
احیایسیاستبودجهای
 دکتر پویا جبل عاملی

در کشور ما به طور سنتی هیچ گاه بودجه به عنوان ابزاری برای  سیاست های ضد چرخه ای 
مورد استفاده قرار نگرفته است. 

  در حقیقت، بودجه ریزان همواره بر آن بوده اند تا بر مبنای هزینه ای که  دولت داشــته، در 
پی طراحی درآمدها باشــند. در این بین اگر قیمت نفت  بالا و امید بر درآمدهای بیشــتر 
بوده، بودجه با قیود کمتری بســته می شــده  و مثلا هزینه های عمرانی می توانسته بیش از 

ظرفیت اقتصاد هم در  نظر گرفته شود. 
با وجود تلاش هایی که در هر مقطع برای ســازگار کردن بودجه با  متغیرهای کلان انجام 
یافته، اما سنت به قوت خود باقی بوده است و به  خصوص وقتی لایحه در فرآیند تصویب 
در مجلس قرار می گیرد، این  امر پررنگ تر می شود و تلاش آن است تا حداکثر هزینه های 

واقعی حتی  از دل درآمدهایی که شانس تحقق ناچیزی دارد، تعیین شود.   
وقتی سخن از احیای سیاست بودجه ای به میان می آوریم، بر بودجه ای  تاکید داریم که با 
توجه به اهداف کوتاه مدت اقتصاد کلان، و با قید  پایداری بودجه در بلندمدت، نوشته شود. 
در این بین ممکن اســت یک  ســال بودجه انبســاطی و با تکیه بیشتر بر بازار بدهی نوشته 
شود و سالی  دیگر کاملا منقبض و ریاضتی. زمانی که بودجه ریزان اطمینان یابند  پایداری 
بلندمدت حفظ می شــود، آن گاه بودجه می تواند به عنوان ابزاری  برای تعدیل چرخه های 
اقتصــادی بــه کار رود. در ایــن صورت و با علم  به این موضوع که بودجه با این قید نوشــته 

شده، دیگر ماهیت کسری  بودجه به شکلی که امروز آن را مذموم می بینیم، نخواهد بود. 
فارغ از توجه به رویکرد سیاستی به بودجه، ذکر این نکته لازم است  که بودجه در شرایط 
فعلی می تواند کانالی باشد که اثر تحریم را در  اقتصاد تداوم بخشد. تحریم هم از کانال افزایش 
هزینه تولید بر عرضه  کل و هم با دستخوش قرار دادن همه متغیرهای موثر تقاضای کل 
بر  این سمت اقتصاد تاثیر گذاشت. اما این تاثیر با تغییر وضعیت پایدار  اقتصاد به سطحی 
پایین تر در حال کمرنگ شــدن اســت. اما یک کانال  وجود دارد که اگر درســت مدیریت 
نشود می تواند اثر تحریم ها را  دامنه دار تر کند و آن بودجه است. تحریم با کاهش درآمدهای 
دولت،  کسری قابل توجهی را بر بودجه تحمیل می کند و در فقدان یک رویکرد  سیاستی 
و با ناسازگاری با پایداری بودجه، این کسری می تواند با تسلط  بیشتر بر متغیرهای پولی، 
باعث تداوم نوســانات اقتصادی شــود. هر چند  در مقایســه با تورم، بودجه به طور واقعی در 
حال انقباض بوده و این  نکته مثبتی اســت، اما هنوز نیازمند آن اســت که هزینه ها به طور 
 محسوسی کاهش یابد تا با تعادلی معقول میان هزینه و درآمد، شوک  ناشی از حذف درآمد 

نفتی در اقتصاد کمرنگ شود. 
هر چه دولت بتواند خدماتی را که به شــهروندان ارائه می دهد با کارآیی  بیشــتر و هزینه 
کمتری به انجام رساند، گام های موثرتری در شرایط  فعلی در مقابل تحریم ها برداشته است 
و از این رو هر اقدامی در جهت  کاهش هزینه ها به خصوص در قســمت هزینه های جاری 

می تواند به  معنای وضعیتی پایدارتر برای اقتصاد ایران تعبیر شود.     
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نگاه روز

صورت سرخ فولاد و ذوب آهن ازنا

 از سیلی وعده ها

دکتر ســید حامد برکاتی مدیرکل دفتر ســلامت 
جمعیت خانواده و مدارس  وزارت بهداشت، درمان و 
آموزش پزشکی گفت: طبق تحقیقات صورت  گرفته 
شاخص سن ازدواج و باروری در سن بالا بین ۳۰ تا 

۳۵ سال در  کشور رو به افزایش است. 
برکاتی اظهار داشت: این افزایش شاخص در شرایطی 
اســت که در  گذشته سن ازدواج و باروری در سنین 
کم بوده اســت. وی افزود: در شرایط حاضر افزایش 
سن ازدواج در زنان بیشتر از  مردان گزارش شده که 

این مساله در کاهش نرخ باروری تاثیرگذار  است. 
برکاتی با اشــاره به افزایش سن ازدواج و فرزندآوری 
در میان افراد  تحصیلکرده، گفت: در این شرایط باید 
دســتگاههای ذیربط با حمایت های  لازم امکانات را 
برای جوانان فراهم کنند تا زنانی که شاغل یا در حال 
 تحصیل هســتند بتوانند به آسانی به مبحث فرزند 
پروری بپردازند. وی خاطرنشــان کرد: آموزش های 
پیش از ازدواج باعث می شود تا زن  و مرد با آگاهی و 
دانش هر چه بیشتر در ارتباط با خود و همسر آینده 
و  اهداف مد نظر، زندگی مشترک را آغاز و بر مبنای 
درســتی پایه گذاری  کنند. این مقام مسوول توسعه 
و ترویج ازدواج ســالم و تحکیم خانواده با تاکید  بر 
کاهش طلاق و افزایش فرزند پروری را از شــاخص 

های افزایش  جمعیت دانست. 
ë  تقویت معنویت بین زوج ها موجب

تحکیم خانواده می شود
نماینــده ولــی فقیه در هرمــزگان و امــام جمعه 
بندرعبــاس نیز در این مراســم  یکــی از مهمترین 
نهادهــای موثر در تربیت و رفتــار آدمی را خانواده 
 متعادل دانســت و گفت: پیروی از احکام شــرعی 
و ســنت موجب تحکیم و  بقای خانواده می شــود و 
تقویــت معنویت بین زوج ها تحکیــم خانواده را به 
 دنبال دارد. حجت الاسلام والمسلمین محمد عبادی 
زاده بیان داشــت: از ویژگی هــای  خانواده متعادل 
در نوع روابــط خانوادگی و آگاهی داشــتن زوجها 
به  حقوق یکدیگر اســت و این امر بنیان خانواده را 

استوارتر می سازد. 
وی امــام علی )ع ( و حضرت فطمــه زهرا )س( را 
الگوی کامل خانواده  دانست و گفت: زن و شوهر باید 
براساس آموزه های دینی هم فکر و هم  کلام باشند و 
به نقش مهم تربیتی در بنیان مهم خانواده بپردازند. 

فاصله مســوولیت پذیری و تشکیل خانواده جوانان 
نسبت به گذشته کاهش  یافته است

معاون بهداشــتی دانشــگاه علوم پزشکی هرمزگان 
نیــز در این مراســم  گفت: ســلامت دوره نوجوانی 
یکی از شــاخص های مهم کشور است که  نیازمند 
تغییر و ساماندهی اصولی است. دکتر محمود حسین 
پــور افزود: امروزه صفات ثانویه جنســی و تغییرات 

 فیزیولوژیک دوره نوجوانی ســریع آغاز شــده ولی 
فاصله مســوولیت  پذیری و تشکیل خانواده جوانان 
نسبت به گذشته کم شده و از همین رو  باید جوانان 
را به سمت مسوولیت پذیری هدایت کرد. وی تصریح 
کرد: مســوولیت پذیری و زندگی مشترک نیازمند 
بلوغ  عقلی، جســمانی و اجتماعی است و شخص در 
صورتی که دارای هر  کدام از زمینه های فوق نباشد، 
نمی تواند نقش خود را به نحو احســن  برای خانواده 

ایفا و مدیریت کند. 
حسین پور ابراز داشت: مسوولیت پذیر نبودن یکی 
از مهم ترین دلایل  رشــد طلاق در جامعه است زیرا 
هر چقدر نوجوانان و جوانان مسئولیت  پذیرتر باشند 
به همان میزان چالشها و مشکلات خانوادگی کاهش 

خواهد  یافت و این مستلزم آموزش و مداخله است. 
وی تاکید کرد: رفع موانع ازدواج، تســهیل و ترویج 
تشــکیل خانــواده،  حمایــت از زوج هــای جوان، 
آموزشــهای لازم قبل و بعــد ازدواج جهت  تحکیم 
بنیان خانواده و انتخاب صحیح زوج ها جهت پایدار 
بودن روابط  زناشــویی از موارد مهمی است که باید 
به آنها توجه داشــت. در این همایــش ۱۲۰ مربی، 
آموزش هــای لازم در قالب کارگاه های  تخصصی با 
موضوعات آموزشهای هنگام ازدواج، سلامت باروری 
و  بهداشت، روانشناسی حقوق، اخلاق و احکام را فرا 

گرفتند. 

شاخصسنازدواجوباروریدرسنهایبالاروبهافزایشاست

روزنامه یادگار امروز منتظر ارائه پیشنهادات و نظرات شما می باشد 
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 گزارش

صفحه 4

وجهامتیازتعاونیها
در مؤسســات تعاونی، منشأ اصلی قدرت در سطح پایین 
قرار دارد، یعنی  قدرت در دست مجموعه اعضای شرکت 
تعاونی است و از ارتباط و  اتحاد آنها با یکدیگر و پیوندشان 

با مؤسسه مشترک سرچشمه می گیرد. 
بهمن عبداللهی رئیس اتاق تعاون ایران در یادداشتی به 
»ویژگی هــای  اداره امور تعاونی ها« پرداخت که در ادامه 

می خوانید: 
آن چه وجه امتیاز مؤسســات تعاونی اســت و برحســب 
تعاریفی که از آن  ارائه شــده و ســاختمان و تشکیلات و 
قواعد اداری این قبیل شــرکت ها را  مشــخص می سازد 
دو اصل زیر است: نخســت اختیارات زیاد و کاملی که به 
مجامع عمومی تفویض شــده و  دیگری تقســیم صحیح 
و متســاوی مســؤولیت بین رکن اجرایی و رکن  بازرسی 
شــرکت به طوری که در نتیجه آن دســتگاه اجرایی در 
ضمن  بهره مندی از آزادی عمل زیاد، تحت نظارت دقیق 
نیز قرار می گیرد و  دستگاه نظارت در عین حال که اعمال 
دستگاه اجرایی را در صورت  لزوم تصدیق یا نفی می کند، 

به هیچ وجه مانع انجام آن نمی شود. 
این دو صفت ممتاز موجب شده است که گفته شود نهضت 
تعاونی،  بخشی از اقتصاد را تشکیل می دهد که در آن اصول 
دموکراســی مجری  اســت، لکن وقتی که سخن از اداره و 
تشــکیلات اداری سازمان تعاونی به  میان می آید، همین 
صفات در عین حال که حسن عمده ای به شمار  می رود، 

مانع بزرگی نیز ممکن است تلقی شود. 
مانــع بزرگ از این لحاظ اســت که اولًا: چنانچه اعضای 
شــرکت فاقد  فعالیت و اراده قاطع باشند، احتمالًا جنبه 
دموکراسی شرکت تعاونی  متزلزل می شود و ثانیاً: چنانچه 
در مــورد اختیــارات و وظایف محوله بین  ارکان مختلف 
اختلافاتی بروز کند و خصوصاً درباره تقســیم مسؤولیت 
 اشتباهاتی رخ دهد، بسیار متحمل است که موازنه دقیقی 

که بین ارکان  مزبور برقرار گشته بر هم خورد. 
در صورت رفع این دو مانع، سوال دیگری مطرح می شود و 
آن این  است که چگونه مردمانی که غالباً در امور اقتصادی 
و تجــاری بی تجربــه  و گاه نیز کــم اطلاع بوده اند، موفق 
به تشــکیل و توســعه سازمان هایی  شده اند که به صورت 

مؤسسات عظیم تعاونی کنونی در آمده است؟

یقینــاً ایــن موفقیت را نمی توان بــا دلایلی که در مورد 
شرکت های  خصوصی ذکر می شود تفسیر و توجیه کرد، 
زیــرا توانایی بعضی  بنگاه های انتفاعی معلول وضع مالی 
مطمئن، شایســتگی و تجربه کســانی  است که در رأس 

آنها قرار می گیرند. 
البته مؤسســات تعاونی هم احتیاج به ســرمایه دارند و 
مدیران این  شرکت ها ناگزیر باید دارای شخصیت و حس 
تشخیص و قضاوت باشند.  همچنین لازم است متصدیان 
امور اداری و اجرایی این گونه شرکت ها  از صلاحیت فنی 
برخوردار باشند، زیرا امروزه مسلم شده است که این  عوامل 
شرط حتمی و ضروری موفقیت در کار به شمار می رود. 

مع هذا  نباید کاهلی کرد و الگوی شرکت سهامی را برای 
شرکت های تعاونی  نمونه قرار داد. البته نباید تصور کنیم 
تنها وسیله و راه موفقیت پیروی  از همین نمونه خواهد بود 
زیرا اداره امور شرکت های تعاونی مبتنی بر  اصول دیگری 
است که نمی توان آن را چنان که در شرکت های  خصوصی 
معمول است یعنی فقط در مدیریت شرکت جستجو کرد. 

در مؤسســات تعاونی، منشأ اصلی قدرت در سطح پایین 
قرار دارد، یعنی  قدرت در دست مجموعه اعضای شرکت 
تعاونــی اســت و از ارتبــاط و  اتحاد ایشــان با یکدیگر و 
پیوندشــان با مؤسســه مشترک سرچشمه  می گیرد. در 
واقــع، وجه امتیاز و قدرت شــرکت های تعاونی، در نوع 
 مشــارکت و کمکی اســت که هر یک از اعضا به منظور 
تحقق مصلحت  مشترک و همگانی، در کار مؤسسه تعاونی 

به عمل می آورد. 
نوع این مشــارکت و اهمیت آن به کلی با نحوه شــرکت 
سهامداران در  یک مؤسسه خصوصی انتفاعی فرق دارد. 
از لحاظ مؤسسه، بین  سرمایه گذاری به وسیله خرید سهام 
که در یک شــرکت ســهامی انجام  می گیرد، با مشارکت 
مالی که یک عضو شــرکت تعاونی در مؤسسه  خود دارد، 
شــاید به لحاظ ظاهر تفاوت چندانی وجود نداشته باشد 
و به  صورت اعمال مشابهی جلوه گر شود، لیکن سهامدار 
شــرکت خصوصــی  در حقیقت پول خــود را در جایی 
می گذارد و نتایجی را انتظار می کشد،  در حالی که عمل 
شخص دوم یعنی عضو شرکت تعاونی، مفهوم معنوی  و 
جنبــه روانی کاملًا متفاوتــی دارد و به دنبال آن، اعمال 
دیگــری نیز قهراً  انجام خواهد گرفت. این عمل به منزله 
یک نوع تعهد مشــترک از طرف  شــخص اخیر محسوب 
می شود و به همین دلیل او را متعهد می سازد و  نیز ملاک 

رویه بعدی او خواهد بود. 
مشارکتی که یک عضو می تواند و مکلف است در عملیات 
و انجام  مقاصد مؤسسه تعاونی داشته باشد، معمولًا همان 
نیســت که سهامدار یک  شــرکت خصوصی انتفاعی در 
اجرای کار شرکت خود دارد. هر عضو  شرکت تعاونی باید 
آگاه باشد که وفاداری در مشارکت مؤثر به منظور  پیشبرد 
هدف های شــرکت، عامل اصلی حســن اداره و پیشرفت 

کار  تعاونی است. 
بالاخره هر یک از اعضای شرکت تنها پول، قدرت خرید، 
نیروی کار  یا پس انداز و اعتبار خود را در اختیار شــرکت 
نمی گذارد، بلکه با وقف  قابلیت های شخصی خود مانند: 
دانــش، بینــش، عزم، همت، قوه تشــخیص،  مراقبت و 
درســتکاری خویش، در خدمت به شــرکت به منظور 
پیشــبرد و  اداره امور آن به طور مســتمر سهمی به عهده 
می گیرد. چنانچه نقشی را که اعضای یک سازمان تعاونی 
در مجامع عمومی خود  دارند با نقش سهامداران جز یک 
شرکت ســهامی مقایسه کنیم اهمیتی که  ممکن است 
شرکاء در اداره یک شرکت تعاونی داشته باشند برایمان 

 آشکارتر می شود. 
در شــرکت های خصوصی، ســهامداران جز هیچ گونه 
دخالــت واقعی در  تعیین اعضای هیئت مدیره شــرکت 
ندارند و اصولًا انتخاب شدن به عنوان  عضو هیئت مدیره، 
غالباً برایشان متصور نیست. در حالی که در یک  شرکت 

تعاونی، بالعکس لایق ترین شــرکا از میان خود اعضا و به 
وســیله  خود آنها، برای اداره مؤسسه برگزیده می شوند. 
البته تحمل عواقب  مطلوب یا نامطلوب این انتخاب نیز با 
خود شرکا است و بستگی به این  دارد که در رأی خود تا چه 
اندازه وجدان و تمیز و صداقت را رعایت  کرده باشند. پس 
خوبی یا بدی مدیران، به میزان زیادی منوط به خوبی  یا 
بدی کسانی است که آنها را به این سمت انتخاب کرده اند. 

اساساً، نقش و تأثیر مجامع عمومی در مؤسسات تعاونی، 
آن قدر قابل  ملاحظه اســت که با نقش و اهمیت مجمع 

سهامداران یک شرکت  خصوصی قابل قیاس نیست. 
اعضای سازمان تعاونی گذشته از این که فی الواقع مشترکاً 
مالک  مؤسسه محسوب می شوند، هر یک از آنها از خدمات 
آن نیز شــخصاً و  مستقیماً بهره می برند. به همین دلیل، 
نظر و نیت آنها که مجمع عمومی  مبین آن است، به مراتب 
پیچیده تر از نظر سهامداران یک شرکت  خصوصی بوده و 
معطوف به عوامل متعددی است که مجموعه آنها  کیفیت 
خدمت مورد انتظار از یک مؤسســه تعاونی را تشــکیل 
می دهد،  زیرا شرکا بهترین نوع خدمت را از شرکت متعلق 

به خود متوقعند. 
بنابراین، مدیران شــرکت های تعاونی می توانند از طریق 
مجامــع عمومی  روش های مدیریــت خود را با توجه به 
نیت و اداره شــرکا انتخاب و  اعمال کنند. وانگهی برای 
خود اعضای شرکت هم این مجامع منبع و  کانون کسب 
اطــلاع به شــمار می رود، زیــرا در آنجا آن چه را که برای 
 اداره و طرز کار مؤسســه لازم اســت فرا می گیرند و بدین 
طریق آمادگی  لازم را جهت همراهی در کار مشترک به 
دســت می آورند. بدین ترتیب  نتیجه می گیریم که اولًا: 
مؤسســه تعاونی فقط یک بنگاه تجارتی نیســت و  ثانیاً: 
مؤسســه تعاونی با ســایر مؤسسات خصوصی و عمومی 
تفــاوت  فاحــش دارد. همچنین ترکیب اداری و طرز کار 

آن هم مانند سایر  مؤسسات نیست. 
خوبی ســازمان اداری یک شرکت تعاونی و نتیجه بخش 
بودن آن در  آخرین تحلیل، بســتگی به صفات شــخصی 
اعضای آن دارد، اعم از این  که این صفات را ذاتاً داشته یا 
بر اثر آموزش و تربیت شایسته و لازم  اکتساب کرده باشند. 

در پایان باید گفت: »سازمان تعاونی به خودی خود، مثمر 
ثمر نیست و  به کمک اعضای خود نمی شتابد، مگر آن که 
آنان به خود و به یکدیگر  یاری رســانند و ســعی هر کس، 

انعکاسی از کوشش همگان باشد.« 
روابط عمومی شهرداری شهرقدس

به  زمین  قطعه  یک  فروش  به  نسبت  دارد  درنظر  شهرقدس  شهرداری 
مساحت 185 مترمربع ) بخشی از سرانه قطعه 204 تفکیکی مورد توافق 
با فاز 2 جانبازان( با کاربری تجاری با قیمت پایه کارشناسی هر مترمربع 
65/000/000 ریال و جمعا 12/025/000/000 ریال واقع در شهرقدس، 
بلوار 30 متری شهدا، نرسیده به شهرداری منطقه دو از طریق مزایده عمومی 

اقدام نماید. 
متقاضیان می توانند ظرف مدت 10 روز کاری از تاریخ چاپ نوبت دوم 
آگهی که به فاصله یک هفته از نوبت اول چاپ خواهد شد با مراجعه به امور 
قراردادهای شهرداری واقع در : شهرقدس، بلوار انقلاب اسلامی، ساختمان 
مرکزی شهرداری شهرقدس، طبقه دوم  با ارائه معرفینامه نسبت به دریافت و 

تحویل اوراق مزایده اقدام نمایند.
حساب  به  واریز  قابل  ریال   500/000 مبلغ  به  مزایده  اوراق  خرید    

0105708298000 بانک ملی شعبه  شهرقدس.
 سپرده شرکت در مزایده معادل  601/250/000 ریال میباشد. 

 سپرده نفرات اول تا سوم تا زمان انعقاد قرارداد مسترد نمی گردد.
 شهرداری در رد یا قبول پیشنهادها مختار است.

 هزینه آگهی به عهده برنده مزایده است.

تاریخ انتشار نوبت اول: 1398/11/12
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1398/11/19

نوبت دومآگهی مزایده عمومی 

شهرداری قدس
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انفجارعلمیدرحوزهنانو

ســعید ســرکار دبیر 
ســتاد فناوری نانو با 
موضوع  اینکــه  بیان 
فناوری بعد  از انقلاب 
توسعه پیدا کرد گفت: 
میــزان تولید مقاله و 
محصولات  یک  تولید 
انفجار علمی در حوزه 
نانو بود که نتیجه آن 
به  محصــولات  ورود 

 بازار است. 
سرکار در خصوص پیشــرفت فناوری و رشد صعودی فناوری نسبت 
به   ۴۰ ســال قبل اظهار کرد: چهل ســال قبل ما موضوعی صرفاً در 
 خصوص توســعه فناوری و فناوری در کشور نداشتیم و دانشگاه ها به 

 ندرت دوره های کارشناسی ارشد آموزش می دادند. 
دبیر ســتاد توسعه فناوری نانو بیان کرد: در آن زمان دانشگاه های ما 
 رسالت آموزشی داشتند و دانشجویان برای تحصیل در مقطع دکتری 

به  خارج از کشور اعزام می شدند. 
وی بــا تاکید بر اینکه قبل از انقلاب دانشــجوها معمــولًا به امریکا 
فرستاده  می شــدند، خاطر نشــان کرد: بعد از تحصیل در امریکا به 

کشور برای  تدریس در دانشگاه ها باز می گشتند. 

ســرکار تاکید کرد: بعد از انقلاب بود که دانشگاه ها دوره های ارشد و 
 مقطع دکتری را راه اندازی کردند و از آن زمان منشــا کار پژوهشی 
 شکل گرفت؛ به دلیل اینکه لازمه دکتری پایان نامه بود و می بایست 

 منشا آن کار پژوهشی می بود. 
به گفته دبیر ســتاد توســعه فنــاوری نانو، با راه انــدازی دوره های 
 تحصیلات تکمیلی پژوهش در کشــور به تدریج نهادینه شد. ۳۰-۲۵ 
سال  پیش به ندرت پیدا می شد که استادی مقاله » ISI « داشته باشد 

اگر هم بود  تعدادش اندک بود. 
روزی ۱۰ مقاله نانویی از محققان ایرانی

دبیر ســتاد توسعه فناوری نانو با اشاره به میزان تولید مقاله و جایگاه 
 ایران نســبت به قبل از انقلاب گفت: در ســال ۲۰۰۱، کلًا ۱۰ مقاله 
از  کشــور ما در زمینه فناوری نانو تولید شده اما اکنون در جایگاهی 
هستیم  که روزی ۱۰ مقاله از محققان ایرانی داریم و این قابل مقایسه 

نیست. 
وی بــا بیان اینکه میزان تولید مقالــه و تولید محصولات یک انفجار 
علمی  در حوزه نانو بوده اســت، بیان کــرد: محصولاتی که در زمینه 
نانو به  تولید می رســند در حوزه های آب، دارو، ســاختمان، نساجی، 
خودرو،  پوشــاک، ابزار آموزشی، کالاهای صنعتی، خدمات صنعتی و 

…  هستند. 
ســرکار با بیان اینکه تمــام محصولاتی که در حــوزه نانو به تولید 
می رســند  در شــرکت های دانش بنیان زیر نظر ستاد توسعه فناوری 
نانو هستند،  گفت: سرعت پیشرفت در توسعه نانوی کشور زیاد است؛ 
محصولات  نانو ماه به ماه به ســبد نانو اضافه شــده و بــه بازار وارد 

می شود. 
دبیر ســتاد توســعه فناوری نانو، اکنون باید بتوانیم راهی برای بازار 
 بین المللــی باز کنیــم و وارد عرصه فروش بین المللی شــویم که تا 

حدودی  این موضوع هم اتفاق افتاده است. 
ایران در نانو بالاتر از کشورهای اروپایی

به گفته ســرکار، ایران در زمینه نانو بالاتر از تمام کشورهای اروپایی 
 قرار گرفته در صورتیکه سایر کشورها سرمایه های هنگفتی روی نانو 
 داشــته اند. ایران نسبت به سایر کشورها سرمایه گذاری کمتری روی 

نانو  داشته ولی به پیشرفت های خوبی رسیده است. 
وی ادامه داد: ایران از نظر تولید علم برای ســومین سال متوالی رتبه 
 چهارم نانو را تثبیت کرده اســت و قبل از ایران، امریکا، چین و هند 
 رتبه های اول تا ســوم در حوزه نانو را از دیدگاه تولید مقالات به خود 

 اختصاص داده اند. 

این روزها بار دیگر خبر لو رفتن اطلاعات 
صرافی هــای دور زننــده  تحریم در قالب 
همکاری بــا  FATF  به عنــوان یکی از 
عوامل مهم جهش  ارزی ســال گذشته در 

رسانه ها مطرح شد. 
این روزها بار دیگر خبر لو رفتن اطلاعات 
صرافی هــای دور زننــده  تحریم در قالب 
همکاری بــا  FATF  به عنــوان یکی از 
عوامل مهــم بحران  ارزی زمســتان ۹۶ 
که زمینه ســاز جهش ارزی سال ۹۷ شد، 
در رســانه ها  مطرح شــد؛ جهشی که در 
صورت تصویب کنوانســیون های پالرمو و 
 CFT  می توانست بار دیگر تکرار شود؛ اما 
  CFT  تصویب کنوانســیون های  پالرمو و
چگونه می توانســت باعــث ایجاد جهش 

ارزی جدیدی شود؟

ســید محســن قمصری )مدیر بین الملل 
سابق شرکت ملی نفت ایران( در  گفتگویی 
بــا خبرگزاری مهر مــورخ ۱۵ بهمن ۹۸ 
گفته است: »چه سیســتم  بانکی را برای 
انتقال وجه توانســته ایم ایجاد کنیم؟ یک 
شــبکه بانکی به نام  صرافی ها داشتیم که 
  FIU  اطلاعات این شبکه را تحت عنوان
افشــا  کردیــم و این راه را هم به دســت 
خودمان بستیم. باید بپذیریم قصدی برای 
 تکمیلِ عملیات دفــاع و پاتکِ اقتصادی 

نداریم و فرماندهی هم که  مسئولیت این 
کار را بر عهده داشــته باشــد عملًا وجود 

ندارد.« )متن  کامل مصاحبه( 
امــا ماجرای لــو رفتن اطلاعات شــبکه 

صرافی ها چه بوده است؟
زمزمه هــای لو رفتن اطلاعــات صرافی ها 
در قالب همکاری بــا کارگروه  ویژه اقدام 
مالی ) FATF ( در برخی از رســانه ها از 

۲۳ شــهریورماه ۹۷  آغاز شــد. اصل این 
ادعا این بود: »ارسال اطلاعات صرافی های 
ایران  به یک کشور خارجی؛ به گونه ای که 
ارسال این اطلاعات در زمستان   ۹۶ منجر 
به شناســایی و تحریم برخی از صرافی ها 
در دبی توسط  آمریکا شده است که نقش 
زیــادی در دور زدن تحریم و ورود ارز به 
 کشور داشته اند. بخشی از افزایش نرخ ارز 

به دلیل افشای اطلاعات  همین صرافی ها 
است.« 

تأییــد خبر لو رفتن اطلاعــات صرافی ها 
توسط عضو کمیسیون اقتصادی  مجلس

علی اصغر یوســف نژاد، عضو کمیســیون 
اقتصادی مجلس نیز ســال گذشــته  در 
گفتگویی بــه این موضوع اشــاره کرد و 
گفت: »بحران ارزی در  شش ماهه گذشته 
ناشــی از تصمیمات اشتباه اقتصادی بود، 
ارائــه  اطلاعات مالی صرافی هــا در قالب 
تعهدات  FATF  )در زمستان ۹۶(  بخشی 
از بحران ارزی را شامل می شود، اما بخشی 
دیگر ناشی از  تصمیمات اشتباه دولت بود 

که بازار را بر هم زد«. 
واکنش وزارت اقتصاد به خبر درز اطلاعات 

FATF  صرافی ها در قالب  همکاری با
در روز ۴ مهرماه ۹۷ مرکز اطلاعات مالی 
و مبــارزه بــا پول شــویی   ) FIU ( وزارت 
امور اقتصــادی و دارایــی اطلاعیه ای در 
این زمینه منتشــر  و تلاش کرد این خبر 
را بــه نوعی تکذیب کند. در این اطلاعیه، 
این  مرکز بــا رد برخی ادعاهای مطروحه 
مبنی بر »ارائه لیست ۴۰۰  صرافی که به 
نوعی تحریم هــا را دور می زنند« به طرف 
خارجــی،  تصریح کــرد: »تاکنون تمامی 
  FATF  اقدامات مربوط به تعهد ایران به
با  نظارت و همکاری کامل دســتگاه های 

نظارتی انجــام گرفته اســت و این  ادعا، 
چیــزی فراتــر از اتهامی بدون پشــتوانه 
نیست. بر اساس آخرین  لیست منتشره از 
سوی بانک مرکزی، تعداد کل صرافی های 
کشور  حدود ۶۴۰ واحد می باشد که ادعای 
ارائه اطلاعــات ۴۰۰ صرافی در  حوزه دور 
زدن تحریم هــا، مجــدداً حاکــی از عدم 
اشراف و شناخت  طراحان شبهه نسبت به 
موضوع و نحوه اقدام اســت، ضمن اینکه 
اساســاً  طرح چنین موضوعی در ســطح 
عمومی و در شــرایط فعلی دارای تبعات 
 خاص خود اســت که به طــور قطع مورد 
توجه نهادهای ذیربط قرار  خواهد گرفت.« 

تکذیب تعداد صرافی ها نه اصل خبر
اما کاملًا مشخص است که تکذیبیه وزارت 
اقتصاد صرفاً دربــاره تعداد  این صرافی ها 
است و فقط خبر »ارائه لیست ۴۰۰ صرافی 
که به نوعــی  تحریم ها را دور می زنند« را 
تکذیب کرده است و با اشاره به تعداد کل 
 صرافی ها، ارائه اطلاعات این حجم زیاد از 
صرافی ها را غیرممکن  دانســته است. اما 
مســئله ای که وجود دارد، این اســت که 
وزارت اقتصاد  در تکذیبیه خود، اصل این 
ادعا یعنی »ارســال اطلاعات صرافی های 
 ایران به یک کشــور خارجی« را تکذیب 
نکرده اســت. اگر حقیقتاً هیچ  اطلاعاتی 
از صرافی ها به کشورهای خارجی منتقل 
نشده اســت، وزارت  اقتصاد اصل این خبر 

را تکذیب می کرد، نه تعداد صرافی ها را. 

محمدرضــا پور ابراهیمی عضو کمیســیون اقتصادی 
مجلــس حضور  کارچاق کن هــا در مجلس را یکی از 
مشــکلات بزرگ خواند و گفت:  کارچاق کن ها افرادی 
هستند که قبلًا در دولت یا مجلس مسئولیتی داشته 
 اند و واســطه گری می کنند. پور ابراهیمی در خصوص 
شــاهراه های فســاد در مجلــس دهم گفــت: دفاتر 
 نمایندگان در تهران و شهرستان ها از نقاطی است که 
امکان ایجاد فساد  در آن ها وجود دارد، متأسفانه افرادی 
که در دفاتر نماینــدگان کار می کنند  علی رغم اینکه 
مورد اعتماد نمایندگان هســتند گاهی از جایگاه خود 
سو  استفاده کرده و بعضاً بدون اطلاع نمایندگان دست 

به فساد می زنند. 
نماینده مردم کرمان در مجلس شورای اسلامی ادامه 
داد: نمایندگان به  افرادی که برای حل مشکلاتشــان 
بــه آنها مراجعه می کنند بعضاً اعتماد  می کنند و برای 
افرادی که نمی شناسند توصیه نامه هایی می نویسند. به 
 عنوان مثال افرادی با عنوان تولید کننده به کمیسیون 
اقتصــادی مراجعه  می کردند تا مشــکلات آن ها برای 
دریافت وام و مجوزها حل شــود، برخی  از نمایندگان 

بدون شــناخت کافی برای افراد توصیه نامه می دهند 
و بعد  از مدتی متوجه مشــکلات پرونده تخلفات آنها 

می شوند اما دیگر کار از  کار گذشته است. 
عضو کمیســیون اقتصادی مجلس گفت: روش ما در 
کمیســیون اقتصاد این  بود که افــرادی که برای حل 
مشکلاتشان به کمیســیون مراجعه می کردند  باید از 
نماینده شهرستانشــان تاییدیه می آوردند و نماینده 
شهرستان برای  کمیسیون در راستای حل مشکل این 
افراد نامه می نوشت و ما نامه را  برای حل مشکل فردی 
که از ســوی نماینده تأیید شــده بود برای  وزارتخانه 
مربوطه پاراف می کردیم. وی ادامه داد: اگر هم احساس 
می کردیم نماینده تأیید کننده دارای مشــکل  خاصی 

است با احتیاط با موضوع برخورد می کردیم. 
پور ابراهیمی حضور کارچاق کن ها در مجلس را یکی 
از مشکلات  بزرگ خواند و گفت: کارچاق کن ها افرادی 
هستند که قبلًا در دولت یا  مجلس مسئولیتی داشته 
اند و واســطه برخی کارها در مجلس می شــوند.  باید 
دستگاه های نظارتی و حراست مجلس نظارت دقیقی 

بر افرادی که  در مجلس حضور می یابند داشته باشد. 
عضو کمیســیون اقتصادی مجلس اظهار داشت: بده 
بستان هایی که بین  دولت و نمایندگان وجود دارد نیز 
بعضاً زمینه ساز شکل گیری فساد  است. به عنوان مثال 
نمایندگانی که اســتیضاح یک وزیر را امضا  می کنند، 
با گرفتن وعــده وعید امضای خود را پس می گیرند و 
انصراف  می دهند. شــاید این وعده وعید ها برای حل 
مشــکلات حوزه انتخابیه آن ها  باشــد اما فساد و سو 

استفاده است چون حقی را ناحق کرده اند. 

بیــژن زنگنه، وزیــر نفت معتقد اســت  LPG  برای 
ســوخت خودروها نیست  و این یعنی چشم بستن بر 
یک میلیون خودرو  LPG  ســوز در حالی که  ترکیه، 
روســیه و اروپایی ها تجربه موفقی در استفاده از این 

سوخت  برای خودروها دارند. 
وزیر نفت آب پاکی را روی دست صاحبان خودروهای 
  LPG « :ســوز  ریخــت و در این باره گفــت  LPG 
برای ســوخت خودرو نیســت«. این  اظهار نظر وزیر 
نفت در حالی مطرح شــد که بر اســاس بررسی های 
 انجام شده کارشناســان، در ایران حدود یک میلیون 
خودروی  LPG  ســوز  وجود دارد و به نظر می رســد 
زنگنه با چنین اظهار نظری عملًا یک  میلیون صاحب 
خودروهای  LPG  سوز در ایران را نادیده گرفته است. 

رضا رحیمی، کارشناس حوزه انرژی با اشاره به اینکه 
صاحبان این  یک میلیون خودروهای ال پی جی سوز 
در ایران مجبور هســتند به  صورت غیر اســتاندارد و 
غیر مجاز ســوخت گیری انجام دهند، گفت:  یکی از 
روش های سوخت گیری آنها، خالی کردن سیلندر گاز 
مایع در  مخزن خودرو به صورت کاملًا خطرناک است. 
این افراد به دلیل فقدان  جایگاه های ســوخت رسمی 
 LPG  در ایران برای پیدا کردن ســوخت  سرگردان 
شده اند و مجبور هســتند به دنبال سیلندرهای گاز 

مایع باشند. 
وی افــزود: از طرفی این راننــدگان در معرض خطر 
آتش ســوزی هســتند  و همچنین باعث برهم زدن 

تعادل توزیع سیلندرهای گاز مایع در مناطق  فاقد گاز 
طبیعی می شوند. این در حالی است که در کشورهایی 
مانند  ترکیه، کره جنوبی، روســیه و ایتالیا به ترتیب 
۴.۷ میلیون، ۲.۵ میلیــون،   ۳ میلیون و ۲.۴ میلیون 
خودروی  LPG  سوز وجود دارد و کشورهای  پیشرفته 
علیرغــم واردات ال پی جی، از این ســوخت به طور 

گسترده در  خودروهای خود استفاده می کنند. 
ایجاد جایگاه خودروهای  LPG  سوز در ایران

رحیمــی ادامه داد: گزارش ها حاکی از آن اســت که 
چون در ایران سهمیه  گاز مایع برای خودروها در نظر 
گرفته نشده است، مردم مجبور به  تخلیه سیلندرهای 
گاز مایع در خودرو می شوند و از همین رو  سیلندرهای 
گاز مایع در روســتاها و شهرهایی که هنوز گازکشی 
 نشده اند، کمیاب یا حتی نایاب می شود. با این وجود 
اکنون در شــهرهای  تهران، اصفهان و شیراز به تعداد 

معدودی جایگاه مجاز  LPG  وجود  دارد. 

کارچاقکنهادرمجلسدهمعاملشکلگیریفسادمیشوند

با نهایی شــدن نتیجه بررســی صلاحیت  اکثر کاندیداها پرده از آرایش  انتخاباتی 
جناح های سیاسی افتاد، پایان داستان »وحدت« اصولگرایان  تقریبا مشخص شده 

است. 
با نزدیک شدن به انتخابات از یک  طرف اصلاح طلبان تکلیفشان درباره  نحوه حضور 
در انتخابات و عدم ارائه لیســت مشخص شده است واز  سوی دیگر پایان داستان 

»وحدت« اصولگرایان تقریبا نوشته شده است. 
بعد از چندین ماه جدال و جلسات پی  در پی بالاخره با نهایی شدن نتیجه  بررسی 
صلاحیت  اکثر کاندیداها و حتی اضافه شدن 2 هزار نفر دیگر  به جمع کاندیداهای 
تایید صلاحیت شده، پرده از آرایش انتخاباتی  جناح های سیاسی افتاد و حالا دیگر 
هاله غبار و ابهام از تحرکات  انتخاباتی کنار رفته اســت؛ از یک  طرف اصلاح طلبان 
تکلیفشــان برای  حضور در انتخابات و ارائه لیســت مشخص شده است و از سوی 
دیگر  پایان داســتان »وحدت« اصولگرایان تقریبا مشــخص شده است و از  همین 
امروز به قول معروف می توان حکایت انتخابات و لیســت های  حاضر در آن را از بَر 

خواند. 
ë اصلاح طلبان و خداحافظی با پیروزی در انتخابات

بعد از مشخص شدن نتایج بررسی صلاحیت ها و بیرون ماندن اکثریت  کاندیداهای 
جریان چــپ از گردونه این دور از رقابت های انتخاباتــی، اما  و اگرها درباره ارائه 
لیســت یا عدم ارائه شــدت گرفت. هرچند برخی  احزاب و چهره های سیاســی 
از لیســت حداقلی ســخن می گفتند اما در  نهایت شــامگاه سه شنبه در خروجی 
جلسه شورایعالی سیاست گذاری  اصلاح طلبان چند جمله بیشتر نبود:» شورایعالی 
سیاستگذاری جبهه  اصلاح طلبان در تهران لیست انتخاباتی ندارد. احزاب می توانند 

با نام و  عنوان خود از نامزدهای مورد نظرشان حمایت کنند.« 
یــک روز بعــد از این ماجــرا زمزمه لیســت ائتلافی ۱۲ حــزب اصلاح طلب  که 
کاندیداهایی از آنها توانســته بودند از فیلتر شــورای نگهبان عبور کنند  به گوش 
رسید، حزب »ندا« »کارگزاران«،»مردم سالاری«،   »اعتمادملی« و چند حزب دیگر 
از جمله احزابی بودند که گفته می شــد  قرار اســت در این ائتلاف حاضر شوند. با 
پررنگ شــدن این زمزمه ها  شورای عالی سیاست گذاری در بیانیه ای اعلام کرد: » 
طبق مصوبه  شورای عالی سیاســتگذاری جبهه اصلاح طلبان مورخ ۱۵بهمن ماه 
  ۱۳۹۸، اصلاح طلبان هیچ لیســت ائتلافی تحت این عنوان و یا هر  عنوان دیگری 
که تداعی کننده ائتلاف اصلاح طلبان باشــد، نخواهند  داشت و هر ائتلافی تحت 

این عناوین قویاً تکذیب می شود« 
بعد از انتشار بیانیه شورایعالی سیاست گذاری حزب »اعتماد ملی« نیز  در بیانیه ای 

ائتلاف با احزاب اصلاح طلب را تکذیب کرد و نوشت:»پس  از اعلام نظر شورای عالی 
سیاســتگذاری اصلاح طلبان مبنی بر عدم  ارائه لیست انتخاباتی در تهران، خبری 
مبنی بر ائتلاف حزب اعتماد  ملی با برخی احزاب اصلاح طلب و تهیه لیســت برای 
انتخابات مجلس،  در خبرگزاری فارس منتشــر شد که به هیچ عنوان صحت ندارد 

و تکذیب  می شود.« 
ë تحریم یا تحمیل؟ انقلابی یا غیرانقلابی؟

بــا قوت گرفتن گمانه زنی هــا و اظهارات چهره های اصلاح طلــب درباره  عدم ارائه 
لیســت، جناح رقیب آنها را بــه »تحریم خاموش« انتخابــات متهم  کردند. علی 
شــکوری راد دبیرکل حزب اتحاد ملت از تحمیل عدم ارائه  لیســت سخن به میان 
می آورد. او به ایرنا می گوید: » برای ما اصل  شــرکت در انتخابات است و معتقدیم 
مســیر اصلاحات از صندوق رای  عبور می کند و برای صندوق رای اعتبار و ارزش 
زیادی قائل هستیم و  حتی در شــرایطی که این صندوق نتواند اصالت ها و اعتبار 
اصلی  خودش را داشــته باشد، هر مقدار که بهره ای از اصالت و اعتبار داشته  باشد، 

باز برای ما فرصت است و می خواهیم از این فرصت استفاده  کنیم.« 
شکوری راد درباره دلایل عدم ارائه لیست انتخاباتی در تهران اینطور  ادامه می دهد 
که: » باید صراحتا بگویم اینگونه نیســت که ما تصمیم  گرفته باشیم در انتخابات 
پیش رو لیست ندهیم، بلکه لیست ندادن بر ما  اصلاح طلبان تحمیل شده است.« 

محمدرضــا عارف رئیس شــورای عالی سیاســتگذاری اصلاح طلبــان و  رئیس 
فراکســیون امید مجلس شورای اســلامی نیز با انتقاد از رد  صلاحیت چهره های 
برجســته اصلاح طلب که در گذشته دارای  مسئولیتهای کلیدی در نظام بوده اند، 
گفت:»عده ای می گویند می  خواهند مجلس انقلابی تشــکیل دهند مگر مجالس 
ده گانه که از ابتدای  انقلاب شــکل گرفت انقلابی نبوده اســت؟چرا با واژه انقلابی 
می خواهید  جریان ریشه دار و اصیل اصلاح طلب را حذف کنید؟ مگر انقلابی تر  از 
اصلاح طلبان ســراغ دارید؟ کسانی که مدعی انقلابی بودن هستند  بسیاری از آنها 

هیچ نقشی در انقلاب نداشتند.« 
جواد امام،دیگر عضو شورای سیاستگذاری اصلاح طلبان هم درباره  وضعیت اصلاح 
طلبان در انتخابات پیش رو گفت: »نامزدهای اکثر  احزاب اصلاح طلب ردصلاحیت 
شــده و فقط تعداد معدودی از احزاب  دارای نامزد در انتخابات هســتند که البته 
افراد شــاخصی نیستند.متاسفانه  سخنگوی شــورای نگهبان اعلام کرده است که 
وظیفه این شورا  برگزاری انتخابات پرشور نیست. البته شاید وظیفه شورای نگهبان 
هم  برگزاری انتخابات پرشور نباشد، اما این شورا می توانست کاری کند  که مردم 

برای حضور در انتخابات ترغیب شوند.« 

در نهایت اما به نظر می رسد اصلاح طلبان با این تصمیم شورای عالی  سیاستگذاری 
از قبل از نواخته شــدن زنگ آغاز انتخابات در دوم اســفند  تکلیف خود با صندلی 
های بهارستان را مشخص کرده و می دانند که  قرار نیست اکثریتی در اختیار آنها 

باشد و در خوشبینانه ترین حالت می  توانند یک اقلیت تاثیرگذار باشند. 
آش اصولگرایان و جبهه پایداری همان و کاسه همان

 »از درون جریان اصولگرایی دو لیســت بیرون نمی آید« این جمله ای بود  که بارها 
و بارها از درون اردوگاه اصولگرایی و از زبان چهره ها  شاخص این جریان به گوش 
رســید اما آنچه این روزها در این اردوگاه  می گذرد بیرون آمدن حداقل دو لیست 

در اسفندماه را حکایت می کند. 
اواخر هفته پیش بود که در نهایت شورای ائتلاف که میدان دار تحرکات  انتخاباتی 
این طیف شــده است لیست ۹۰ نفره کاندیداهای خود را معرفی  کرد تا در نهایت 
از میان آنها لیســت ۳۰ نفره را نهایی کند. لیستی که  چهره های مختلف اصولگرا 
در آن حضور داشــتند. به فاصله ای کوتاه  اما جبهه پایداری شوک انتخاباتی را به 
شــورای ائتلاف وارد کرد و  لیست ۶۰ نفره خود را منتشر کرد. لیستی که در ۲۵ 
عنوان با لیست  ائتلاف اشتراک داشت. بنا به گفته اعضای جبهه پایداری این لیست 
یا در نهایت به یک لیســت  مســتقل منتهی خواهد شــد یا در همراهی با شورای 
ائتلاف لیستی منتشــر  خواهد کرد که در برخی اسم ها با لیست ائتلاف مشترک 
باشــد. نتیجه اما  چندان تفاوتی نخواهد کرد، پایداری ها اینبار هم تکلیف خود را 
در  حرکت در جاده ای جدا از جاده اصولگرایان دیگر دیده اند و قرار است  مسیری 

را بروند که خودشان آن را اصلح می دانند. خبر آنلاین

افزایشدرآمدهایمالیاتیدولتبادریافت
مالیاتازخانههاوخودروهایلوکس

محمدابراهیم رضایی عضو کمیســیون تلفیق بودجه ســال ۹۹ گفت: 
 مصوبه کمیســیون تلفیق برای دریافت مالیات از خودرو ها وخانه های 
 لوکس اقدامی معقول و در شــرایط فعلی در جهت افزایش درآمد های 

 مالیاتی دولت است. 
عضو کمیسیون تلفیق بودجه سال 99  با اشاره به مصوبه این کمیسیون 
 برای اخذ مالیات از خانه ها با ارزش بالای 10 میلیارد تومان و  خودروها 
با ارزش بالای یک میلیارد تومان، اظهار داشت: دولت در  شرایط کنونی 
بــا توجه به کمبود درآمدهای نفتی باید از ظرفیت های  بالقوه مالیاتی 
استفاده کرده و آن ها را بالفعل کند، ازاین رو دریافت  مالیات از خانه ها 

و خودرو های لوکس در این راستا تفسیر می شود. 
وی با بیان اینکه مصوبه کمیســیون تلفیق مجلس برای اخذ مالیات از 
 خودروها و خانه های لوکس، اقدام معقولانه ای اســت، افزود: دولت بر 
 اســاس سیاســت ها و ارائه خدمات می تواند مالیات دریافت کند، حال 

 مالیات باید به گونه ای عادلانه باشد که برای افراد مشکل ایجاد نکند. 
عضو کمیسیون تلفیق بودجه ســال 99 با بیان اینکه دریافت مالیات 
از  خانه ها لاکچری و خودرو های لوکس گامی موثر در جهت گســترش 
 پایه هــای مالیاتی و افزایش درآمد های مالیاتی دولت اســت ادامه داد: 
دولت  برای افزایش پایه های مالیاتی باید دستگاه های اجرایی را ملزم به 
 راه اندازی سامانه های مناسب کند تا زمینه اخذ مالیات از افراد پردرآمد 

 فراهم شود. 

پرده از آرایش انتخاباتی جناح های سیاسی افتاد
خبر: 

خبر
بیتوجهیوزیرنفت

بهیکمیلیونخودروLPGسوز

»دسترد«بهموقعبرCFTوپالرمو
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دکترمصطفی سالاری مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی گفت: در سال 
 جاری به طور متوســط ماهیانه ۹۶۰۰ میلیارد تومان برای ایفای تعهدات 
 ســازمان تأمین اجتماعی به جامعه تحت پوشــش هزینه می شود که در 
 بهمن مــاه ۳۶۰۰ میلیــارد تومان برای پرداخت عیدی بازنشســتگان به 

 هزینه ها اضافه می شود. 
ســالاری در جلســه ای با کارکنان واحدهای ســتادی ســازمان تأمین 
اجتماعــی  که برای "تبیین رویکردها و الزامات" این ســازمان در مجتمع 
نگین  غرب برگزار شــد، اظهار داشــت: در دو ماه اخیر تراز مالی سازمان 
 تأمین اجتماعی به تعادل رســیده است و میزان درآمدهای سازمان برابر 

 با مصارف بوده است. 
ســالاری با بیان اینکه بخشی از درآمدهای ســازمان تأمین اجتماعی از 
 محل سود شــرکت های تابعه این سازمان است، گفت: امسال سودی که 
 از شســتا می گیریم حدود ۱۰ هزار میلیارد تومان است که ۳ و نیم برابر 

 پارسال خواهد بود. 
وی پرداخــت حقوق بازنشســتگان و پرداخت مطالبــات مراکز درمانی 
 طرف قرارداد را مهمترین هزینه های ســازمان تأمین اجتماعی برشمرد و 
 اظهار کرد: ۶۵۰۰ میلیارد تومان برای پرداخت حقوق مستمری  بگیران، 
۷۰۰ میلیــارد تومان برای پرداخــت مطالبات مراکــز درمانی  دولتی و 
دانشــگاهی، ۷۰۰ میلیارد تومان برای مطالبات مراکز درمانی  خصوصی 
و غیردانشــگاهی و ۷۰۰ میلیارد تومان نیز برای ارائه  خدمات درمانی در 
مراکز درمانی متعلق به سازمان تأمین اجتماعی در  هر ماه هزینه می شود. 

وی از تســویه مطالبات مراکز درمانی دانشــگاهی تا پایان بهمن ماه خبر 
 داد و گفت: استمرار پرداخت به موقع مطالبات مراکز دانشگاهی  براساس 
توافقی که با وزارت بهداشــت داریم و همــکاری دوجانبه در  زمینه های 

مشترک تداوم خواهد داشت. 

سالاری شرایط مالی ســازمان تأمین اجتماعی در پایان سال جاری را از 
 هر نظر مناسب تر از سال گذشته ارزیابی کرد و گفت: مجموع  هزینه های 
ســازمان تأمین اجتماعی در سال جاری حدود ۱۳۲ هزار  میلیارد تومان 
است و در سال آینده نیز بر اساس بودجه پیش بینی شده به  حدود ۱۷۲ 

هزار میلیارد تومان می رسد. 
مدیرعامل ســازمان تأمین اجتماعی با اشاره به برنامه درحال اجرای این 
 ســازمان برای اصلاح ساختار تشــکیلاتی، گفت: ساختار جدید متناسب 
با  مأموریت ها و اولویت های این ســازمان درحال پیاده ســازی اســت. 
توجه  به منابع انســانی از ویژگی های مهم ساختار جدید است و افزایش 

 رضایتمندی و کاهش دغدغه های کارکنان را به دنبال خواهد داشت. 
مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی با تأکید بر اهمیت بسیار بالای نیروی 
 انســانی در این سازمان گفت: در اصلاح ساختار دغدغه ها و  خواسته های 
کارکنان مورد توجه قرار گرفته اســت و در ساختار جدید به  دنبال انجام 

بهینه وظایف سازمان هستیم. 

اجتماعی

سالانه خانوار های ایرانی میزان زیادی از درآمد خود را صرف 
خرید  لوازم آریشــی و بهداشتی می کنند، لوازمی که ممکن 

است سلامت افراد  جامعه را نیز به خطر اندازد. 
کســب افزایش اعتماد به نفس مقطعی، بــالا رفتن میزان 
مصرف لوازم  آریشی در ایران سالانه هر خانوار ایرانی حدود 
۴.۵ درصد درآمــد خود  را به خرید محصولات آرایشــی و 
بهداشــتی اختصاص می دهد، به نوعــی  که بازار این صنایع 
در ایــران به ارزش بیش از ۲ میلیارد دلار دومین  بازار بزرگ 
در منطقه غرب آسیا است، این آماری است که یک  روزنامه 
هنــدی در خصوص میــزان مصرف لوازم آرایشــی در بین 
 ایرانیان منتشر کرده است؛ آماری که شاید تنها شنیدنش هر 

ایرانی را  به فکر بیاندازد. 
بر اســاس آمار های گفته شده ایران بعد از عربستان دومین 
کشــور در  مصرف لوازم آرایشــی در خاورمیانه است و ۲۹ 
درصد از مواد آرایشــی  در منطقــه خاورمیانه تنها در ایران 

مصرف می کند. 
آمار های منتشــره، مصرف لوازم آرایشی و بهداشتی را با هم 
نشان  می دهد، یعنی اینکه مصرف لوازمی چون خمیر دندان، 
صابون، شــامپو  و ... نیز در این آمار ســهیم هستند و تنها 
نمی توان آن را مرتبط به  مصرف لوازم آرایشی زنانه دانست. 

بنابراین هجوم جامعه ایرانی به مصرف لوازم آرایشی و پیشی 
گرفتن آن  از سایر کشورها باید از نظر اجتماعی و روانشناسی 
بررسی شود و از  ســوی مسئولان در رده های مختلف مورد 

توجه قرار گیرد. 

محمدرضا محبوب فر جامعه شناس در گفت وگو با خبرنگار 
حــوزه  ازدواج و خانواده گروه اجتماعی باشــگاه خبرنگاران 
جوان، درباره  مصرف بالای خانوار های ایرانی از لوازم آرایشی 
و بهداشتی اظهار  کرد: ایران جزء ۱۰ کشور پر مصرف لوازم 
آرایشــی و بهداشتی در  دنیاســت ؛در خاورمیانه هم بعد از 
کشور عربستان، دومین کشور پر  مصرف محصولات آرایشی 

است. 
وی در ادامه بیــان کرد: متاســفانه رواج فرهنگ زیبایی و 
جامعه مصرفی  در ایران باعث شده است که بخش زیادی از 

درآمد ایرانیان صرف  خرید لوازم آرایشی شود و مصرف آن را 
روز به روز افزایش دهد. 

این جامعه شــناس با اشاره به میل زیبایی و رواج زیباگرایی 
مطرح کرد:  بیشترین آمار مصرف لوازم آرایشی در بین دانش 

آموزان و دانشجویان  جامعه ایرانی دیده می شود. 
محبوب فر افزود: گرایش به دیده و شــنیده شدن در سطح 
جامعه میزان  استفاده از مصرف لوازم آرایشی را بالاتر می برد 
و بــرای جامعه انســانی  مانند ایران این موضــوع پدیده ای 

ناخوشایند است. 
وی در خصوص پیامد های منفی این مســئله تصریح کرد: 
افزایــش این  موضوع ســبب افزایش مشــکلات خانوادگی 
و اجتماعی خواهد شــد،  همچنین یکی دیگر از پیامدهای 
مصرف لوازم آرایشــی، به خطر افتادن  سلامت افراد به دلیل 

وجود مواد شیمیایی در آن ها است. 
امروزه اســتفاده از محصولات آرایشی و بهداشتی بیشتر در 
بین  نوجوانان و جوانان ایرانی به وفور مشــاهده می شود، به 

گونه ای کــه همین  مصرف بی اندازه آن ها موجب شــده تا 
برخی از ســودجویان برای کسب  درآمد بیشتر از این راه به 
قاچاق و واردات غیرقانونی این قبیل لوازم  به داخل کشــور 

اقدام کنند. 
این درحالی است که مدیرکل نظارت بر فرآورده های آرایشی 
و بهداشــتی  سازمان غذا و دارو در آذر ماه سال جاری درباره 
وادرات غیرقانونی  لوازم آرایشی و بهداشتی گفت: سالانه هزار 
و ۱۶۳۶ میلیون دلار یا  حدود ۱.۶ میلیارد دلار لوازم آرایشی 
و بهداشــتی قاچاق و تقلبی از  مبادی غیررسمی وارد کشور 
می شود، در حالی که حجم واردات قانونی  این کالا ها حدود 

۱.۲ میلیارد دلار است. 
وی در ادامــه بیان کرد: جــدا از واردات قانونی و بازار تولید 
داخل این  محصولات یک بازار فرعی و غیرقانونی برای لوازم 
آرایشی و  بهداشتی وجود دارد که خارج از سیستم نظارتی و 
حاکمیتی وزارت  بهداشــت و سازمان غذا و دارو است. حجم 
بــازار قانونی این لوازم که  تحت کنترل ســازمان غذا و دارو 

قرار دارد، ســالانه حدود ۱.۲ میلیارد  دلار اســت که شامل 
کالا های بهداشــتی و آرایشی است که با مجوز  قانونی تولید 

یا وارد می شوند. 
با توجه به اینکه اســتفاده بیش از حد لوازم آرایشی در بین 
افراد می تواند  دلایل روانشــناختی نیز داشــته باشد؛ شهرام 
علیزاده روانشــناس اجتماعی  در گفت وگو با خبرنگار حوزه 
ازدواج و خانواده گروه اجتماعی باشگاه  خبرنگاران جوان، در 
این باره اظهار کرد: ایران یکی از بزرگترین  مصرف کننده های 
لوازم آرایشی در خاورمیانه است، این در حالی است  که طبق 
آمار رســمی وزارت بهداشــت حدود ۳۰ درصد از این مواد 

 آرایشی و بهداشتی تقلبی هستند. 
این روانشــناس با اشــاره به دلایل روانشناختی این مسئله 
گفت: بســیاری  از زنان کشور بدون توجه به عواقب زیان آور 
استفاده از مواد آرایشی  و بهداشتی، به طور مرتب از این مواد 
اســتفاده می کنند. اســتفاده بیش از  حد این لوازم می تواند 
دلایل بســیاری داشته باشــد. یکی از مهمترین این  دلایل، 

افزایش اعتماد به نفس مقطعی است. 
علیزاده افــزود: عدم رضایت از ویژگی هــای چهره به دلیل 
اعتماد به نفس  پایین، بســیاری افــراد را به ایجاد تغییرات 
اساســی در اعضای مختلف  ترغیب می کند. انجام عمل های 
زیبایی و استفاده مداوم از لوازم آرایشی  از جمله راهکار های 
مقطعی و ناکارآمد در افزایش اعتماد به نفس  است، همچنین 
افراط در استفاده از لوازم آرایشی می تواند یکی از  نشانه های 
افراد با شــخصیت نمایشی باشد و این افراد تمایل دارند که 
 خود را برتر از دیگران نشان دهند و از ظاهر خود برای جلب 

توجه  سایرین استفاده کنند. 
این روانشــناس مطرح کرد: لازم به ذکر اســت که استفاده 
از لوازم  آرایشــی در کشور های توسعه یافته، به دلیل آگاهی 
از زیان های این  لوازم پایین تر اســت و با توجه به یادگیری 
نوجوانان از راه مشــاهده  بزرگسالان، ســن استفاده از لوازم 
آرایشــی در حال کاهش است و این  مساله می تواند صدمات 

جبران ناپذیر روحی و جسمانی را به آن ها وارد  کند. 
علاوه بر صرف هزینه های اقتصادی برای خرید لوازم بهداشتی 
و  آرایشی؛ طبق گزارش انجمن متخصصان پوست ایران، یکی 
از علل  مهم مراجعه افراد به متخصص پوســت در سال های 
اخیر مربوط به  عوارض ناشــی از اســتفاده از مواد آرایشی و 
بهداشــتی اســت، لذا  ضرورت دارد که افراد در مصرف این 

قبیل لوازم دقت لازم را داشته  باشند. 

حســین صمصامی قائم مقام کمیتــه امداد گفت: به 
منظور خدمات رســانی  بهتر بــه مددجویان و فراهم 
کردن بســتر مشارکت بیشتر مردم در  طرح های این 
نهاد، امداد الکترونیک به زودی در کشــور راه اندازی 
 می شود. صمصامی در سفر به استان کرمان در جلسه 
شورای مدیران کمیته  امداد استان حضور یافت. وی 
در این جلســه با تبریک ایام دهه فجر و گرامیداشت 
یاد و نام ســردار  شهید سپهبد حاج قاسم سلیمانی، 
گفت: سردار عزیز اسلام و ایران به  واقع نماد جهاد و 
ایثار و فداکاری در راه حق بود. قائم مقام کمیته امداد 
تاکید کرد: انقلاب اســلامی بعد از پیروزی، سه دوره 
 را پشــت سر گذاشــته که یکی از این دوره ها جنگ 
تحمیلی بود که با  ایثارگری و رشــادت های مردم و 
رزمندگان این پیروزی حاصل شد.  مرحله بعد بحث 
داعش بود که یک تهدید بزرگ برای منطقه به شمار 
 می رفت که این مرحله نیز با مجاهدت سرداران رشید 
اســلام از جمله  سردار سپهبد حاج قاسم سلیمانی و 
یارانش پیروزی حاصل شــد.  صمصامــی ادامه داد: 
مرحله ســوم که باید تلاش کنیم از آن عبور کنیم؛ 

 بحث فقر محرومیت اســت و این یکی از بزرگترین 
تهدیدات برای جامعه  اســت.  قائم مقــام تاکید کرد: 
با توجه به مشــکلات اقتصادی باید زمینه مشارکت 
 مردم را گســترش دهیم و برای این اقدام نیاز است 
بســترهای لازم را  فراهم کنیم.  وی بیان کرد: برای 
تحقق این امر باید از فناوری های روز استفاده کنیم 
 و یکــی از بحث هایی که می تــوان در این زمینه از 
آن بهــره گرفت،  راه اندازی امداد الکترونیک اســت. 
 قائم مقام کمیته امداد تصریح کرد: باید کمیته امداد 
را به سمت  مشارکت های مردمی سوق دهیم و تلاش 
کنیم با اســتفاده از فناوری های  روز، نیازمندی های 
محرومان را با کمک خیران تأمین کنیم.  به گزارش 
ســایت خبری کمیته امداد، وی گفــت: امیدواریم 
بتوانیــم تحولی  در بحث کمک بــه محرومان انجام 
دهیم و بــه همین منظور بــه دنبال ایجــاد  امداد 
الکترونیــک هســتیم و این اقدام در برنامه ششــم 
کمیته امداد نیز دیده  شده است و به زودی در برخی 

استان های کشور به صورت پایلوت  اجرا خواهد شد. 

امیرحسین مهدوی معاون آموزش و پژوهش سازمان 
پزشــکی قانونی  کشور راه اندازی بانک هویت ژنتیکی 
ایران را یکی از اقدامات سازمان  پزشکی قانونی برای 
کاهــش ارتکاب جــرم دانســت. مهدوی در همایش 
پزشکی قانونی در مســیر مرجعیت علمی که امروز 
 در دانشــکده داروسازی دانشگاه علوم پزشکی شهید 
بهشــتی برگزار شــد،  اظهار کرد: مرجعیت علمی به 
معنای مراجعه سایر کشــورها به منابع  علمی تولید 
شده از سوی دانشمندان و متخصصان ایرانی است و 
ما باید  میزان این مراجعات را در کشورمان و در سطح 
جهان افزایــش دهیم. وی با بیان اینکه این مراجعات 
نشــان می دهد که ایران و دانشمندان  ایرانی افرادی 
صاحب سبک در علوم هستند، گفت: محورهای این 
 همایش پزشــکی قانونی و تعامل بین رشته ای، نقش 
پزشکی قانونی در  آموزش پزشکی و طب ساز ساختن 
پزشــکی قانونی و مرجعیت حیطه  داری اســت. دبیر 
علمی همایش پزشــکی قانونی در مســیر مرجعیت 
علمی با بیان اینکه  پزشــکی قانونی در سطح کشور 
و منطقه در زمینه های بســیار مهم و  کلیدی دارای 
شــرایط رســیدن به مرجعیت علمی اســت، گفت: 
همچنین در  بســیاری از این زمینه ها پزشکی قانونی 
مرجعیت علمی خود را نیز به  دست آورده است و در 
مســیرهای باقی مانده نیز ما به شکل بالقوه در  مسیر 
مرجعیــت قرار داریم. مهدوی هــدف از این همایش 

را تبیین جایگاه سازمان پزشــکی قانونی در  کشور، 
منطقه و ســطح بین الملل دانســت و گفت: پزشکی 
قانونی دستگاهی  مستقل در درون قوه قضاییه است 
که با همگرایی دیدگاه های فقهی،  حقوقی و پزشکی 
اقدام به تشــخیص صحیح موضوع کرده و در اجرای 
 عدالت در جامعه اسلامی نقشی بی بدیل دارد. معاون 
آموزش و پژوهش ســازمان پزشــکی قانونی کشور، 
پزشــکی  قانونی را مرجعی موثق برای کارشناسی در 
امور پزشــکی برشــمرد و  گفت: ما نه تنها در سطح 
کشــور بلکه در سطح جهان اسلام نیز جایگاه  ویژه و 
ممتازی داریم و پزشــکی قانونی کشورمان در زمینه 
تعیین  خســارات جرایم و آســیب های وارد شده به 
تمامیت جسمی افراد نهادی  صاحب سبک است. وی 
با بیان اینکه پزشــکی قانونــی در تحقق عدالت در 
کشــور و کاهش  جرم نقش ویژه ای بــر عهده دارد، 
گفت: کارشناسان پزشــکی قانونی از  طریق علم روز 
و دانشــی که دارند نسبت به شناسایی مجرم از افراد 
 بی گنــاه و متهم اقدام می کنند که این اقدام بســیار 
ارزشمند و مهمی است. مهدوی یکی دیگر از اقدامات 
پزشــکی قانونی را کاهش ارتکاب جــرم در  جامعه 
برشــمرد و گفت: با همکاری دادستانی کل کشور و 
مرکز  تشــخیص هویت نیروی انتظامی، بانک هویت 
ژنتیک ایران از سوی  پزشکی قانونی راه اندازی شد و 
این امر زمینه ای برای کاهش ارتکاب  جرم شده است.

علی محمد طهماسبی دبیر ستاد ملی مقابله با گرد و غبار ضمن اشاره  به اینکه 
استان کرمان بیشترین ســطح گرد و غبارخیزی در کشور را  دارد، گفت: ۴۳ 

درصد تالاب های کشور نیز گرد و غبارخیزند. 
طهماســبی در هجدهمین کنفرانس ملی هیدرولیک ایــران با عنوان نقش 
 سیلاب ها در روند احیای تالاب ها با بیان اینکه پهنه ای ۷۰ میلیون  هکتاری در 
کشور تعیین شده است که احتمال گرد و غبار خیزی دارد،  اظهار کرد: چهار 
شاخص پوشش گیاهی، رطوبت خاک، پوشش غیر  زنده زمین و بافت خاک در 
گرد و غبارخیزی موثر هستند و ما بر  اساس این عوامل نقشه فرسایش پذیری 

کشور را تهیه کرده ایم. 
وی با اشاره به اینکه ۵۶۰ ایستگاه همدیدی در کشور طی یک دوره ۱۵  ساله 

استخراج و میانگین شــاخص طوفان گرد و غبار محلی استخراج  شده است، 
تصریح کرد: بر این اســاس مناطق جنوب، جنوب  غرب،  شرق و شمال شرق 
کشور درگیر طوفان های محلی هستند همچنین در  کشور ما بیشترین میزان 

گرد و غبار در تابستان و بهار رخ می دهد. 
دبیر ســتاد ملی مقابله با گرد و غبار ادامه داد: بیشترین میزان گرد و  غبار در 
کشور را بین سال های ۹۰ تا ۹۴ داشتیم و در حال حاضر نیز  وسعت کانون های 
گرد و غبار داخلی ۳۴.۶ میلیون هکتار است. استان  کرمان با مساحت بیش از 
۵ میلیون هکتار بیشــترین سطح گرد و  غبارخیزی در کشور را دارد و در این 
استان سالانه ۲ میلیون تن گرد و  غبار از سطح استان به وجود می آید و ۲۰۰ 

هزار هکتار کانون گرد و  غبارخیز شدید در این استان وجود دارد. 

طهماســبی با بیان اینکه در استان چهار محال و بخیتاری نیز ۵ هزار  هکتار 
وسعت کانون های گرد و غبار است، گفت: از سوی دیگر ۴۳  درصد تالاب های 
کشــور نیز گرد و غبارخیز هســتند و این درحالیســت که  تالاب های کشور 
به صورت کامل خشــک نشــده اند و در مرحله تبدیل  محیط آبی به خشکی 
هســتند. اگر نتوانیم جلوی خشک شدن این تالاب ها  را بگیریم تا چند سال 

آینده گرد و غبار خیزی در کشور بیشتر خواهد  شد. 
به گفته وی از میان مناطق گرد و غبارخیز کشور، ۲۱۱ هزار هکتار  گرد و غبار 
خیزی شــدید و ۴۵۳ هزار هکتار گرد و غبارخیزی  متوسطی دارند. در حال 
حاضر در استان خوزستان وسعت کانون های  گرد و غبارخیز به دلیل سیل های 
اخیر کاهش یافته و به عدد ۱۴۲ هزار  هکتار رســیده اســت. اگر در سال ۹۵ 
وسعت کانون های گرد و غبارخیز  در کشور برآورد می شد باید ادعا می کردیم 

که یک میلیون هکتار کانون  گرد و غبار در این استان داریم. 

تجارتی زیبا با ظاهری پر زرق و برق اما باطنی مخرّب
خبر

۴۳درصدتالابهاگردوغبارخیزند

آگهی فقدان سند مالکیت 
نظر به اینکه سیما رحیمی چنگ آبادی با توجه به وکالتنامه شماره 45429 -1398/10/04 دفتر 2 تربت جام از 
سوسن گچ پزان احدی از ورثه حسن گچ پزان فرزند محمد بشماره ملی 0730040208 بموجب دوبرگ استشهادیه 
شهادت شهود تقاضای صدور سند مالکیت المثنی نوبت اول ششدانگ یک قطعه زمین محصور بشماره پلاک 6716 
فرعی از 166- اصلی اراضی اسماعیل آباد تربت جام بخش 13 مشهد را نموده و مدعی است سند مالکیت مزبور 
بدلیل جابجایی مفقود گردیده است که به حکایت سامانه مدیریت کشوری املاک مالکیتسامانه مدیریت کشوری  
ذیل ثبت 69181صفحه124دفتر 391 بنام حسن گچ پزان ثبت و سند مالکیت 047882 الف 87 صادر و تسلیم 
گردیده پرونده ثبتی و دفتر املاک بیش از این حکایتی ندارد . لذا به استناد تبصره یک ماده 120 آیین نامه قانون 
ثبت مراتب یک نوبت آگهی و متذکر می گردد هرکس نسبت به ملک مورد آگهی معامله ای انجام داده یا مدعی وجود 
سند مالکیت نزد خود می باشد، بایستی ظرف مدت 10 روز از تاریخ انتشار آگهی اعتراض کتبی خود را به پیوست 
اصل سند مالکیت یا سند معامله رسمی به این اداره تسلیم نماید. بدیهی است در صورت عدم وصول اعتراض در 
مهلت مقرر ویا وصول اعتراض بدون ارائه سند مالکیت یا سند معامله رسمی نسبت به صدور سند مالکیت المثنی و 

تصمیم آن به متقاضی اقدام خواهد شد. 
تاریخ انتشار :98/11/19

مالک فعلی:حسن گچ پزان فرزند محمد بشماره شناسنامه 4054 شماره ملی صادره 0730040208 از تربت جام 
نوع ملک :زمین محصور 

سید مجتبی جواد زاده – رئیس اداره ثبت اسناد و املاک تربت جام 

آگهی تغییرات
شرکت تعاونی اتحادیه شرکتهای تعاونی روستایی شهرستان اشنویه به شماره ثبت 288 و 
شناسه ملی 10980140517 به استناد صورتجلسه مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده 
مورخ 1397/12/25 و نامه شماره 2/184/98/276 مورخ 1398/02/21 اداره تعاون روستایی 
شهرستان اشنویه تصمیمات ذیل اتخاذ شد : 1- عملیات ترازنامه و حساب سود و زیان سال 
مالی 96 اتحادیه تصویب گردید .  2-عزیز ماماش سرگز بشماره ملی 2959670833 بسمت 

بازرس اتحادیه برای یکسال انتخاب گردید . 
اداره کل ثبت اسناد و املاک استان آذربایجان غربی مرجع ثبت شرکت ها و 

موسسات غیرتجاری اشنویه )763242(

آگهی موضوع ماده 3 قانــون و 13 آئین نامه تعیین 
تکلیف وضعیت اراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی

آرای صادره هیات حل اختلاف قانون مذکور مســتقر در اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان دورود 
بشــرح ذیل:    رسیدگی و تائید و انشــاء  گردید.    مراتب در اجرای ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی دو نوبت به فاصله 15 روز جهت  اطلاع مالکین و سایر صاحبان 
حقوق در روزنامه کثیر الانتشــار و محلی آگهی انتشــار و علاوه بر آن در روستاها الصاق تا چنانچه 
 اشــخاص نسبت به مورد تقاضا اعتراض دارند از تاریخ نشر اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق 
به مدت دو ماه اعتراض خود را  کتبا به اداره ثبت اســناد و املاک شهرســتان دورود تسلیم دارند و 
برابر مقررات معترض مکلف اســت ظرف مدت یک ماه از تاریخ تســلیم  اعتراض مبادرت به تقدیم 
دادخواســت به مراجع قضائی ذیصلاح اقدام و گواهی تقدیم دادخواســت تحویل ثبت اسناد نماید و 
ادامه عملیات  ثبتی موکول به ارائه حکم نهائی می باید در غیر اینصورت متقاضی با ارائه گواهی عدم 
تقدیم دادخواســت و پس از انقضای مدت مذکور  و یا عدم وصول اعتراض سند مالکیت مورد تقاضا 
براســاس مدلول رای وفق مقررات صادر خواهد شــد و در هر حال صدور سند  مالکیت مانع مراجعه 

متضرر به مراجع قضائی نخواهد بود. 
پرونده کلاســه      1398114425005000139 و رای شماره  139860325005002649 مورخه 
98/11/10 به تقاضای آقای :  قدرت  اله ســعیدی فر  فرزند: سیف اله نسبت به شش دانگ یک باب 
ساختمان به مساحت: 145/46 متر مربع مفروز و مجزا شده از پلاک4  فرعی از 118 اصلی واقع در 

بخش 4 شهرستان دورود. 
خروجی از مالکیت: فخر قاجار امیر نظام   % م الف 1610 

انتشار نوبت اول: 98/11/19 
انتشار نوبت دوم: 98/12/05 

مصطفی امان اله بهاروندی- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک دورود

بهرام عین اللهی رئیس انجمن آموزش 
علوم پزشــکی با اشــاره بــه اهمیت 
 جلوگیری از فرار مغزها در کشور برای 
رســیدن به مرجعیت علمی  گفت: به 
دلیل تولیدات رشــته پزشکی، نگران 

فرار مغزها در این بخش  نیستیم. 

عین اللهی افزود: عمده مشــکل ما در 
مرجعیت علمی این است که  پژوهش 
ها تبدیل به پتنت )ثبت اختراع( نمی 
شــود و کاربردی نیســت.  یکی دیگر 
از مشــکلات مرجعیت علمی، ضعف 

همکاری های بین رشته  ای است. 
وی از عدالت آموزشــی به عنوان یکی 
دیگــر از موانع در مرجعیت علمی  نام 
بــرد و گفت: با طرح هــای مختلفی 
مانند طــرح تحول ســلامت و طرح 
 تحــول آموزشــی روبرو هســتیم اما 
این طرح هــا هنگامی می توانند اجرا 
 شوند که عدالت آموزشی محقق شود 
درغیراینصورت در حد »اســم«  باقی 

خواهند ماند. 
رئیس انجمن آموزش علوم پزشــکی 
افــزود: برای تحقق عدالت آموزشــی 
 قوانیــن و تســهیلات بایــد بــرای 
همه یکســان باشــد؛ باید برای تمام 
 دانشــجویان در کشــور محیط رشد 
فراهم شود؛ امکان دارد ابن سیناهای 
 زیادی در نقاط مختلف کشــور وجود 

داشته باشــند که نتوانسته ایم آنها را 
 رشد دهیم. 

ë  نقاط قوت ایران برای رسیدن
به مرجعیت علمی

عین اللهی با اشاره به مرجعیت دینی 
رهبر معظم انقلاب گفت: ایشان  علاوه 
بــر مرجعیت دینی، استراتژیســت و 
سیاســت گذار کلان هستند که  ایران 
را رهبری می کنند و ایران را به سمت 

مرجعیت علمی رهنمون  هستند. 
وی با برشمردن نقاط قوت ایران برای 
رســیدن به مرجعیت علمــی افزود: 
 سابقه تمدن اسلامی و ایرانی و تاکید 
اســلام بر فراگیری علــم از این نقاط 
 قوت هســتند. متوسط هوش ایرانیان 
بالاتر از استاندارد جهانی است  وعلاوه 
برآن منابع طبیعی، تجربه خودکفایی 
و روحیــه جهــادی و انقلابــی  برای 

رسیدن به مرجعیت علمی داریم. 

عین اللهی ادامه داد: رشد علمی ایران 
۱۱ برابر رشد متوسط در دنیا  است و 
سریع ترین رشد علم در جهان را دارد. 
وی با اشــاره به سیاســت کلی علم و 
فنــاوری ابلاغی رهبــر معظم انقلاب 
 گفت: این سیاست ها سندی است که 
می تواند ایران را به تولید علم و  توسعه 

علوم پایه برساند. 
رئیس انجمن آموزش علوم پزشــکی 

اضافه کرد: یکی از مشکلات اصلی  ما 
در مرجعیت علمی، علوم پایه و تلفیق 
آن با علوم بالینی اســت؛ ارتقای  علوم 
پایه می تواند ما را به مرجعیت برساند؛ 
برای اینکه به مرجعیت  علمی دســت 
پیدا کنیم اولین قدم آن عمل به قرآن 

است. 
عین اللهی از ردپــای ژن های خوب 
در عرصه پژوهش خبر داد و گفت:  به 
رغم اینکــه در عرصه پژوهش بودجه 
وجــود دارد اما این بودجــه  عادلانه 
تقســیم نمی شــود به طوری  که ۳۰ 
درصــد بودجه پژوهش به دو یا  ســه 
نفر اختصاص می یابد. مشــاهده شده 
رئیــس یکی از مراکــز تحقیقاتی   ۲۰ 
مقاله پژوهشی را با بودجه پژوهشی به 
نــام فرزند خود ثبت کرده بود  که این 

مقالات به درد هم نمی خورد. 
وی ادامه داد: نابرابری آموزشــی فقط 
مختــص ایران نیســت و در آمریکا  و 
انگلیس هم وجــود دارد اما به اندازه 
ما نیســت؛ برای مرجعیت علمی  باید 
شرایطی فراهم شود که در کل کشور 
امکان بروز اســتعدادها وجود  داشته 

باشد. 
رئیس انجمن آموزش علوم پزشــکی 
گفت: اســتادان دانشــگاه ها اغلب از 
 مناطــق محروم هســتند اما به جای 
اینکه در دانشــگاه های مناطق خود 
 بمانند به دانشگاه های خاص می آیند؛ 
یــک از قدم های مهــم در مرجعیت 
 علمی این است که محرومیت زدایی 

کنیم. 

عیــن اللهی تاکید کرد: برای اینکه در 
آموزش پزشــکی به مرجعیت علمی 
 برســیم باید کوریکولوم )برنامه( های 
آموزشی اصلاح شود و پزشکی  قانونی 
را بــه عنوان دانشــگاه ببینیم و تمام 
کارها در دانشــگاه ها باید  پیوســت 

فرهنگی داشته باشند. 

رئیس انجمن آموزش علوم پزشکی: 

نگرانفرارمغزهایپزشکینیستیم
راهاندازیامدادالکترونیکدرکشوربهزودی

کاهشجرمباراهاندازیبانکهویتژنتیک
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هشداررحمانیبهفروشندگانخودرو
رضــا رحمانی وزیر صمت با بیان اینکه تولید در ایران خودرو 
روزانه  به ۲ هزار دستگاه رسیده است، گفت: اگر با مورد رانتی 

در فروش  مواجه شویم نمایندگی را تعطیل میکنیم. 
رحمانی در نشستی با وزیر دفاع و مدیرعامل ایران خودرو در 
محل  ایران خودرو اظهار داشت: واگذاری ها را با جدیت دنبال 
خواهیم کرد،  شــرکت ها باید واگذار شود تا هزینه های مالی 

کاهش یابد و به سمت  کارهای بزرگ برویم. 
وزیر صنعت، معدن و تجارت با بیان اینکه بر روی پلتفرم های 
مشترک  در حال کار هســتیم، گفت: قیمت و کیفیت با هم 
مرتبط است و به جای  افزایش قیمت باید بهره وری بالا برود؛ 
با حذف شرکت های چند لایه  قیمت خودرو نیز پایین می آید. 
وی با بیــان اینکه تولیــد در ایران خودرو بــا تدبیر و ایثار 
مدیران و  کارگران به ۲ هزار دســتگاه در روز رســیده است، 
افزود: امیدواریم این  رقم هم حفظ شــود و هم افزایش یابد. 
در گذشــته برخی مشکلات به سبب  نوســانات تولید و افت 
تولید به وجود آمده بود، اما حفظ و افزایش رقم  کنونی تولید 

مهم است. 

رحمانی با تاکید بــر اینکه تکمیل خودروهای کف پارکینگ 
کاری جهــادی  بود، اضافه کرد: در این بــاره از حمایت های 
امیر ســرتیپ حاتمی و  وزارت دفاع تشــکر دارم البته قطعه 
ســازان نیز مجدانه پای کار بودند.  اصلاح رابطه قطعه ساز با 
خودروســاز کار مهمی بود که شــکل گرفت و  این اعتماد در 

تولید و بازار نقش دارد. 
وزیر صمت در خصوص داخلی سازی نیز گفت: داخلی سازی 
انجام  شــده بیشتر از میزان اعلام شــده در میزهای ساخت 
داخل اســت. تا کنــون  یک میلیــارد و ۲۰۰ میلیون یورو از 
واردات در حوزه های مختلف در  چارچوب میزهای تخصصی 
داخلی سازی شده است، اما آمار داخلی  سازی توسط مردم و 
شرکت ها بیشتر از این رقم است که این میزان  داخلی سازی، 
بر اســاس اســتانداردهای جهانی حداقل ۱۰۰ هزار فرصت 

 شغلی به وجود آورده است. 
رحمانــی با اعلام اینکــه کاهش تعهدات دو خودرو ســاز را 
در برنامه  کاری ویژه داشــتیم، گفــت: در دوره ای حدود یک 
میلیــون نفر از مردم  پیش خرید داشــتند اما همت شــد و 
تعهدات به جاهای خوبی رســید و  خودروسازان قول داده اند 
کــه معوقات را تا خرداد ماه ۹۹ صفر خواهند  کرد. با مدیران 
ارشــد وزارتخانه عهد بسته ایم که به جز کار اصلی خود  کار 
دیگری را انجام ندهند و وقت خود را بر روی کار در وزارتخانه 

 بگذارند. 
وزیر صمت با بیان اینکه در حوزه تنظیم بازار و ثبات قیمت ها 
و  عرضه و فروش خودرو برنامه داریم، گفت: با قطعه ســازان 
باید  قرارداد دراز مدت بســته شود تا آن ها سرمایه گذاری ها 

را انجام دهند. 
رحمانــی با بیــان اینکه ایران خودرو بدنــه فعال و مدیریت 
خوبی دارد،  گفت: بــا رونمایی از خودروهای جدید و تحویل 
بــه موقع خودروها به  مشــتریان، رضایت مندی مردم نیز به 
دســت می آید. مردم نباید احساس  کنند که در فروش، رانت 
یا تبعیضی قائل هستیم، اگر مورد مستندی بود  نمایندگی ای 

را که اخلال ایجاد کند لغو امتیاز می کنیم. 

با  اقتصاد مسکن  کارشناس  یک 
بیان "بهترین راهکار برای تقویت 
 اقتصاد ایران، مسکن است" گفت: 
متاسفانه دید دولت و مجلس به 
 اقتصاد و بخش های مختلف غلط 

است. 
افشین پروین پور اظهار کرد: یکی 
از بهترین بخش هایی که می تواند 
 اقتصــاد ایــران را تقویــت کند 
مسکن است. چون از یک سو نه 
مشکلی در  حوزه نهاده های تولید 
داریم و از ســوی دیگــر نیروی 
انسانی متخصص و  غیرمتخصص 

در کشور داریم. 
وی با تاکید بــر این که در حوزه 
مشــکل قوانین و مقــررات نیز 
مانعــی بــرای  تقویت مســکن 
نداریم، افزود: قانون ســاماندهی 
عرضــه و تولید مســکن  مصوب 
سال 87 کماکان به قوت خودش 

باقی اســت. همچنین زمین هم 
 به اندازه کافی داریم و در مقابل  

نیاز به مسکن هم داریم. 
وی ادامه داد: بر اساس نیاز کشور 
باید تا 10 ســال آینده سالانه 2 
 میلیــون واحد مســکونی را در 
کشور بســازیم تا بتوانیم نیاز را 

تامین کنیم. 

کارشــناس اقتصــاد مســکن با 
تاکید بر ایــن که  همه مقدمات 
کار وجود دارد  و باید به ســوی 
برویم،  نهضت مســکن ســازی 
گفت: یکــی از بهترین  راهکارها 
اقشار  نیاز  به  پاســخگویی  برای 
متوســط و کم درآمد جامعه این 
 اســت که به همان روش مسکن 

مهر اقدام کنیم. به عبارت دیگر 
زمین  رایگان، تسهیلات کم بهره 
در  یارانه ای  و مصالح ساختمانی 
اگر  قرار گیرد.  اختیار  سازندگان 
این اتفــاق بیفتــد مانند تجربه 
مسکن مهر در  سال های 87، 88، 
89 و 90  شاهد خواهیم بود که 
کشور به کارگاه  بزرگ ساختمانی 

تبدیل خواهد شود. 
پروین پور با اشــاره به این که اگر 
برنامه عملیاتی شــود رشد  این 
 اقتصادی کشور حداقل 2 رقمی 
خواهد شد، اضافه کرد:  هیچکدام 
از  بخش های از اقتصادی کشــور 
نمی توانــد با ســرعت مســکن 
وضعیــت  اقتصــادی را دگرگون 

کند. 
وی در پاســخ به این پرسش که 
چرا با توجه بــه این همه مزیت 
بخش  مســکن، در عمل شــاهد 
اتفــاق خاصــی در ایــن حوزه 
متاسفانه  مشکل  گفت:  نیستیم، 
در دید سیاســتگذاران دولتی و 
مجلس است. وقتی دید نسبت به 
 اقتصاد و بخش های مختلف غلط 
است نتیجه آن می شود که منابع 
را به  جاهایی اختصاص می دهند 

که اولویت کشور نیست. 

حبیــب ا... طاهرخانی معاون وزیــر راه با بیان این 
که فرآیند افزایش نرخ  ســود مسکن مهر دلالان در 
حال طی شدن است،گفت: این کار برای آن  است تا 

سرمایه  هزینه  شده درگیر دلالی نماند. 
طاهرخانی با اشــاره به عدم تحویــل 80 هزار واحد 
مسکن مهر در شهرهای  جدید اظهار کرد: این مسئله 
دلایــل مختلفی دارد که یکی از آنهــا عدم  مراجعه 

مردم برای تحویل واحدهاست. 
وی بــا بیان این که بخشــی از پروژه های مســکن 
مهــر نیز گرفتار بحث دلالی  اســت، ادامه داد: برای 
ســاماندهی این معضل در جلســه شــورای مسکن 

 پیشنهاد شد، مالکان واحدهای آماده ای که از تحویل 
واحد خود ســر باز  می زنند در مرحله اول نرخ سود 
وام این واحدها را به نرخ سود معمول  یعنی 18درصد 

افزایش یابد. 
وی بیــان کــرد: فرآیند افزایش نرخ ســود در حال 
طی شدن است تا ســرمایه   هزینه  شده درگیر دلالی 
نمانــد. بخشــی از واحدهایــی که تحویــل گرفته 
 نمی شــوند نیز مربوط  به تعاونی هاست که مشکلاتی 
دارنــد و تاکنون منجر به  فروش اقســاطی و تحویل 

نشده است. 
مدیرعامل شــرکت عمران شــهرهای جدید ایران با 

تاکید بر این که تلاش  می کنیم با همکاری مجموعه 
بانکی این موضوعات را پیش ببریم، گفت: با  پیشنهاد 
دولــت، همــکاری مجلس و پیگیری هــای وزیر راه 
و شهرســازی قرار  شــد که دولت از محل تبصره 8 
قانون بودجه سال 98 و از منابع داخلی  برای تکمیل 
واحدهای مســکن مهر و رفع اشکالات و کمبودهای 

این  واحدها هزینه کند. 

انتظارات ۱۷ ســاله از افتتاح فولاد ازنای لرستان و گرم شدن کوره های  ذوب آن 
همچنان بی نتیجه مانده تا جایی که صورت فولاد ازنا دیگر با  ســیلی هم ســرخ 

نمی شود. 
فولاد و تولیدات پایین دست آن از حیاتی ترین و پرکاربردترین صنایع  محسوب 
می شــود که علیرغم هزینه های بالای احداث اما اشتغال،  ارزآوری و خودکفایی 
قابل توجیهی دارند، زنجیره با ارزشــی که لرستان  از آن محروم است و طرح ۱۷ 

ساله فولاد و ذوب آهن ازنای آن در  آتش مشکلات مالی مقاومت می کند. 
صنعت فولاد به طور مســتقیم و غیرمســتقیم در ایجاد فرصت های شغلی  نقش 
زیادی ایفا می کند، مشاغل مستقیمی که در کارخانه های فولاد  ایجاد می شوند  
و شغل های غیرمستقیمی که برای تولید انواع  محصولات مرتبط از میز و صندلی 

گرفته تا خودرو و لوازم خانگی  حاصل می شود. 
علاوه بر اشــتغال بســیار، خودکفایی و رونق تولید، ارزآوری و صادرات  خوبی در 
چشــم انداز فولاد و صنایع وابسته به آن ترسیم می شود تا  جاییکه به گفته وزیر 
صنعت، معدن و تجارت طی ۱۰ ماهه امسال  علاوه بر افزایش تولید مس و فولاد، 
توانستیم در این بخش رکورد بزنیم  و در بخش فولاد با پشت سرگذاشتن فرانسه 

و ایتالیا به رتبه دهم دنیا  برسیم. 
  اکنون مصرف ســرانه فولاد ایران حدود ۲۷۳ کیلوگرم و متوسط سرانه  مصرف 
جهانی آن ۳۰۰ کیلوگرم اســت و در حالی تولید فولاد خام کشــور  در سال ۹۷ 
حدود ۲۵ میلیون تن بود عنوان می شود که ظرفیت تولید  این محصول تا انتهای 

سال گذشته به حدود ۳۴.۵ میلیون تن رسید. 
براســاس گزارش طرح جامع فولاد تا پایان سال ۹۷، مجموع  ظرفیت های فولاد 
۱۳۳ میلیون تن است که از این میزان ظرفیت  واحدهای فعال فولاد ۳۴.۵ میلیون 
تــن، ظرفیت طرح های در دســت اجرا  و قابل تحقق فــولاد ۲۰.۵ میلیون تن و 

ظرفیت مازاد فولاد برابر ۷۸  میلیون تن بوده است. 
همچنین ذخیره زمین شناسی سنگ آهن ایران حدود ۵ میلیارد تن است  که ۳.۳ 
میلیارد تن آن ذخیره قطعی بوده و از نظر کیفیت ۹۰ درصد  ســنگ آهن ایران 
از نوع مگنتیتی با میانگین عیار ۴۶ درصد اســت که  به طور تقریبی با میانگین 

جهانی برابر است. 
طرح فولاد و ذوب آهن ازنای لرســتان نیز با توجه به مزایای ذکر شــده و  انتفاع 

حاصل از این صنعت، سال ۸۱ مجوز گرفت. 
طرحی که قرار بود با ســرمایه گــذاری بیش از یکهزار میلیــارد تومان  یکی از 
بزرگ ترین کارخانه های فولاد و ذوب  آهن کشــور شود با سه  سال فاصله پس از 
صدور مجوز اولیه در سال ۸۴ شروع به کار کرد   اما با گذشت ۱۷ سال همچنان 

روی زمین مانده و وعده ها در کوره  های آتش " نشدن" ذوب می شوند. 
مجتمع فولاد و ذوب  آهن ازنا یکی از طرح های بزرگ اســتان اســت که  ظرفیت 
اســمی تولید ۱.۲ میلیون تن انواع ورق های فولادی و در فاز  دوم ۷۰۰ هزار تن 
شــمش فــولادی را دارد و قرار بود در فاز اول بــرای   ۵۶۰ نفر و در فاز دوم برای 
۶۰۰ نفر شــغل ایجاد  کند اما همچنان نیمه  کاره مانده اما  گرم شدن کوره های 
ذوب آن همچنان بی نتیجه مانده تا  جاییکه صورت فولاد ازنا دیگر با ســیلی هم 

سرخ نمی شود. 

این پروژه حدودهشــت سال به دلیل اختلافات ســهامداران و تحریم های  قبلی، 
تعطیل شــده بود  و آنها بارها درصدد فروش این واحد بودند اما  چون این پروژه 

منابع بانکی دریافت کرده بود، کسی آن را تحویل  نمی گرفت . 
بیشــترین مشــکل این پروژه برای تکمیل تامین منابع ریالی است که از  محل 
تسهیلات رونق تولید ۸۵ میلیارد تومان مصوبه دارد و به گفته  مسوولان از ۱۸۵ 
میلیــون دلار مصوبه ارزی طرح بیش از ۹۰ درصد  آن برای خرید ماشــین آلات 

هزینه شده است. 
عملیات اجرایی فولاد ازنا در سال ۹۰ با وجود پیشرفت  پیشرفت  فیزیکی حدود 
۶۰ درصد متوقف شــد و فعالیت مجدد آن در ســال ۹۳  تاکنون تنها حدود ۲۰ 
درصد پیشرفت داشته و طرح اکنون با ۸۰ درصد  کار انجام شده همچنان درگیر 

مشکل مالی و تامین اعتبار است. 
اشتغالزایی حدود ۲ هزار و ۵۰۰ نفر در استان لرستان و جلوگیری از  خروج ۸۰۰ 
میلیون دلار ارز کشــور در صورت بهره برداری کامل،  فولاد و ذوب آهن ازنا را به 

مطالبه ای عمومی و جدی تبدیل کرده  است. 
محمد شــریعتمداری وزیر وقت صنعت، معدن و تجارت نیز ۲۶ شهریور   ۹۷ در 
بازدید از این طرح گفت: متاســفانه پیشرفت پروژه فولاد ازنا  خیلی خوب نیست 
و مهم ترین مشکل آن تامین منابع مالی برای ادامه  روند احداث این پروژه است. 

وی تاکید کرد: در این راســتا با مسئوول کنسرسیوم بانک صنعت معدن  مذاکره 
شــده تا وام مصوب خود را از مجمع کنسرســیوم دریافت کنند و  بانک صنعت 
معدن نیز باید در اولین فرصــت تمدید یا تجدیدنظر در  خصوص میزان این وام 

را انجام دهد. 
وی بیان کــرد: تکمیل این پروژه علاوه بر مشــارکت بانــک، نیازمند  همکاری 
مشــارکت غیر بانکی است اما دولت نیز در راستای این طرح  از هیچ کمکی دریغ 
نخواهد کرد. شریعتمداری تصریح کرد: تسهیلات موردنیاز این پروژه ۱۰۰ میلیارد 
 تومان بوده که بخشی از آن اختصاص یافته و ۸۰ میلیارد تومان از آن  نیز به زودی 
تامین خواهد شــد و با توجه به شرایط جدید ارزی باید  برآورد جدیدی از میزان 

منابع موردنیاز این طرح انجام شود. 

اقتصادی

نرخسودمسکنمهردلالانبهزودی۱۸درصدمیشود

مطالبات اقتصادی در بایگانی
مرکز پژوهش های مجلس کارنامه ۸ســاله مذاکرات 
بخــش خصوصی و  دولــت در شــورای گفت وگو را 
بررســی کرد. ارزیابی های این نهاد  پژوهشــی نشان 
می دهــد اگرچه این شــورا با هدف بررســی و رفع 
موانــع  کســب وکار و اتخــاذ تصمیــم و راهکارهای 
اجرایی مناسب برای مســائل  اقتصادی تشکیل شد، 
اما خروجی جلســات آن نتیجه کارآمد و مطلوب را 
 در برنداشــته؛ به طوری که مطالبات اقتصادی بخش 
خصوصی به طور  مرتب طی این ســال ها تکرار شده 
اســت. تعداد و درصد هر یک از  مطالبات مورد بحث 
در ۹۰جلسه شورا نشان می دهد تامین مالی در  صدر 
مســائل مورد بحث قرار دارد. همچنین مالیات و ارز 
در رده دوم  و ســوم موضوعات مورد بحث قرار دارد. 
ســوالی که در این میان مطرح  می شــود این است 
که متهم عــدم چاره جویی برای موانع کســب وکار 
 کیســت؟ ارزیابی های کارشناسی حاکی از این است 
که سیاســت گذار عملا  به مشــکلات و مطالباتی که 
از ســوی بخش خصوصی گفته شده بی توجه  است. 
حضور نامنظم برخی اعضای دولتی شورای گفت وگو 
در  جلســات، از دیگر مســائلی اســت که مورد نقد 
کارشناســان اســت. در عین  حال، بــه دلیل برخی 
بی توجهی هــا و کم کاری سیاســت گذاران، در اغلب 
 موارد تصمیم گیری درباره پیشــنهادها، خواسته ها و 
تذکــرات نمایندگان  تشــکل های بخش خصوصی و 
تعاونی به کارگروه ها و کمیته های جانبی  محول شده 

است. 
بیش از ۸ سال از تشکیل جلسه شورای گفت وگوی دولت 
و  بخش خصوصی می گذرد. شــورایی که در این سال ها 
محلی برای اعلام  مطالبات بخش خصوصی بوده اســت. 
حال آنکه بررســی ها نشان می دهد  که مطالبات مطرح 
شــده در این شورا، در بسیاری از موارد رو به  تکرار رفته 
و بایگانی شده اســت. چراکه مشکلات بخش خصوصی 
 همچنان پا برجا بوده و سیاســت گذاران عموما به آنچه 
در جلسات مربوط  به شورا مطرح شده، بی اعتنا بوده اند. 
مشــکلاتی از قبیل تامین مالی  بنگاه ها، مســائل ارزی 
و مشــکلات مالیاتی بارها در شــورای گفت وگو  تکرار 
شــده و چندان نتیجه بخش نبوده است. گزارش مرکز 
پژوهش های  مجلس نشان می دهد سه موضوع »تامین 
مالی«، »مالیات« و »ارز«  در بازه زمانی سال ۹۰ تا نیمه 
سال ۹۸، ۴۴درصد مباحث شــورا را به  خود اختصاص 
داده است. این درحالی است که مهم ترین هدف تشکیل 
 شورای گفت وگوی دولت و بخش خصوصی عبارت است 
از تاســیس  نهادی به عنوان حلقه واســط میان دولت و 
فعالان اقتصادی و ایفای نقش  شورای گفت وگو به عنوان 
صحنه ای بــرای انتقال خواســته ها و مطالبات  فعالان 
اقتصــادی به دولتمردانی که قطعا دسترســی به آنها با 
موانع  بسیاری مواجه است. حال آنکه براساس پژوهشی 
که از ســوی بازوی  پژوهشــی مجلس انجام شــده، در 
بسیاری از مواقع، دولتی ها در جلسات  شرکت نمی کنند 
یا حل مسائل مطرح شده را به تصمیم یک »کارگروه« 
 موکــول می کنند که این امر موجب شــده تا پیگیری 
درخواست های فعالان  اقتصادی از سوی سیاست گذاران 

حاضر در شورا نادیده گرفته شود. 
علاوه بر این، کارنامه عملکرد این شــورا حکایت از آن 
دارد که از ۱۴  حکم ماده ۱۱ قانون بهبود مستمر محیط 
کسب وکار، تنها ۴ حکم اجرا  شده و ۱۰ حکم آن یا اجرا 
نشده یا ناقص اجرا شده است. این پژوهش  نشان می دهد 
۱۰ حکم مغفول مانده، در بهبود محیط کار تاثیر زیادی 
 داشته اســت. گزارش پیش رو به این پرسش نیز پاسخ 
می دهد که چرا  مطالبات اقتصادی در شورای گفت وگو 
بایگانی می شــود؟ برای پاســخ به  این سوال سه دلیل 
عنوان شده است. نخستین دلیل به عدم کارکرد  مطلوب 
شــورای گفت وگو و نهادهای مربوط برمی گردد. دومین 
دلیل نیز  به بی توجهی و کم کاری دولت و به طور خاص 
اعضای دولتی شورای  گفت وگو و دیگر نهادهای مرتبط 

برمی گردد و سومین دلیل به متن قانون  مرتبط است. 

ë چگونگی تشکیل شورای گفت وگو

طبق ماده ۷۵ قانون برنامه پنج ســاله پنجم توسعه، 
شــورایی با عنوان   »شــورای گفت و گــوی دولت و 
بخش خصوصــی«، به منظــور تبادل نظــر  دولــت و 
بخش های خصوصی و تعاونی و تســهیل فعالیت های 
اقتصادی  این بخش ها، بررسی و رفع موانع کسب و کار 
و اتخــاذ تصمیم و ارائــه  پیشــنهادها و راهکارهای 
اجرایی مناسب به مراجع ذی ربط، تشکیل شد.  طبق 
این حکم قانون برنامه پنج ســاله پنجم توســعه در 
ماده ۱۱ »قانون  بهبود مســتمر محیط کسب و کار«، 
ضمن اصلاحاتی، به قانون دائمی  تبدیل شد. شورای 
گفت و گوی دولت و بخش خصوصی از بیست شخص 
 حقوقی از قوای ســه گانه، بانک مرکزی، شــهرداری، 
شــورای عالی  استان ها و هشــت کارآفرین منتخب 
بخش های خصوصی و تعاونی تشــکیل  شده و هدف 
اصلی آن، انتقال و پیگیری درخواســت های متقابل 

فعالان  اقتصادی و مسوولان کشور بوده است. 

صورت سرخ فولاد و ذوب آهن ازنا از سیلی وعده ها

کارشــناس اقتصادی گفت: مسئله اصلی بنگاه 
داری تعــارض منافع بنگاه  با شــرکت از حیث 

ارزیابی طرح و پروژه است.  
خسروی دیروز در نشست »شرکت داری بانک ها؛ 
تببین وضع موجود،  چالش ها و فرصت ها« که با 
حضور جمعی از اساتید و صاحبنظران و  فعالان 
این حوزه برگزار شــد، گفت: مسئله اصلی بنگاه 
داری تعــارض  منافع بنگاه با شــرکت از حیث 
ارزیابی طرح و پروژه است. در واقع  وقتی مجری 
پــروژه خود بانک باشــد طبعاً بــه نحو دیگری 
درخصوص  اقتصادی و سودآوری پروژه برخورد 

می کنــد. وی افزود: وقتی یک شــرکت خارجی 
پــروژه خود را به بانک ارائه کند،  بانک ســودده 
بودن آن را با شرایط اقتصادی کشور می سنجد، 
امــا آیا در  خصــوص شــرکت های زیرمجموعه 
بانک ها هم اینگونه عمل می شود؟خسروی ادامه 
داد: اینکه گفته می شود به دلیل شرایط رکودی 
و بالا  بودن ریســک، تســهیلات دهی سود ده 
نیســت و تنها راه ورود مستقیم  بانک ها به بنگاه 
داری است، صحیح نیست و یا دست کم راهکار 
 متعارف کشورها این روش نیست. در این شرایط 
دولت ها با انتشار  اوراق و تعریف طرح های عمرانی 

بار گرفتن وام از بانک ها را به  دوش می گیرند. 
ë  در صورت برداشتن ضوابط، بنگاه های

بزرگ بانکدار می شوند
وی گفت: اگر بانک ها بنگاه داری کنند، بنگاه های 
ذی نفوذ در اقتصاد  به سمت بانک زدن خواهند 
رفت. این مســئله پیامدهای اقتصاد سیاســی 
 نامطلوبــی خواهد داشــت. درحال حاضر بخش 
خصوصی قدرتمندی  توانســته است بخش قابل 
توجهی از ارکان تصمیم ســازی و اجرایی کشور 
 را درگیر خود کند و بنگاه داری بیشتر شرایط را 

بدتر خواهد کرد. 

کارشناس مرکز پژوهش های مجلس: 
بنگاهداریبانکمنجربه»تعارضمنافع«دراقتصادمیشود

عبدالناصر همتی رییس کل بانک مرکزی جمهوری 
اســلامی ایران گفت:  بانک مرکزی مصمم اســت 
جلوی گردش بی حساب و کتاب "ریال" در  سیستم 
بانکی را که با هدف پولشــویی و سفته بازی است، 

بگیرد. 
همتی با اشــاره به اینکه در حال حاضر بیش از ۷۵ 
درصد ریسک  بانک ها ناشی از ریسک اعتباری است، 
تاکید کرد: شناسایی عوامل  موثر بر ریسک اعتباری 
بانک ها مهم اســت و روسای شعب نقش مهمی  در 

کنترل و کاهش آن دارند. 
همتی معتقد اســت روسای شــعب با نقش آفرینی 
مناســب می توانند ریسک  اعتباری را کاهش داده و 

موجب ثبات و سلامت بانک شوند. 
رییس کل بانک مرکزی افزود: روســای شعب باید 
مشــتریان را در ســه  حوزه مهم اطلاعات هویتی، 
اطلاعــات اقتصادی و اطلاعات ذی نفع  شناســایی 
کامل کنند؛ همچنین شعب بانک ها باید بدانند نقل 

و انتقال پول  برای چه هدفی است. 
وی ادامه داد: مگر می شــود یک کودک دو ســاله 

یا چهارساله در ســال  بیش از ۲۰۰۰ میلیارد ریال 
تراکنش داشته باشــد و رئیس شعبه از آن  بی خبر 
باشد. مگر می شود ماهانه هزاران میلیارد ریال بدون 
ذکــر دلیل و  بابت در درون سیســتم بانکی جابجا 
بشــود و رئیس شــعبه از هویت  مشتری و ذی نفع 

اطلاع نداشته باشد. 
رئیس کل بانک مرکزی از روســای شعب بانک ها 
خواســت در  اعتبارســنجی و توانایــی بازپرداخت 
مشــتریان بانکی دقت کنند و همچنین  برضرورت 
نظارت بعد از اعطای تســهیلات جهت اطمینان از 
مصرف  آن در محل و موضوع تعیین شده تاکید کرد. 

همتی توجه به جریان نقدی کســب و کار مشتری 
در هنگام اعطای  تســهیلات را مهم دانست و افزود: 
نباید به بهانه داشــتن وثیقه، اعتبار  سنجی مناسب 
انجام نشود. مهم بررسی مدل کسب و کار و جریان 
 درآمــدی و نقدی بنگاه در هنگام اخذ تســهیلات 

است. 
رییس شــورای پــول و اعتبار اعلام کــرد: امهال 
تســهیلات معوق بانکی از  اول ســال ۹۹ براساس 

دســتور العمل جدید که به تصویب شورای پول و 
 اعتبار رسیده است خواهد بود. این دستورالعمل به 
تایید شورای فقهی  بانک مرکزی نیز رسیده و بعد از 
تصویب قانون عملیات بانکی بدون  ربا در دهه ۶۰ ، 
این بخشنامه با اجرای دقیق تحول مهمی در تحکیم 

و  تقویت بانکداری بدون ربا خواهد بود. 
همتی تاکید کرد: موضوع امهال معوقات بنگاه های 
تولیدی بسیار مهم  است. مشکلات کلان اقتصادی 
کشــور برخی تولیدکنندگان را دچار  مشکل کرده 
است. بانک ها باید با ستاد تسهیل استان ها در جهت 
کمــک  به تولیدکنندگان همراهی کنند و در مواقع 
اختلاف نظر به موجب قانون،  رای خبرگان بانکی هر 
استان که منصوب رئیس کل بانک مرکزی  هستند 

فصل الخطاب خواهد بود. 

پروین پور: 

نهضتمسکنسازی،بهترینراهکارتقویتاقتصادایران

همتی:  

بانکمرکزیمصمم
بهجلوگیریازپولشوییوسفتهبازیاست

خبر کوتاه

نگاه
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اخبارخبر کوتاه تشریح فعالیت های اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی البرزدر دهه فجر 

اصفهان-مریم مومنی - خبرنگاریادگار امروز؛
دکتر محمد مهدی طهرانچی عضو هیات امنا و 
رئیس دانشگاه آزاد اسلامی و هیات همراه ضمن 
حضور در ذوب آهن اصفهان و گفتگو با مهندس 
منصور یزدی زاده مدیرعامل و دیگر مسئولین 
این شرکت ،  از خط تولید و پروژه های توسعه 
ذوب آهن بازدید نمودنــد .در این بازدید دفتر 
همکاری مشترک ذوب آهن اصفهان و دانشگاه 
آزاد اســلامی طی آیین ویژه ای افتتــاح  و از 
منظومه علمی ذوب آهن اصفهان رونمایی شد .

دکتر طهرانچی در حاشیه این بازدید به خبرنگار 
ما گفت : تولید ریل ملی باعث افتخار اســت و 
تلاشــگران ذوب آهن اصفهان یــک بار دیگر 
شعار ما می توانیم را به منصه ظهور رساندند و 
پشتیبان توسعه حمل و نقل ریلی کشور شدند .

وی افزود : امروز شاهد تحولاتی در ذوب آهن هستیم که پایه علمی و 
فناوری دارد و این امر نشانگر مدیریت علمی در این مجموعه و تجربه 

گرانبهای بیش از نیم قرنی این شرکت است .
دکتر طهرانچی با اشاره به افتتاح دفتر همکاری مشترک ذوب آهن 
اصفهان و دانشــگاه آزاد اسلامی ،اظهار داشت : این حرکت از سال 
گذشته با امضای یک تفاهم نامه آغاز شد . همچنین امروز از منظومه 
علمی ذوب آهن اصفهان رونمایی شد که مشتمل بر 500 موضوع 
است که هر کدام زمینه پژوهشی برای دانشجویان کارشناسی ارشد 

و دکترا می باشد .
وی ابراز امیدواری کرد که پروژه های مشــترکی که بین ذوب آهن 
اصفهان و دانشگاه آزاد اسلامی انجام می شود پشتوانه ای برای یک 

حرکت دانش بنیان موثر باشد .
رئیس دانشگاه آزاد اسلامی افزود : در حال حاضر شاهد پیشرفت روز 
به روز تکنولوژی در دنیا هســتیم و رقابت به ویژه در مبحث قیمت 
تمام شده با بهره گیری از دانش های جدید صورت می گیرد . در این 
شرایط لازم است صنایع کشور بر لبه دانش و فناوری حرکت کنند .

مهندس یزدی زاده نیز گفت : تفاهم نامه بین ذوب آهن و دانشگاه 

آزاد در زمینه توسعه فعالیت های پژوهشی ، سال 
گذشته امضا شد و امروز بازدید ریاست دانشگاه 
آزاد اسلامی از ذوب آهن با هدف تعمیق روابط 
، بررســی فعالیت های مشترک طی یک سال 
گذشته و همچنین افتتاح دفتر همکاری مشترک 
ذوب آهن اصفهان و دانشگاه آزاد اسلامی صورت 

گرفت .
وی افزود : توســعه صنعت و دانشــگاه موجب 
توســعه اقتصادی کشور اســت و در ذوب آهن 
اصفهان اولویت دارد . در حال حاضر با مدیریت 
خــوب دکتر طهرانچی ، رابطــه بین صنعت و 
دانشگاه توسعه یافته و در مسیر درستی حرکت 

می کند .
مدیرعامــل ذوب آهن اصفهان توســعه ارتباط 
صنعت و دانشــگاه را موجب افزایش اشتغال ، 
توسعه صنعت و پربارترشدن فعالیت های دانشگاهی دانست و گفت 
: این مجتمع عظیم صنعتی از تنوع رشــته های تحصیلی و تجربه 
گرانبهایی برخوردار اســت اما بروزرســانی این دانش تنها از طریق 

ارتباط گسترده با دانشگاه امکان پذیر است .
شایان ذکر است در این بازدید دکتر پیام نجفی رئیس دانشگاه آزاد 
واحد خوراسگان ) اصفهان ( ، دکتر امیر رضا نقش رئیس دانشگاه آزاد 
واحد نجف آباد و دکتر فرید نعیمی رئیس دانشگاه آزاد واحد شهرضا 

نیز حضور داشتند. 

مومنی-خبرنگاریادگار  اصفهان-مریــم   
امروز؛

آیت الله سید یوسف طباطبایی نژاد نماینده 
ولی فقیه در استان و امام جمعه اصفهان 
دوشنبه چهاردهم بهمن ماه ضمن بازدید 
از پروژه های مختلف ذوب آهن اصفهان در 
جمع مسئولین شرکت و شهرستان لنجان 
در تالار آهن به ایراد ســخنرانی پرداخت. 
آیــت الله طباطبایی نژاد گفت : خداوند را 
شــاکرم که در دهه مبارک فجر در ذوب 

آهن اصفهان  و در بین کارکنان این شرکت حضور یافتم. خوشبختانه 
ذوب آهن اصفهان با مدیریت مهندس یزدی زاده شرایط خوبی دارد 
و امروز دغدغه کارکنان این شــرکت تداوم این مدیریت است زیرا 
مهندس یزدی زاده مانند یک پدر به کارکنان این مجموعه رسیدگی 
دارد و کارکنان پرتلاش این شرکت نیز مدیرعامل را دوست دارند و 
همه با همکاری یکدیگر برای تولید بیشتر کوشش دارند،در گذشته 
مشکلات و انتقاداتی وجود داشــت که در دوره مدیریت فعلی این 
موارد برطرف شــده اســت. قادر به تبدیل مواد اولیه به محصول با 

ارزش افزوده بالاتر هســتیم ،نباید صادرات مواد اولیه صورت گیرد. 
وی افزود : خام فروشی مواد اولیه همان گونه که مقام معظم رهبری 
فرمودند باعث آسیب به اقتصاد کشور می شود و مانعی بزرگ برای 
ایجاد ارزش افزوده قلمداد می گردد. هم اکنون که در کشــور قادر 
به تبدیل مواد اولیه به محصول با ارزش افزوده بالاتر هستیم ،نباید 
صادرات مواد اولیه توسط شــرکت های دولتی و خصوصی صورت 
گیــرد.  نماینده ولی فقیه در اســتان و امام جمعه اصفهان تصریح 
کرد : به اعتقاده بنده خام فروشــی خیانت اســت،  اگر نیز در حال 
حاضر امــکان تبدیل مواد اولیه به محصول بــا ارزش افزوده بالاتر 

وجود ندارد باید این امکان را ایجاد کرد. در 
ادامه مهندس منصور یزدی زاده نیز ضمن 
تبریک ایام دهه مبارک فجر و گرامیداشت 
یاد حضرت امام خمینی )ره( و شــهدای 
انقلاب و به ویژه سردار سلیمانی گفت : در 
شرایط جنگ اقتصادی فعلی که دشمن با 
تحریم های ظالمانه عرصه را بر ملت ایران 
سخت نموده است،سربازان جبهه صنعت و 
اقتصاد وظیفه سنگینی دارند و باید با تمام 
قوا در این میدان نبرد تلاش و کوشــش 
نمایند. وی افزود : کارخانه ذوب آهن اصفهان در بطن خود چندین 
کارخانه را دارا می باشــد و با سبد متنوع محصولات که جدیدترین 
آن محصول استراتژیک ریل است بحمدا... موفقیت های خوبی کسب 
نموده اســت. برنامه داریم به میمنت روز 22 بهمن ماه برای اولین 
بار ریــل معدن که طراحی آن انجام شــده و تراش غلطک آن نیز 
در دســت اقدام اســت به عنوان یک محصول جدید دیگر آماده و 
 تحویل  دهیم ، این نوع ریل هم اکنون به صورت صد درصد وارداتی

است.

 امام جمعه اصفهان :خام فروشی مواد اولیه خیانت به کشور است 

افتتاح دفتر همکاری مشترک ذوب آهن اصفهان و دانشگاه آزاد اسلامی

مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری استان :

۵۵ هکتاراز عرصه های مرتعی سمنان در  سال 
جاری دچار حریق شد

سمنان-خبرنگاریادگار امروز ؛
مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری اســتان ســمنان گفت: سهل انگاری 
گردشگران وچوپان ها، در مهار کامل آتش در اتراق های کوتاه مدت، عامل 

اصلی آتش سوزی مراتع استان است.
علینقی حیدریان ابراز داشت:  ۲۲ مورد آتش سوزی در استان از فروردین 
۹۸ تــا پایــان دی رخ داد و ۵۵ هکتار عرصه های مرتعی اســتان دچار 

حریق شد.
وی یادآور شــد: ۱۰ ماهه امســال ۹ مورد آتش ســوزی در شهرستان 
مهدیشــهر با وسعت ۳۱ هکتار، ۹ مورد آتش سوزی در شاهرود با وسعت 
۷.۸ هکتار، ســه مورد در دامغان با ۷۵۳ متر و یک مورد در ســرخه در 

وسعت ۱۱ هکتار رخ داد.
مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری استان سمنان گفت: مسیر دسترسی 
به مناطق جنگلی به دلیل قرارگیری در مســیر کوهستانی  دشوار است 

و تجهیزات استان باید برای مقابله با آتش سوزی احتمالی تقویت شود.
وی با بیان اینکه چوپان و گردشــگران با سهل انگاری در خاموش کردن 
آتــش دو عامل اصلی وقوع  آتش ســوزی در عرصه های مرتعی اســتان 
ســمنان هستند، ادامه داد: آتش سوزی در عرصه های مرتعی استان فقط 
به دلیل عامل انســانی رخ داده و رعد و برق به عنوان عامل آتش سوزی 

گزارش نشده است.
حیدریان خاطر نشــان کرد: بیشــترین آمار آتش ســوزی در عرصه های 
مرتعی اســتان ســمنان مربوط به شهرستان مهدیشــهر است که عامل 
انســانی و ســهل انگاری علت اصلی وقــوع آن بــود. وی تصریح کرد: 
آتش سوزی در عرصه های مرتعی اســتان سمنان گسترده نبود و مراتع 
دچار حریق قابل احیا اســت. وی یادآور شد: ســوختن جنگل خسارت 
سنگینی را به منابع طبیعی وارد می کند، چرا که سال ها زمان لازم است 
تا یک درخت تنومند شــکل بگیرد، در آتش سوزی های ۱۰ ماهه امسال 

هیچ بخشی از جنگل های استان در آتش نسوخت.

با بهره برداری از زهکش های التپه شهیدآباد و قره تپه ؛

 آب مازاد رودخانه نکارود به تالاب میانکاله 
انتقال یافت

ساری-امیری فر - خبرنگاریادگار امروز:
 مهندس حیدر داودیان معاون طرح و توســعه شرکت با اشاره به اجرای 
٣0 کیلومتر از کانال اصلی شبکه آبیاری و زهکشی گلورد گفت: از طریق 
ســد انحرافی بایکلا و ٣0 کیلومتر کانال اصلی، آب مازاد رودخانه نکارود 

به زهکش التپه انتقال و آب آن وارد تالاب میانکاله می شود.
وی گفت: زهکش التپه که عملیات اجرایی آن در ســالجاری شروع شده 
بود، طول آن ۶ کیلومتر بوده که علاوه بر آب های مازاد ســطحی منطقه 
امکان دریافت آب از شــبکه گلورد را دارا بوده و پس از دریافت به تالاب 

میانکاله تخلیه می کند.
داودیــان افزود: بهره برداری از این بخش از طرح در دهه فجر آغاز شــد 
کــه در حال حاضر با توجــه به آب مازاد رودخانه نــکارود که وارد دریا 
می شــود، از طریــق ٣0 کیلومتر کانال و ۶کیلومتــر زهکش وارد تالاب 
میانکاله می شود که حجم آب انتقالی حدود ۵ مترمکعب در ثانیه است.

وی افزود:تاکنــون حــدود ١2۵ کیلومتــر کانال اصلــی درجه ١و2 و 
۶0کیلومتر زهکش در محدوده شهرســتان نکا و بهشــهر اجرا شــده و 
پیشــرفت این طرح بالغ بر ٨١درصد بوده و تاکنون ١٣۵ میلیارد تومان 
از محل اعتبارات عمومی و ٧/٣٨ میلیون یورو از محل تســهیلات بانک 
توســعه اسلامی برای این طرح هزینه شده است که امیدواریم با تکمیل 
باقیمانده طرح که شــامل ٨0 کلیلومتر کانال درجه ١و2 و ۵0 کیلومتر 
زهکش است، ضمن تامین آب زراعی 2۵هزار هکتار از اراضی کشاورزی 
منطقه هرساله آب های مناسبی در تالاب میانکاله و آب بندان های منطقه 

ذخیره کنیم.

 افتتاح و کلنگ زنی ۳۷۱ طرح گازرسانی 
لرستان  همزمان با دهه فجر

خرم آباد مهری پهلوانی-خبرنگاریادگارامروز ؛ 
سرپرست شــرکت گاز اســتان لرســتان از افتتاح و کلنگ زنی ۳۷۱ طرح 

گازرسانی همزمان با ایام الله مبارک فجر خبر داد
 همزمان با ایام الله دهه فجر، ۱۴۵ پروژه گازرســانی، با اعتباری بالغ بر ۶۵۰ 
میلیارد ریال افتتاح و ۲۲۵ پروژه جهت شــروع عملیات گازرســانی، با پیش 

بینی اعتباری بیش از ۱۱۰۰ میلیارد ریال کلنگ زنی خواهد شد.
مهندس خدایی ضمن تبریک ایام الله دهه فجر و گرامیداشــت یاد و خاطره 
شــهیدان گفت: دهه مبارکــه فجر فرصت مناســبی برای معرفــی و ارائه 

دستاوردهای نظام مقدس جمهوری اسلامی است.
وی با تشــریح اقدامات شرکت گاز استان لرســتان از ابتدا تاسیس تاکنون 
گفت: هم اکنون ۹۹.۸ درصد خانوار شــهری و بیش از۸۶.۴ درصد از خانوار 
روستایی واجد شرایط استان از نعمت گاز طبیعی برخوردارند و در دهه فجر 
امســال نیز با افتتاح گازرساني به ۴۱ روستا با بیش از ۱۳۲۸ خانوار، ضریب 

نفوذ گازرسانی به روستاها واجد شرایط به ۸۷ درصد خواهد رسید.
وی تصریــح کرد: این پروژه ها با اجرای ۴۵۰ کیلومتر خطوط انتقال ، تغذیه 
و شــبکه توزیع گاز و همچنین با نصب ۲۴۵۰ علمک به بهره برداری رسیده 
اســت و افزود: در دهه فجر امسال و در جهت محرومیت زدایی گازرسانی به 
۱۲۵ روستا کلنگ زنی می شود که پیش بینی می شود با اتمام این عملیات 

گازرسانی حدود ۶۰۰۰ خانوار از انرژی پاک بهره مند گردند.
وی با اشــاره به اهمیت صنعت در راســتای اشتغالزایی و به منظور کمک به 
رونق تولید و اقتصاد کشور گفت: در دهه فجر امسال گازرسانی به ۵۹ واحد 

صنعتی به بهره برداری خواهند رسید.
سرپرست شرکت گاز استان لرستان به پروژه های قابل کلنگ زنی در بخش 
صنعتی اشاره کرد و افزود: در این راستا آغاز عملیات گازرسانی به ۴۷ واحد 

صنعتی در سطح استان لرستان انجام خواهد شد.
مهندس خدایی افزود:از دیگر برنامه های توســعه ای پیش بینی شده در دهه 
فجر در ســال جاری تأمین سوخت) گاز( نیروگاه ســیکل ترکیبی در خرم 

آباد است.

کرج-اکبری-خبرنگاریادگار امروز : 
همزمان بــا آغاز ایام ا... دهــه مبارک فجر مدیر 
کل فرهنگ و ارشاد اســلامی به همراه معاونین 
و مشاورین این حوزه با اصحاب فرهنگ و رسانه 
اســتان  طی نشستی ،برنامه های اجرایی در روز 
های پایانی ســال ۹۸ و آغازین ســال ۹۹ اعلام 
شد.به گزارش روابط عمومی اداره کل فرهنگ و 
ارشاد اسلامی استان البرز ،طی این نشست ،ناصر 
مقدم ضمن ابراز خرسندی در جمع اصحاب رسانه 
استان و همچنین تبریک ایام ا... دهه مبارک فجر 
برنامه های حوزه فرهنگ و هنر اســتان را اعلام 
نمــود.وی در ابتدا دهه فجــر را اوج برنامه های 
خاص فرهنگی و هنری خواند و افزود:چند سالی 
است که فرصت برگزاری جشنواره فجر همزمان 
با تهران در اســتان البرز و چند شهر دیگر ایجاد 
گردیده و امســال مفتخریم به برگــزاری برنامه 
فیلم فجرکه از ۱۵ لغایت ۲۱ بهمن ماه در در دو 
ســینمای ساویز و پردیس اکو مال برگزار خواهد 
شــد . تعداد ۱۴ فیلم در این دو ســینما در دو 
ســانس ۱۷و ۱۹:۳۰ اکران می شود.ناصر مقدم 
در ادامه از برگزاری ســومین جشنواره خیابانی 
کهن دشــت خبر داد و گفت:ســومین جشنواره 
خیابانی کهن دشــت البرز در شهرستان نظر آباد 
از ۱۷ لغایــت ۲۰ بهمن ماه بــا ۶ نمایش برگزار 
خواهد شد.ایشــان در ادامه نشست از جشنواره 

مد و لباس با توجه به شــعار سال که به فرمایش 
مقام معظم رهبری نام گذاری شــده اشاره کرد و 
افزود: ســومین جشنواره مد و لباس در دو بخش 
مســابقه و نمایشگاهی از ۶ لغایت ۱۹ اسفند ماه 
در محل اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی برگزار 
خواهد شد. در بخش مسابقه طراحی لباس و در 
بخش نمایشگاهی ۷۰ غرفه خواهیم داشت. غرفه 
ها شــامل تولیدات مد و لباس،غرفه ویژه عفاف و 
حجاب،غرفه نماز و.... خواهد بود.در حاشــیه این 
جشــنواره نیز نشست تخصصی برگزار می گردد 

کــه لازم می دانم همینجا از تمامی دســتگاهها 
خصوصــا اتاق اصناف کرج بخاطــر همکاری در 
برگزاری این جشنواره تشکر نمایم.همچنین مقدم 
به برگزاری جشنواره تجســمی که از ۱۲ بهمن 
آغاز گردیده اشــاره کرد و گفت: این جشنواره تا 
۱۸ بهمن ماه ادامه خواهد داشــت که در محل 
نگارخانه سیروس قائم مقامی دایر است . در این 
نمایشــگاه آثار برگزیده ۱۵۰ کــودک و نوجوان 
حضور داشــته که در اختتامیه پــس از داوری 
نفرات برگزیده مــورد تقدیر قرار خواهند گرفت.

وی از انتخابــات انجمن نمایش در این نشســت 
خبر داد و افــزود:۲۹ بهمن ماه از ۲۰ گروه ثبت 
شده در سامانه مرکز هنرهای نمایشی کشور ۱۷ 
نفر تاکنون ثبت نام نمودند که با رای هنرمندان 
اعضای آن مشــخص خواهند شد.از دیگر برنامه 
های اجرایی پایان سال ۹۸ "جشنواره فرهنگی و 
هنری نشاط و امید« است که مقدم ضمن اشاره 
به آن در خصوص چگونگی برگزاری آن و هدف از 
برگزاری گفت:جشنواره فرهنگی و هنری نشاط و 
امید که همواره تاکید مقام معظم رهبری ،دولت 
و اســتاندار است به مدت یک هفته از ۱۲ لغایت 
۱۸ اسفند در محل اداره کل بابرگزاری غرفه های 
متنوع اقوام و برنامه های شــاد فرهنگی و هنری 
که برگرفته از اقوام مختلف استان و باهدف ایجاد 
گســترش و ترمیم نشــاط و امید،ایجاد و تبادل 
تجربیات و وحدت و همبستگی بین اقوام استان 
،ترغیب و تشــویق جوانان و کشف استعداد های 
آنان بصورت ویژه در استان برگزار خواهد شد.وی 
به برنامه های جانبی در این نمایشگاه اشاره نمود و 
گفت:علاوه بر برنامه های ویژه افتتاحیه و اختتامیه 
،فروشگاه دستاورد های ایرانی و اسلامی،نمایشگاه 
عکس ،خوشنویسی ،نقاشی و نشست های علمی 
و فرهنگی و هنری،شعر خوانی و برنامه های تئاتر 
خیابانی و صحنه ای و تقدیر از برجســتگان اقوام 

ایرانی را در حوزه های مختلف خواهیم داشت.

 ارزیابی داخلی انبارهای شرکت برق 
منطقه ای سمنان انجام شد

سمنان-خبرنگاریادگار امروز ؛
با حضور مدیران و کارشناسان معاونت بهره برداری شرکت برق منطقه 

ای سمنان، انبارهای این شرکت مورد ارزیابی قرار گرفت.
با هدف سنجش میزان آمادگی انبارهای شرکت برق منطقه ای سمنان 
در پشــتیبانی و تامین تجهیزات مورد نیاز شبکه انتقال و فوق توزیع 
استان سمنان و همچنین افزایش عملکرد مطلوب این حوزه در ارزیابي 
هاي آینده، ارزیابي داخلي انبار این شرکت توسط مدیران و کارشناسان 

مربوطه طي یک روز به انجام رسید.
غلامرضا اساسه، مدیر دفتر فنی انتقال و سرپرست تیم ارزیابی ضمن 
اعلام این خبر گفت: این ارزیابي توسط مدیران و کارشناسان معاونت 
بهره برداري و در قالب فرمت ارزیابي شــرکت توانیر و در بخشــهاي 
فرآیندها و دستور العمل هاي مرتبط با انبار، سامانه انبار، نحوه چیدمان 
و انبارش کالاها، موارد HSE مرتبط با حوزه انبار و آموزش های مرتبط 

انبار داران انجام و نقاط قوت و قابل بهبود شناسایی گردید.
یعسوب قلیچ لی رئیس اداره انبارهای شرکت برق منطقه ای سمنان 
نیز ضمن تشکر از تیم ارزیابي افزود:طرح ساماندهي انبار شرکت برق 
منطقه اي سمنان در سال ۹۸ با هدف پشتیباني از فعالیت هاي بخش 
هاي فني و حفظ و صیانت از دارایي هاي شــرکت، و با تلاش مستمر 
و خستگي ناپذیر پرسنل انبار و پرسنل مرتبط در معاونت هاي بهره 
برداري، طرح و توسعه و مالي و پشتیباني اجرایي و نتایج مناسبي را 

در پي داشته است.

بهره برداری از 2 واحد تولیدی در شهرک 
صنعتی امامزاده عبداله آمل

ساری-امیری فر - خبرنگاریادگار امروز:
همزمــان دهه مبارک فجر، با حضور معاون هماهنگی امور اقتصادی 
استانداری و مدیرعامل شركت شهرك هاي صنعتي مازندران، دو واحد 
تولیدی در شهرک  صنعتی امامزاده عبداله آمل افتتاح و به بهره برداری 
رسید.واحد صنعتي »نانو پوشش پارس« كه در زمینه تولید انواع رنگ 
و پوشش های ساختمانی فعالیت می کند، در زمینی به مساحت ۱۲۰۰ 

مترمربع و با سرمایه گذاری ۲۰ میلیارد ریال آغاز به كار کرده است.
 با راه اندازی این واحد تولیدی، زمینه اشتغال ۱۵ نفر به صورت مستقیم 
فراهم شده است.واحد صنعتي »آزو الکتریک« نیز تولید كننده تابلوي 
برق فشار ضعیف و برد الکترونیکی است كه در زمینی به مساحت ۵۰۰ 
مترمربع و با سرمایه گذاری ۱۵ میلیارد ریال فعالیت خود را آغاز نموده و 
با راه اندازی آن، براي ۱۳ نفر به صورت مستقیم شغل ایجاد شده است.

 در دهه مبارك فجر انقلاب اسلامي، ۲۰ پروژه عمرانی یا واحد تولیدي 
در شهرک ها و نواحی صنعتی استان مازندران به بهره برداري مي رسد.

  

مدیر کل امور مالیاتی  سمنان خبرداد :

۳۰ بهمن ، آخرین مهلت نصب پایانه 
فروشگاهی توسط پزشکان

سمنان-خبرنگاریادگار امروز ؛
مدیر کل امور مالیاتی اســتان سمنان از انعقاد تفاهم نامه فی مابین 
ســازمان امور مالیاتی کشور و سازمان نظام پزشکی کشور به منظور 
تسریع و ایجاد هماهنگی های لازم جهت اجرای کامل مفاد بند ) ی 
( تبصره ) ۶ ( قانون بودجه ســال ۱۳۹۸ کل کشور و نیز تبصره ) ۲ ( 
ماده ) ۱۶۹ ( قانون مالیاتهای مستقیم خبر داد و عنوان کرد ، سازمان 
نظام پزشکی به منظور اجرای بند ) ی ( تبصره ) ۶ ( قانون بودجه سال 
۱۳۹۸ کل کشور با استفاده از کلیه ظرفیتها و تمهیدات قانونی و حره 
ای از جمله مواد ۲ و ۳ قانون تشکیل سازمان نظام پزشکی جمهوری 
اســلامی ایران آن دسته از مشمولین بند مذکور که تاکنون موفق به 
ثبت پایانه فروشگاهی ) کارتخوان بانکی ( خود نشده اند حداکثر تا ۳۰ 
www. بهمن ماه سالجاری نسبت به انجام ثبت نام از طریق سامانه

tax.gov.ir اقدام نمایند .
بی نیاز ادامه داد : بر اساس این تفاهم نامه سازمان امور مالیاتی نسبت به 
اعمال حداکثر تشویقات و تسهیلات قانونی ) از جمله بخشودگی جرائم 
مالیاتی ( را برای مشمولینی که تا مهلت مقرر نسبت به نصب کارتخوان 

بانکی اقدام نموده و مورد استفاده قرارداده اند را اعمال می نماید .
مدیر کل امور مالیاتی استان سمنان تصریح کرد ، سازمان نظام پزشکی 
موظف است در خصوص مشمولینی که تا پایان بهمن ماه نسبت به 
نصب کارتخوان بانکی اقدام ننموده اند ، بر اساس لیست اعلامی از سوی 

سازمان امور مالیاتی کشور اعمال قانون می نماید .
مدیر کل امور مالیاتی استان خاطر نشان کرد ، حسب مفاد مواد ۲۷۴ تا 
۲۷۷ قانون مالیات های مستقیم، مجازاتهایی برای آن دسته از مودیان 
که به تکالیف قانونی خود عمل ننمایند و مرتکب کتمان درآمد شوند، 

پیش بینی شده است.

   
شرکت تعاونی کارینو لرستان افتتاح شد

خرم آباد مهری پهلوانی-خبرنگاریادگارامروز ؛
شــرکت تعاونی کارینو لرســتان با اعتباری بالغ بر ۲۱ هزار و 

۶۰۰ میلیون ریال افتتاح و مورد بهره برداری قرار گرفت.
در دومیــن روز از دهه مبارک فجر انقلاب اســلامی با حضور 
دکتر عباسی مدیرکل دفتر جذب ســرمایه گذاری اقتصادی 
وزارت کشور ، دکتر عبداللهی معاون هماهنگی امور اقتصادی 
استانداری لرستان ، دکتر بازدار رئیس سازمان جهاد کشاورزی 
لرســتان و جمعی از مسئولین اســتانی و شهرستانی شرکت 
تعاونی کارینو لبن لرســتان در روستای سیاهپوش شهرستان 

سلسله افتتاح و مورد بهره برداری قرار گرفت.
جهت اجرای این پــروژه مبلغ ۲۱ هزار و ۶۰۰ میلیون تومان 
هزینه شــده و ســهم آورده متقاضی ۱٧ هــزار میلیون ریال 

می باشد .
با افتتاح این طرح ۲۱ نفر به طور مستقیم مشغول به کار شده 
و ســالانه ٣٧0 تن شیر مقدار ۲۵ تن گوشت قرمز و همچنین 
۵۰۰ تن خامه ، ماســت ، کره ،و ســایر محصولات فرآوری و 

تولید می شود.

کرمانشاه - فریده محمدی - خبرنگاریادگار امروز :
مدیرعامل شــرکت برق منطقه ای غــرب گفت: در 
آستانه چهل ویکمین سال پس از پیروزی شکوهمند 
انقلاب اسلامی، انرژی مصرفی مشترکین این شرکت 
به ٨ میلیون و 450 هزار مگاوات ســاعت رســید که 
افزایش ٣١ برابری را نســبت به ابتدای انقلاب نشان 

می دهد.
به گزارش روابط عمومی شرکت برق منطقه ای غرب، 
مهندس »علی اســدی« مدیرعامل این شرکت ضمن گرامیداشت فرارسیدن چهل ویکمین سالگرد 
پیروزی شکوهمند انقلاب اسلامی گفت: در سال ١٣5٧ میزان انرژی مصرفی مشترکین این شرکت، 
2٧2 هزار مگاوات ساعت بوده که این رقم هم اکنون به ٨ میلیون و 450 هزار مگاوات ساعت رسیده 

است.
وی افزود: میزان انرژی مصرفی مشترکین در سال ١٣5٧ در استان کرمانشاه 2١5 هزار مگاوات ساعت 
بوده و در سال ١٣9٨ به ٣ میلیون و 900 هزار مگاوات ساعت افزایش پیدا کرده که رشد ١٨ برابری 

را نشان می دهد.
مهندس اســدی با اشاره به اینکه میزان انرژی مصرفی مشــترکین در استان کردستان در آستانه 
چهل ویکمین سالگرد پیروزی انقلاب اسلامی به بیش از 60 برابر میزان خود نسبت به ابتدای انقلاب 
افزایش پیدا کرده، خاطرنشــان ساخت: انرژی مصرفی مشترکین در سال ١٣5٧ در این استان 45 
هزار و 500 مگاوات ســاعت بوده که در سال ١٣9٨ به 2 میلیون و ٧50 هزار مگاوات ساعت افزایش 

پیدا کرده است.
ایشان در ادامه از ١56 برابر شدن میزان انرژی مصرفی مشترکین استان ایلام در سال ١٣9٨ نسبت 
به سال ١٣5٧ خبر داد و ابراز داشت: میزان انرژی مصرفی مشترکین در این استان از ١١ هزار و 500 

مگاوات ساعت به ١ میلیون و ٨00 هزار مگاوات ساعت رسیده است.
مدیرعامل شــرکت برق منطقه ای غرب در پایان گفت: انرژی مصرفی مشترکین این شرکت در سه 
اســتان حوزه استحفاظی و در آستانه چهل ویکمین سالگرد پیروزی شکوهمند انقلاب اسلامی، در 

مجموع به ٣١ برابر میزان مشابه خود در سال ١٣5٧ افزایش یافته است. 

کرمانشــاه - فریده محمــدی - خبرنگاریادگار 
امروز :

مدیرعامل شــرکت برق منطقــه ای غرب گفت: 
در آســتانه چهل ویکمین ســال پس از پیروزی 
شــکوهمند انقــلاب اســلامی، طــول خطوط 
انتقال وفوق توزیع این شــرکت به ۸ هزار و ۳۰۸ 
کیلومترمدار رسیده که نسبت به ابتدای انقلاب، 

۲۵ برابر افزایش یافته است.
به گزارش روابط عمومی شرکت برق منطقه ای غرب، مهندس »علی اسدی« مدیرعامل این 
شرکت با تبریک فرارسیدن چهل ویکمین سالگرد پیروزی شکوهمند انقلاب اسلامی گفت: 
در ســال ۱۳۵۷ طول خطوط انتقال وفوق توزیع در این شرکت، ۳۳۵ کیلومترمدار بوده که 

هم اکنون به ۸ هزار و ۳۰۸ کیلومترمدار رسیده است.
وی افزود: پیش از انقلاب فقط در اســتان کرمانشــاه شــبکه انتقال وفوق توزیع داشتیم و 

استان های ایلام و کردستان فاقد شبکه و خط انتقال وفوق توزیع بوده اند.
مهندس اسدی با اشاره به اینکه طول خطوط انتقال وفوق توزیع در استان کرمانشاه از ۳۳۵ 
کیلومترمدار در ســال ۱۳۵۷ به ۳ هزار و ۴۳۸ کیلومترمدار در ســال ۱۳۹۸ افزایش پیدا 
کرده، خاطرنشــان ساخت: آمارها خبر از رشد ده برابری طول خطوط انتقال وفوق توزیع را 

در این استان نشان می دهند.
ایشــان ابراز داشــت: خوشــبختانه به برکت انقلاب اســلامی، هم اکنــون طول خطوط 
انتقال وفوق توزیع در اســتان کردستان به بیش از ۳ هزار کیلومترمدار و در استان ایلام به 

بیش از یک هزار و ۸۶۰ کیلومترمدار رسیده است.
مدیرعامل شــرکت برق منطقه ای غــرب در پایان گفت: طول خطــوط انتقال وفوق توزیع 
این شــرکت در ســه اســتان حــوزه اســتحفاظی و در آســتانه چهل ویکمین ســالگرد 
پیــروزی شــکوهمند انقــلاب اســلامی بــه ۸ هــزار و ۳۰۸ کیلومترمدار رســیده که 
 در مجمــوع حدود ۲۵ برابر رشــد را نســبت بــه میزان مشــابه خود در ســال ۱۳۵۷ 

نشان می دهد.

مدیرعامل شرکت برق منطقه ای غرب مطرح کرد؛

رشد 10 برابری  طول خطوط انتقال
 وفوق توزیع برق کرمانشاه 

مدیرعامل شرکت برق منطقه ای غرب خبرداد:

رشد  18 برابری مصرف انرژی مشترکین برق کرمانشاه 
نسبت به ابتدای انقلاب

رئیس شورای شهر شاهرود :

 ارزیابی داخلی انبارهای شرکت برق 
منطقه ای سمنان انجام شد
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 محمد رضایــی مدیرعامل بیمه ایران گفت: فرهنگ 
بیمه و ضریب نفوذ آن  در کشــور بسیار پایین بوده 
و ســه برابر کمتر از میانگین جهانی اســت. رضایی 
در آییــن بهره برداری از ســاختمان مدیریت بیمه 
ایران در همــدان  بیان کرد: یکی از شــاخص های 
توســعه یافتگی در جهان میزان نفوذ بیمه  است که 
این ضریب در ایــران ۲.۳ درصد و در جهان به طور 
میانگین   ۷.۶ درصد است. وی اضافه کرد: میران حق 
بیمه دریافتی برای بیمه زندگی در جهان ۵۴  درصد 
و در ایران ۱۴.۵ درصد است یعنی ضریب نفود بیمه 
زندگی در  ایران ســه دهم و در جهان ۳.۳۳ درصد 
اســت. مدیرعامل بیمه ایران اظهار داشــت: با وجود 
اینکه ایران جزو ۱۰ کشور  حادثه خیر جهان است اما 
در بخش منازل مسکونی تنها هفت درصد  ساختمان 
ها زیر پوشش این بیمه قرار گرفتند و حتی در حوزه 
بیمه شــخص  ثالث که یک بیمه اجباری است بیش 
از ۲۰ درصــد بیمه نامه ندارند. رضایی  با بیان اینکه 
ســرمایه گذاری مهمترین شاخص بیمه است، ادامه 
 داد: بر این مبنا در کشــور ژاپن از بخش ســرمایه 

گذاری در اقتصاد ۳۷  درصد متعلق به بیمه است اما 
در ایران این رقم حدود ۲ دهم درصد است. وی بیان 
کرد: کل فروش حق بیمه در سال گذشته ۴۵ هزار 
میلیارد تومان  بود که از این میزان ۲۲ هزار میلیارد 
تومان در بخش ســرمایه گذاری  مصرف و سه هزار 
میلیارد تومان از آن در بخش بورس اســتفاده شده 
 است. مدیرعامل بیمه ایران افزود: علت کاهش نفوذ 
بیمه در کشــور پایین بودن  فرهنگ بیمه گری در 
کشور است یعنی فعالان در صنعت بیمه نتوانستند 
 اعتماد لازم را ایجاد کنند تا مردم نســبت به بیمه، 
روی خوش نشــان دهند. رضایی اضافه کرد: باید بر 
اســاس نیاز بیمه گذاران بیمه نامه طراحی یا  بیمه 
نامــه با کیفیت و ارزان طراحــی کرد تا همه دهک 
های کشــور بتوانند  از آن استفاده کنند. وی با بیان 
اینکه بیمه ایران روزانه ۴۹ میلیارد تومان خســارت 
دیه ناشــی  از ســوانح پرداخت می کند گفت: برای 
اولین بار بیمه ایران هشت رشته به  صورت دیجیتال 
قابل فروش کرده اســت یعنی با مراجعه به ســایت 
بیمه  ایران می توان هشــت رشته را برخط )آنلاین( 

خریــداری کرد. مدیرعامــل بیمه ایــران بیان کرد: 
همچنین برای نخستین بار در صنعت بیمه  توانستیم 
بررســی و تشــکیل پرونده خســارت را به صورت 
دیجیتالــی انجام  دهیم یعنی مردم بدون مراجعه به 
شعب، عکس مدارک و موارد خسارت  را وارد سایت 
کرده و پس از دریافت کدرهگیری نسبت به دریافت 
 خســارت اقدام مــی کنند. رضایی ادامــه داد: بیمه 
ایران تنهاترین و بزرگترین شرکت دولتی در  کشور 
اســت که با حمایت وزارت امور اقتصادی و دارایی و 
افزایش  سرمایه شــرکت به ۱۱ هزار میلیارد تومان، 
به بزرگترین شــرکت اتکایی  در غرب آســیا تبدیل 
شده است. وی با بیان اینکه بیمه ایران حامی دولت 
و در کنار دولت اســت ادامه داد:  پرداخت خسارت 
دیه و حوادث غیرمترقبه مثل ســیل و زلزله، حضور 
 کارشناس بیمه در محل و پرداخت خسارت در محل 
از افتخارات این  شــرکت است. مدیرعامل بیمه ایران 
یادآوری کرد: بیمه ایران در زمان جنگ تحمیلی با 
 وجود تحریم نفتکش ها، با بیمه کردن آنها کشور را 
از وضعیت بحرانی  نجات داد همچنین پس از اینکه 
بورس چند هفته پیش دچار بحران شد بیمه  ایران با 

ورود به بازار، بورس را به تعادل رساند. 

طرحبرونسپاریدرمانسازمان
تامیناجتماعیکاسبیجدید

پزشکاناست
علیرضا محجوب نماینده مردم تهران در مجلس گفت: دولت بدهی 
 زیادی به ســازمان تامین اجتماعــی دارد و می دانیم که مطالبات 

 بازنشستگان در گرو پرداخت این بدهی است. 
دبیرکل خانه کارگر در جمع بازنشستگان تامین اجتماعی شهرستان 
 اسلامشــهر با یادآوری اینکه بازنشســتگان سال هاســت در انتظار 
وصول  مطالبات خود هســتند، گفت: یکی از ایــن مطالبات بحث 
همسان ســازی  حقوق بازنشستگان است  که در کمسیون اجتماعی 

مجلس پیگیری  می شود. 
دبیرکل خانــه کارگر با بیان اینکه همسان ســازی، افزایش حقوق 
 حداقل بگیران اســت و جبران حقوق ســایر سطوح که به آنها ظلم 
شــده،  افزود: همه مشکلات بازنشســتگان با همسان سازی برطرف 
نمی شــود. وی با اشــاره به پیشــینه پیگیری موضع همسان سازی 
حقوق بازنشســتگان  که اولین بار در دهه هشــتاد و پیش از آن در 
دهه ۶۰ مطرح شــد، اضافه  کرد: حدود سه ماه پیش در کمیسیون 
اجتماعی مجلس اصرار به تشــکیل  کارگروه برای همسان ســازی 
حقوق بازنشستگان کردیم. این کارگروه  برای بازنشستگان لشکری و 

کشوری نیز بود که جلسه مشترکی برگزار  شد. 
نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی گفت: طبق فرمولی 
که  کانــون عالی بازنشســتگان ارائه کرده، مبنای همسان ســازی 
پرداخت بدهی  تامین اجتماعی از ســوی دولت است. بدین ترتیب 
با ۵۰ هزار میلیاردی  که دولت قرار اســت بابت بدهی خود پرداخت 
کند همسان ســازی را اجرا  می کنیم که حدود ۲۵ هزار میلیارد آن 

قطعی شده است. 
وی ادامــه داد: حتی عملیات نقل و انتقال نیز انجام شــده و تلاش 

کردیم  قبل از پایان سال جاری همسان سازی اتفاق بیفتد. 
محجوب در ادامه درباره یکی دیگر از مطالبات بازنشســتگان تامین 
 اجتماعی درباره »اصلاح ساختار تامین اجتماعی« نیز گفت: تفاهم 
شــده  یک عضو از بازنشستگان در مجموعه شــورای عالی سازمان 

تامین  اجتماعی اضافه شود. 
نماینده مردم تهران درباره افزایش حقوق سالانه بازنشستگان تامین 
 اجتماعــی گفت: موضــوع اضافه حقوق یا افزایــش حقوق از دیگر 
 مطالبات بازنشســتگان است  که در این خصوص به ماده ۴۱ قانون 
کار  توجه ویژه داریم در عین حال قرار بود کمیته مشترک کارگری، 
 کارفرمایی و دولت  جلســه ای برگزار کننــد که هنوز اتفاق نیفتاده 
اســت.  قطعا توقع داریــم موضوع همسان ســازی و افزایش حقوق 

همزمان قبل از  پایان سال جاری انجام بشود. 
رئیس فراکسیون کارگری مجلس شورای اسلامی با اشاره به موضوع 
 برون ســپاری درمان سازمان تامین اجتماعی نیز گفت: بیش از ۳۰ 
 میلیون نفر تحت پوشــش بیمه تامین اجتماعی هســتند. می توان 
گفت این  طرح کاســبی جدید پزشکان اســت که ما مخالفت خود 

را از اجرای این  طرح هم در مجلس و هم در دولت اعلام کرده ایم. 
دبیرکل خانه کارگر افزود: دو- سه روز پیش شائبه به جریان انداختن 
 این طرح به گوش رســیده و با این حال ما از شما بازنشستگان نیز 
 می خواهیم با اعمال نظر مخالفت خود را نسبت به این موضوع مهم 

 نشان دهید. 
بــه گفته محجوب، در قالب طرح برون ســپاری می خواهند از همه 
 بیمه شدگان پول دریافت کنند که ما حتی حاضر نیستیم یک ریال 

از جیب  شما بازنشستگان خرج شود. 
محجوب همچنین اظهار داشت: شــما بازنشستگان در صف مقدم 
درمان  تامین اجتماعی هستید و به عنوان پیشکسوت نگذارید بابت 

درمان پولی  از جیب شما خارج کنند. 
محجــوب در پایان با بیان اینکه انتظار داریم مســئولان به وظایف 
قانونی  خود عمل کنند، خاطرنشــان کرد: به کارگران، بازنشستگان 
و  مســتمری بگیران عزیز، طلب سازمان تامین اجتماعی را بدهید تا 

 سازمان بتواند به مشکلات کارگران و مستمری بگیران بپردازد.

سودسهامعدالت
بالای۲۰۰هزارتوماناست

حســن علایی معاون واگذاری ســهام ســازمان خصوصی سازی گفت: 
 مطابق برآوردهای صورت گرفته مبلغ ســود ســهام عدالت به ازای هر 

 سهم یک میلیون تومانی بالای ۲۰۰ هزار تومان است. 
معاون واگذاری ســهام و بنگاه های سازمان خصوصی سازی کشور در 
 مصاحبه با رادیــو گفت: مطابق برآوردهای صــورت گرفته مبلغ واریز 
 ســود سهام عدالت به ازای هر سهم یک میلیون تومان بالای 200 هزار 

 تومان است. 
علایی افزود: پرداخت ســود سهام عدالت از سوم اسفند ماه سال جاری 

 در کشور آغاز و تا پایان اسفند ادامه پیدا خواهد کرد. 
وی همچنین در پاســخ به این سئوال که قرار بود پرداخت سود سهام 
 عدالت از آذرماه ســال جاری به حساب مشــمولان واریز شود چرا به 
 اسفند موکول شد، اظهار داشت: شرکت هایی که در سبد سهام عدالت 

 قرار دارند اغلب بورسی هستند. 
معاون واگذاری سهام و بنگاه های سازمان خصوصی سازی کشور  گفت: 

پایان سال مالی این شرکت ها منتهی به 29 اسفند هر سال است. 
وی افزود: مجمع عمومی این شرکت ها نیز پس از گذشت چهار ماه از 

 پایان سال مالی یعنی تیر ماه برگزار می شود. 
علایی اظهار داشت: بر اساس قوانین جاری بازار سرمایه و قانون  تجارت 
این شرکت ها هشت ماه پس از برگزاری مجمع عمومی فرصت  قانونی 
برای توزیع سود سهم دارند بنابراین تیرماه که مجمع عمومی  شرکت ها 
برگزار می شود شرکت ها اغلب سود سهم سهامداران  حقوقی که سهام 
عدالت هم مشمول این موضوع اســت انتهای سال یعنی  ماه اسفند به 

نیابت از مشمولان به حساب سازمان خصوصی واریز می  کنند. 
وی ادامه داد: سازمان خصوصی سازی هم پس از وصول سود از  شرکت 
های ســرمایه پذیر ســهام عدالت بلافاصله به حساب مشمولان  سهام 

عدالت واریز می کند. 
معاون واگذاری سهام و بنگاه های سازمان خصوصی سازی کشور  گفت: 
واریز ســود ســهام عدالت در آذرماه جنبه قانونی به لحاظ قانون  بازار 

سرمایه و قانون تجارت ندارد. 

 »جایزخم«رکوداقتصادی

بازندگیمردمچهمیکند

تهران- ایرنا- تحقیقات جدید نشــان می دهد که رکود اقتصادی، شبیه 
به  جای زخمی عمیق تا دهه ها روی پیشانی مردم باقی می ماند و حتی 

روی  ازدواج آن ها نیز تاثیر دارد. 
 »زمان بندی  همه چیز است. این گزاره درباره بازار کار هم حقیقت  دارد.« 
نشــریه اکونومیســت با این مقدمه نتایج تحقیقات جدیدی را منتشر 
 کرده که نشــان می دهد از زمان ورود به بازار کار، روی مرگ و  زندگی، 

موفقیت در ازدواج و بچه دار شدن هم اثر مستقیم دارد. 
بر اســاس گزارش اکونومیست، کســانی که در دوره رکود اقتصادی به 
 دنبال کار می گردند، به مراتب کمتر از کسانی که در زمان مناسب تری 
 به دنبال کار رفته اند، درآمد کســب می کنند. این مجازات دستمزدی 
 می تواند تا ســال ها طول بکشــد؛ پدیده ای که اقتصاددان ها نام آن را 

  »زخمی بودن« یا »جای زخم« گذاشته اند. 
پیــش از تحقیقــات تازه، این تفکر وجود داشــت که ایــن زخم ها، از 
اســاس  اقتصادی بوده و بر اشــتغال، درآمد و ثروت افراد اثر داشــته 
اســت، اما  تحقیقات جدیدی که توســط »تیب وون واچر« از دانشگاه 
کالیفرنیا انجام  شــده، نشان می هد که رکود اقتصادی اثرت بلندمدت و 

گسترده تری دارد. 
بنابراین تحقیقات، کســانی که در دوره رکود اقتصادی شاغل می شوند، 
 کمتر از کســانی که در شــرایط معمولی اقتصادی شاغل شده اند، عمر 
 می کنند. امید زندگی آنها از ۶ تا ۹ ماه کوتاه تر است و بیشتر درمعرض 

 بیماری های قلبی، سرطان ریه و مسمومیت با مواد مخدر قرار دارند. 
تحقیقات انجام شــده بــر روی چهار میلیون نفر آمریکایی نشــان می 
دهــد که  آمریکایی هایی که در زمان رکــود اقتصادی ۱۹۸۲ وارد بازار 
کار  شــده اند. در آن زمــان نرخ بیکاری به ۱۱ درصد رســیده بود. این 
تحقیقات  آثار رکود دهه هشتاد میلادی را در دهه های بعدی بر سلامت 

و  مرگ ومیر افراد مطالعه کرده است. 
نتایج این تحقیق نشان می دهد که شاغل شدن در دوره رکود اقتصادی، 
 حتی روی ازدواج هم اثر می گذارد. مردمی که در نزدیکی ســال ۱۹۸۲ 
 وارد بازار کار شــدند، بیشتر احتمال طلاق داشتند. نرخ طلاق آنها ۳.۵ 
 درصد بالاتر از میانگین کل بود. در ســنین میانی نیز آن ها سه تا چهار 

 درصد کمتر از بقیه، احتمال بچه دار شدن داشتند. 
اکونومیســت می نویسد: »رکودها برای کارگران مجازات مرگ نیستند، 
 اما این یافته ها برخی از پیامدهای دیده نشده از نوسانات چرخه تجارت 
 را نشــان می دهد. معلوم نیست که رکود بعدی چه موقع خود را نشان 
 خواهد داد. اما وقتی اتفاق افتاد، به یقین جای زخم های آن بسیار دیرتر 

 از پیشانی مردم محو خواهد شد.« 

عباس مســجدی آرانی رئیس ســازمان پزشکی قانونی 
گفت: براســاس آمار  غیر رسمی وزارت بهداشت، درمان 
و آموزش پزشکی حداقل حدود   ۱۲۵ هزار سقط جنین 
غیرقانونی در کشور وجود دارد که زنگ خطر  برای نظام 
سلامت است و باید برای این موضوع چاره اندیشی شود. 
مســجدی افزود: ایران مترقی ترین قانون در باره سقط 
جنین را دارد و  کشورهای منطقه و اسلامی کمتر از این 

قانون برخوردار هستند. 
رئیس سازمان پزشکی قانونی اظهارداشت: براین اساس 
اگر برای مادر  و فرزند عســر و حرجی باشــد براساس 
قانــون و آیین نامه های داخلی، علم  پزشــکی و مبانی 

فقهی برای سقط جنین دستور صادر می شود. 
وی ادامه داد: البته با توجه به افزایش آمارهای ســقط 
جنین زنگ خطری  برای نظام ســلامت کشــور وجود 
دارد، طوریکه براســاس آمار غیر  رســمی که مسئولان 
وزارت بهداشت، درمان وآموزش پزشکی اعلام  می کنند 
حداقل حدود ۱۲۵ هزار ســقط جنین غیرقانونی وجود 
دارد که  نظام سلامت برای این موضوع باید فکری کند. 
مسجدی آرانی اضافه کرد: اما آن  چیزی که در پزشکی 
قانونی مورد  بررســی قــرار می گیرد بــا توجه به همه 
مولفه های حقوقی، فقهی و پزشکی  در سال ۹۷، ۱۲هزار 
پرونده ارجاع شــده که ۹ هــزار و ۷۰۰ مورد  منجر به 

دستور سقط شده است. 
رئیس سازمان پزشکی قانونی در مورد تکمیل اطلاعات 
بانک جامع  ژنتیک کشــور گفت: براساس قانون برنامه 
ششم توسعه بایستی ۹۰ هزار  پروفایل تا آخر این برنامه 
در این بانک ثبت شــود که تاکنــون ۲۰ هزار  پروفایل 
آماده شده اســت. وی یادآور شــد: همچنین با همکاری 
ســازمان زندان ها تاکنون ۶۰ هزار  نمونــه از زندانیان 
گرفته شده اســت اما به دلیل تحریم های ظالمانه چند 
 سال اخیر و وارد نشــدن کیت ها و مواد آزمایشگاهی با 
عنایت به  ظرفیت های خوبی که برای رســیدگی به این 
پرونده ها وجود دارد  نتوانســتیم این کار را انجام دهیم 
ولــی از برنامه عقب نیســتیم و انتظار  می رود تا ســال 

۱۴۰۰ این برنامه اجرا و محقق شود. 
مســجدی آرانی بیان کرد: در سال گذشته ۲.۵ میلیون 
نظر کارشناســی از  پزشکی قانونی به قوه قضائیه ارسال 
شد تا قضات براساس آن اقدام به  صدور حکم کنند که 
ازاین شــمار ۸۵ درصد مربوط به معاینه ها، ۱۰  درصد 

آزمایشگاه و مابقی گزارش تشریح است. 
وی گفت: در حوزه معاینه ۳۳ درصد از معاینه ها مربوط 
به درگیری ها  و نزاع ، به همین میزان مربوط به تصادف، 

سقط جنین و سایر موارد  است. 
این مقام مســئول ادامه داد: معاینه های دیگر از جمله 
در بخش خانواده  برای سوء استفاده های جنسی از دیگر 

مسائلی است که در پزشکی  قانونی انجام می شود. 
وی تاکید کرد: در بخش آزمایشــگاه نیز پزشکی قانونی 
به عنوان رفرنس  آزمایشگاه های کشور خدمات زیادی را 
در پرونده های قضایی دارد. مسجدی آرانی با بیان اینکه 
تشــریح جســد برای بیان علت فوت یکی از  مهمترین 
بخش های پزشکی قانونی است گفت: در سال ۲۰ هزار 
پرونده  مربوط به کمیســیون ها در کشــور داریم که در 

کمیته بدوی و تجدید نظر  در استان و با دستور قضایی 
در کمیســیون های مرکزی مورد بررسی  قرار می گیرد. 
 وی یادآورشــد: از این تعداد پرونــده ۴۵ درصد مربوط 
به قصور پزشــکی  اثبات شده است هرچند یک مورد نیز 
در این بخش زیاد است اما با  همکاری وزارت بهداشت، 
درمان وآموزش پزشکی و دانشــگاه های علوم  پزشکی 
تلاش شده هر یک از این پرونده ها در کلاس های درس 

دانشگاه  ارائه و بررسی شود. 
رئیس ســازمان پزشکی قانونی اضافه کرد: ۱۷.۸ درصد 
پرونده هــا در  نظام قضایی مربوط به روانپزشــکی و ۵ 

درصد نیز مربوط به علت  فوت است. 
وی با اشــاره به ۱۷ هزار فوتی ناشی از تصادف در سال 
گذشــته گفت:  این آمار زنگ خطری اســت که اصلاح 
جاده ها، خودروها، ارتقای  فرهنگ ترافیک با استفاده از 

صدا و سیما و آموزش و پرورش  ضروری است. 
مسجدی آرانی ادامه داد: سال گذشته ۳۰۰ هزار پرونده 
مربوط به  معاینه های تصادف ها داشــتیم که در برخی 
از این حوادث معلولیت هایی  نیز به دنبال داشــته و این 

هزینه ســنگینی به وزارت بهداشــت، درمان  وآموزش 
پزشکی تحمیل می کند. 

وی در بخــش دیگــری از این مصاحبه اظهارداشــت: 
هرچند ســازمان  پزشــکی قانونی ایران در منطقه تک 
و پیشتاز اســت اما امروز رسیدن به  مرجعیت علمی از 

مهمترین برنامه های این سازمان است. 
مســجدی آرانی با بیان اینکه نمی توان تنها از تولیدات 
علمی سایر  کشورهای دیگر بهره برد اضافه کرد: تلاش 
می شــود با رســیدن به  مرجعیت علمی، تولیدات ما به 
گونه ای باشد که دانشمندان کشورهای  دیگر به پزشکی 
قانونی ایران مراجعه کنند. رئیس سازمان پزشکی قانونی 
کشور  بیان کرد: به همین منظور امروز  پنجمین  کنگره 
ملی با رویکرد مرجعیت علمی در حیطه پزشکی قانونی 

 با حضور استادان دانشگاه در تهران برگزار می شود. 
وی ادامه داد: مهمترین رویکرد پزشکی قانونی تکریم و 
خدمت به مردم  همراه با رعایت شان و منزلت آنها و در 

دسترس قرار دادن خدمات این  نهاد است. 
  رئیس پزشــکی قانونی گفــت: اگرچه این ســازمان، 
تخصصی و فوق  تخصصی است و یک سوم کارکنان آن 
پزشک هســتند اما ارتقای  روزانه، درنوردیدن مرزهای 
علمی و رسیدن به قله های دانش و  استانداردها در این 

بخش از دیگر هدف های این سازمان است. 
  وی ادامــه داد: هر قدر اســتانداردهای علمی افزایش 
یابد در احقاق حقوق  مردم، رســیدن به عدالت و  ارائه 
خدمات شــرایط بهتری در پرونده های  قضایی خواهیم 
داشت. مجســدی آرانی در باره نرم افزار جامع تخصصی 
گفت: در زمان حاضر   ۳۰ تا ۴۰ درصد کار این سامانه با 
هدف یکسان سازی گواهی هایی که  صادر می شود، انجام 
شده اســت. وی اضافه کرد: استفاده از این نرم افزار برای 
پزشکان مهم است و  تلاش می شود این نرم  افزار تا یک 
ســال آینده آماده و به جرگه خدمات  سازمان پزشکی 
قانونی بپیوندد. رئیس ســازمان پزشــکی قانونی کشور  
اضافه کرد: در زمان حاضر   ۳۷۲ مرکز پزشــکی قانونی 
در ۱۵۰ شهر کشــور به  مردم ارائه خدمت  می کنند که 
از این شــمار ۸۰ مرکز در ســاختمان های استیجاری 
مســتقر و  بخشــی نیز به صورت امانی است. وی یادآور 
شــد: از ســرجمع مراکز پزشــکی قانونی ۴۹ مرکز در 
اولویت  قــرار دارد و از این تعداد ۲۰ مرکز در دهه فجر 

و مابقی تا پایان سال  مورد بهره برداری قرار می گیرد. 

رئیس پزشکی قانونی: 

  آمار سقط جنین زنگ خطر برای نظام سلامت کشور است
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افقي :

  1 - هیات آن در مجلس هم هســت - خاکستر 
- اتــم فرانســوی 2 - چو بدســتی ســاربان - 
نوعــی نــان فرانســوی - نوعی زیرپــوش، زیر 
پــوش بی آســتین، اســتخوانی در گــوش 3 - 
خاندان، زائو ترســان، ســرخ کمرنــگ - فندق 
هندی - رهیــدن - از هالوژنها 4 - مال غارت 
شــده - آشکار 5 - از وســایل ورزش باستانی 
- جایــز - اردک فرنگــی 6 - فیلمی از حســن 
هدایــت 7 - ضمیــر غائــب، وی، ضمیر ســوم 

شــخص مفرد - خیس، ضد خشــک - صد متر 
مربع، واحد ســطح، پســوند فاعلــی, مخفف اگر 
8 - ماش زرد - شــب جایی بــودن 9 - مخفف 
از او، بــاغ وحش بیگانه، کشــیدنی بازی الک و 
دولک 10 - از پیشکســوتان فوتبال کشــور - 
چروک پوست، چین و چروک پوست 11 - خرده 
سنگ، ســنگریزه - نسل وارونه - لقب خواجه 
سرایان - شاعر مســافر، خدمتکار، بنده 12 - 
مارکــی بر لوازم صوتی - خدای تجارت و ســفر 
یونان باســتان - نومیدی، گلی ســفید وخوشبو 
13 - نام دلون بازیگر، گونه ای آچار - لبا س - 
یازده، دو یار هم قد 14 - تجدد طلب - کشور 
آســیایی، قهرمان آسیا ســال 1980 - داروغه 
15 - دور، ســاییده شــده، مقابــل نزدیــک - 

کوچکترین کشور شمال آفریقا - دست ستم

عمودي :

 1 - تیراندازی - تواتر 2 - موی گردن شــیر، 
مــوی گردن اســب - آگاه - شــهر مذهبی، من 
تبریزی - تخته، سنگ نوشــته، تخته نوشتاری 
3 - یــک عامیانــه، یک خودمانــی - کلاه فرنگی 
- احدیت 4 - مهمانی، شــادی، جشن - یورش 
وحمله - بندگی 5 - اســم مصــدر از تنیدن - 
نام بندر آلبانــی 6 - به موقع - باطل کنندگان 
7 - نشانه مفعولی، علامت مفعول بی واسطه - 
لغب ارو پایی، از القاب اشــراف اروپا - خودم، 
ضمیر وزنی، ســه کیلو - نــان تنک روغنی 8 - 
گــم وارونه - درخت زبان گنجشــک 9 - مرکز 
یونان، شــهر المپیکی - رودی در فرانســه، از 
باشــگاه های فرانســوی - دوست و همدم، هر 
یک از بازیکنان یک تیم ورزشــی - بله بیگانه، 
ســوره ســی و ششــم، از حروف مقطعــه قران 
10 - یــخ بســتن - جمع نغمــه 11 - صداقت 
عامیانــه - قانون مغول، قانــون چنگیزی 12 - 
صدمــه و آســیب، کارتن بــاز نشــده - چراگاه 
ایلات - اســتوار ســاختن، محکم کــردن 13 - 
یافتــن - نوعی قطع کتــاب - لذت، کیف کردن، 
نصیب 14 - جامعه شناس فرانسوی - اثری از 
ریچارد بارتلمی - برج کج فرانسه 15 - نا تمام 

- ناامید، یخ انگلیسی - یارغم، هر دو
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خبر خبر 

ارومیه-مینا اصلانی-خبرنگاریادگار امروز :
رییس سازمان جهاد کشاورزی اآذربایجان غربی 
گفت : همزمان با گرامیداشــت دهه فجر انقلاب 
اسلامی ، 6 دستاورد تحقیقاتی بخش کشاورزی 

در استان مورد بهره برداری قرار می گیرد.
به گزارش روابط عمومی سازمان جهاد کشاورزی 
آذربایجان غربی ، رسول جلیلی در نشست خبری 
با اصحاب رسانه که به مناسبت ایام مبارک دهه 
فجر در سالن جلسات ساختمان شماره یک جهاد 
کشــاورزی استان ترتیب یافت، با اعلام این خبر 
افزود :همزمان با گرامیداشت دهه مبارک فجر و 
جشن بزرگ چهل و یک سالگی پیروزی انقلاب 
اسلامی، 526 پروژه بخش کشاورزی با اعتباری 
بالغ بــر1370 میلیارد ریال بــا ایجاد و تثبیت  
اشــتغال برای1251 نفر به صورت مستقیم در 
سراسر اســتان به بهره برداری می رسد و کلنگ 

اجرای  یک طرح نیز به زمین زده می شود.
جلیلی تصریح کرد: تعداد6 پروژه از مجموع 527 
پروژه قابل افتتاح و کلنگ زنی، در مرکز تحقیقات 
و آموزش کشاورزی و منابع طبیعی با اعتبار بالغ 

بر 2 میلیارد ریال آماده بهره برداری شده است.
وی ادامه داد : این طرح ها شامل معرفی دو پایه 
پیوندی اســپوتا و ناظمیــه در انگورکه مقاوم به 
بیماری ســرطان طوقه و ریشه است، معرفی 4 
رقم گردوی برتــر از جمله رقم چالدران ، اجرای 
پروژه افزایش بهره وری مصرف آب در راســتای 
طرح تحولی ترویج برای احیای دریاچه ارومیه ، 
رونمایی از 4 عنوان کتاب منتشر شده در سال 98 
و همچنین معرفی 3 رقم گندم نان دیم با عملکرد 

بالا و نیاز آبی کم است.
رییس سازمان جهاد کشاورزی آذربایجان غربی 
در ادامــه گفت: در حال حاضر روزانه بین 2500 

تا ۳ هزار تن سیب درختی از استان به کشورهای 
همسایه از جمله روسیه، افغانستان، پاکستان و 

هندوستان صادر می شود.
جلیلی با اشــاره به اینکه در ســال زراعی جاری 
۶میلیون و ۷۰۰ هزار تن محصولات کشاورزی در 
آذربایجان غربی تولید شده است، تصریح کرد: در 
سال گذشته میزان تولیدات محصولات کشاورزی 
اســتان ۶میلیون  و۳۷۰هزار تن بود که افزایش 
تولید را نشــان می دهد.وی با تاکید بر اینکه در 
ســال جاری یک میلیون و ۱۰۰ هزار تن سیب 
درختی در استان تولید شده است، خاطر نشان 
کرد: از این میزان تولید بیــش از ۷۵۰ هزار تن 
سیب درختی از ابتدای فصل برداشت در سردخانه 
ها ذخیره  سازی شده بود که با توجه به تسهیل و 

رفع موانع  موجود در حوزه  صادرات سیب استان، 
در حال حاضر روزانه بیش از3 هزار تن ســیب از 

استان به کشورهای همسایه  صادر می شود.
جلیلی با اشاره به اینکه در حال حاضر ۴۰۰هزار 
تن ســیب در سردخانه های استان موجود است 
که امیدواریم با تــداوم و افزایش روند صادرات تا 
پایان سال جاری تمامی ذخایرسیب مازاد مصرف 
اســتان صادر و یا به سایر استانهای کشور ارسال 
شود، اظهارکرد: طبق اعلام و تصمیم ستاد تنظیم 
بازار کشور ،آذربایجان غربی به عنوان استان معین 
برای تأمین ســیب مورد نیاز ۱۱ استان دیگر در 
شب عید انتخاب شده است و بیش از هشت هزار و 
۸۰۰ تن از سیب مورد نیاز کشور را تامین می کند.

وی  با تاکید بر اینکه اقتصاد و اشتغال اول استان 

وابسته به بخش کشاورزی است، افزود: متوسط 
کشوری اشتغال در حوزه کشــاورزی ۱۸درصد 
اعلام شــده که این میزان در استان  بین 32 تا 

حداکثر ۳۸درصد است.
رییس سازمان جهاد کشاورزی استان ادامه داد: 
امسال شاهد تولید یک میلیون و 250 هزار تن 
چغندرقند در استان بودیم که این میزان در سال 

96 حدود 2 میلیون و 400 هزار تن بود.
این مقام مسئول با اشاره به آب بر بودن چغندرقند، 
افزود: با توجه به اینکه چغندرقند محصول آب بر 
است، برنامه ستاد احیای دریاچه ارومیه  محدود 
کردن کشت این محصول در حوضه آبریز دریاچه 

ارومیه و انتقال آن به شمال استان است.
رییس سازمان جهاد کشاورزی آذربایجان غربی 
با بیان اینکــه چغندرقند یکــی از محصولات 
استراتژیک است، اعلام کرد: در راستای رسیدن 
به خودکفایی در تولید شــکر ، سطح زیر کشت 
چغندرقند در شــمال استان افزایش می یابد که 
برای این منظور مشــوق هایی برای کشــاورزان 
تعریف شــده اســت که از آن جمله می توان به 
واگذاری تسهیلات به چغندرکاران، پیش پرداخت 
اجاره اراضی و خرید تضمینی چغندرقند توسط 

کارخانجات قند استان اشاره کرد.
جلیلی از افتتاح کارخانه قند مهاباد طی ســال 
آینده خبر داد و گفــت: این کارخانه با ظرفیت 
جذب ســالانه 250 هــزار تن، ســال آینده به 

بهره برداری می رسد .
رییس سازمان جهاد کشاورزی آذربایجان غربی 
اهداف اصلی مجموعه را مشارکت جدی در احیای 
دریاچه ارومیه، افزایش درآمــد بهره برداران ، 
رونــق تولید و تامین امنیــت غذایی مردم 

عنوان کرد

ساوجبلاغ – عبدالله مظفری - خبرنگاریادگار 
امروز : هشــتگرد مرکز شهرستان ساوجبلاغ 
شــهری با جمعیت بالغ بــر ۷۰۰۰۰ نفر در 
شــاهراه ارتباطی استان البرز واقع شده است 
، عبور خط راه آهــن در ضلع جنوب ، جاده 
قدیم ارتباطی کرج - قزوین در مرکز شــهر ، 
اتوبان تهران- قزوین در ضلع شمالی و اکنون 
راه اندازی خط مترو ، این شــهر را به عنوان 
شاهراه ارتباطی استان البرز از سمت شرق قرار 

داده است .
ایــن اهمیــت که ریشــه در پیشــینه آن و 
وجــود امامزاده جعفــر)ع( در بخش جنوبی 
و امامــزادگان محمد تقی و علــی النقی)ع( 
، کاروانســرا و تپه باســتانی در ینگی امام و 
قرارگیری آن در مسیر ارتباطی قدیمی دارد 
موجب گردیده روز به روز شاهد رشد جمعیت 
، مهاجر پذیری، توسعه زیرساخت ها و ... در 
آن می باشیم.رویکرد فرهنگی اعضای شورای 
اسلامی شــهر و شهردار هشــتگرد موجب 
اتفاقات بزرگی طی سالیان اخیر شده و اکنون 
نیز برنامه های متعددی بــرای ارتقاء هویت 

شهر پیشنهاد گردیده و با جدیت پیگیری می 
گردد .

در اولین جلســه مشترک شــهردار ، اعضای 
شورای اسلامی شهر ، دکتر حسین عسکری ، 
مسئولین ادارات و چهره های فرهیخته دیگر 
که در دفتر شهردار هشــتگرد برگزار گردید 
پیشنهادات مذکور  و راهکارهای قانونی برای 
طی روند احداث »فرهنگ شهر« بررسی شد .
دراین جلسه پیشــنهادات اعضا در خصوص 

احــداث »فرهنگ شــهر« در ضلــع غربی 
کاروانسرای ینگی امام مطرح و با لحاظ همه 
جوانب از جمله حفــظ و احیاء بافت تاریخی 
مجموعه و بهره گیری از ظرفیتهای فرهنگی 
موجود در آن نقطه که شــامل امامزادگان و 
گلزار شهدای شــهر می باشد مقرر گردید تا 
نقشــه های پیشنهادی و طرح های توجیهی 
توسط شهرداری تهیه و جهت اخذ مجوزهای 

لازم به دستگاههای ذیربط ارسال گردد .

این طرح که بصورت مجموعه ای به ســبک 
سنتی و تاریخی بوده و شامل مسیر پیاده رو 
، زورخانه ، حمام سنتی ، بازار و ... خواهد بود  
در چنــد فاز اجرا خواهد شــد و با اجرای آن 
شــاهد ایجاد مجموعه ای بی نظیر در استان 
خواهیــم بود ، هدف از ایجــاد این مجموعه  
احیاء هویت تاریخی و فرهنگی شهر و نیز بهره 
گیری از فضاهای بلا استفاده موجود می باشد 
که با پیشنهاد پروفسور حکمت ا... ملاصالحی 
در صحن شــورای شــهر مطرح و با استقبال 
مدیریت شهری هشــتگرد در حال پیگیری 
اســت .بحث و گفتگو در زمینه بزرگداشــت 
فرهیختگان ، سیما و منظر شهری و استفاده 
از نما های ایرانی و اسلامی با توجه به پیشینه 
تاریخی و فرهنگی شــهر ، استفاده از اسامی 
مشاهیر منطقه در نامگذاری اماکن و معابر ، 
نگارش کتاب معرفی شهر ، مشخص نمودن 
روز فرهنگــی ، جانمایی و احداث موزه مردم 
شناسی ،تشکیل گروه اندیشه ورزی شهرداری 
و شورای شهر از جمله موارد مطرح شده در 

این جلسه بوده است .

ایلام-اسما عظیمی-خبرنگاریادگار امروز:
رئیس سازمان جهاد کشاورزی از بهره برداری از 23 
طرح تولیدی و خدماتی در سطح استان در دهه ی 

فجر خبر داد.
دکتر »ســیدمحمدتراب میری« امروز در نشست 
خبری، اظهــار کرد: در دهه ی فجــر در تعداد 23 
طرح تولیدی و خدماتی ســازمان جهاد کشاورزی 
استان بااعتباری بالغ بر 295 میلیارد و 521 میلیون 
و 600 هزار ریال و با اشتغال زایی مستقیم 456 نفر 
و پوشش تعداد 509 خانوار به بهره برداری می رسد.

 وی گفــت:  2 طرح مهم در این بخش  با اعتباری 
بالغ بر 17 میلیارد و 315 میلیون ریال با اشتغال زایی 
15 نفر و تعداد 5 خانوار بهره مند در ایام الله دهه فجر 

کلنگ زنی خواهد شد.
رئیس سازمان جهادکشاورزی استان ایلام تصریح کرد: این طرح ها 
شامل کانال آب رسانی، آبیاری تحت فشــار، پرورش گاو شیری، 
پرورش گوسفند ، کارگاه تولید عرقیات گیاهی، کارگاه بسته بندی 
حبوبات و خشکبار، کارگاه پشــم چینی و فرآوری، خوراک دام، 

بسته بندی عسل، گلخانه صنعتی، گلخانه سبزی و صیفی است.
میری ادامه داد: خوشبختانه در چند سال اخیر دولت تدبیر و امید، 
بخش کشاورزی یکی از موفق ترین بخش ها در کشور به شمار می 
رود که همواره از رشد مثبتی برخوردار بوده است و این امر نشان 
دهند این اســت که جهت گیری بخش کشاورزی، جهت گیری 

مناسبی است.
وی تصریح کرد: نگاه به بخش کشــاورزی باید بســیار دقیق و 
حساب شده باشد که بتواند رسالت خود را در راستای تأمین امنیت 
مواد غذایی کشور به درستی انجام دهد، امنیت غذایی سنگ بنای 
یک جامعه توسعه یافته است و هر جامعه ای که نتواند امنیت غذایی 

خود را تأمین کند به طورقطع بنیان جامعه دچار مشکل می شود.
رئیس سازمان جهادکشاورزی استان ایلام بابیان اینکه استان ایلام 
یکی از اســتان های پیش رو در بخش کشاورزی طی چند سال 
اخیر است، ادامه داد: بیش از سه برابر مصرف استان و حدود 300 
هزار تن گندم در سال تولید می شود در حالی که این میزان قبل از 

دولت تدبیر و امید حدود 150 هزار تن بود.
میری بابیان اینکه کلزا یکی از محصولات استراتژیک 
برای کشــور اســت، گفت: تولید کلزا در اســتان 
ایلام از نظر سطح زیر کشــت و میزان اراضی آبی 
اختصاص یافته به کشت این محصول، در رتبه اول 
کشــور قرار دارد و بیش از 22 هزار تن کلزا در سال 
زراعی جاری تولیدشــده که از ایــن میزان حدود 
10 هزار تن روغن خالص در اســتان تولیدشده و 
ایلام اولین استانی اســت که ازنظر تولید روغن به 

خودکفایی رسیده است.
رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان ایلام تصریح 
کرد: بــا روش های نوین زراعی، کشــت مکانیزه و 
راهکاریی که اجراشــده تحول بســیاری خوبی در 
حوزه تولید نخود ازلحاظ عملکردی داشــته ایم و 
امروز کشت نخود به صورت تمام مکانیزه در استان انجام می شود 
و در حوزه باغبانی نیز توسعه باغات در اراضی شیب دار در استان 
موردتوجه قرارگرفته اســت و در نقاط مســتعد استان در حال  
توســعه است. وی بابیان اینکه 18 ایستگاه پمپاژ و تأمین آب در 
نقاط مختلف در دست اقدام است، تصریح کرد: با تأمین اعتبار و 
پیگیری های انجام شده امید است که این ایستگاه های تأمین آب به 
سرانجام برسد که بیش از 20 هزار هکتار از اراضی کشاورزی استان 
را مشروب خواهد کرد و نقش مهمی در راستای محرومیت زدایی، 

جلوگیری از مهاجرت و ایجاد اشتغال خواهد داشت.

بهره برداری از 23 طرح تولیدی و خدماتی بخش کشاورزی در ایلام

 مشهد-مرضیه یاری-خبرنگاریادگارامروز: 
سرپرست آبفار خراســان رضوی به مناسبت ایام ا… 
دهه فجر در یک نشست خبری به بیان اقدامات انجام 
شده در بخش آبرســانی روستایی اســتان پرداخت.

سرپرســت آبفار خراســان رضوی از بهره برداری 28 
پروژه آبرسانی روســتایی در شهرستان های بردسکن، 
تربت حیدریه، چناران، خواف، جغتای، داورزن، درگز، 
ســبزوار، ســرخس، فریمان، قوچان، کاشمر، کلات، 
گناباد و مشــهد با اعتباری بالغ بر 230 میلیارد ریال 
خبر داد و گفت: با افتتاح این طرح ها حدود 60 هزار 
نفر در 54 روســتای استان از نعمت آب شرب سالم و 
بهداشتی بهره مند شدند.به گفته سید ابراهیم علوی از 
نظر جمعیت روستایی بهره مند از آب شرب ۹۷درصد 

روستاها از این شاخص بهره مند هستند و ۲۴آزمایشگاه آب 
برای کنترل مطلوبیت آب در روستاهای استان فعال است.
علوی یکی از چالش های تامین آب مناطق تحت پوشش را 

پراکندگی روستاها و فرسودگی  شبکه های توزیع 
آب دانســت که باعث افزایش هزینه های نگه داری  
و هدررفت آب شــده اســت.وی افزود: سه هزار و 
۳۱۴روستا با جمعیت یک میلیون و ۷۳۳ هزار نفر 
در این اســتان وجود دارد که ۲هزار و ۵۹۸روستا از 
این تعداد دارای بیش از ۲۰خانوار جمعیت است و 
یک میلیون و ۷۱۸ هزار نفر در این روستاها ساکن 
هستند که از روستاهای بیش از ۲۰خانوار جمعیت 
اســتان ۲هزار و ۴۸۶روستا با جمعیت یک میلیون 
و ۵۸۳هزار نفر زیرپوشــش خدمات بهداشــتی آب 
قرار دارد.سرپرست شرکت آب و فاضلاب روستایی 
خراسان رضوی تصریح کرد: خراسان رضوی با بیش 
از یــک میلیون و 700 هزار نفــر جمعیت بالاترین 

جمعیت روستایی در کشور را دارد.

معاون  اداره کل اوقاف و امور خیریه آذربایجان غربی:

بخشی از اراضی مخابرات و پادگان ارتش ارومیه 
وقفی است

ارومیه-مینا اصلانی-خبرنگاریادگار امروز :
معاون حقوقی و ثبتی اداره کل اوقاف و امور خیریه آذربایجان غربی گفت: پس 
از ۱۰ سال تلاش، رای مالکیت بخشی از زمین های مخابرات به نفع موقوفه نسا 
خانم ارومیه صادر شد و در تلاش هستیم تکلیف بخشی از اراضی پادگان ارتش 
را نیز مشــخص کنیم .به گزارش روابط عمومــی اداره کل اوقاف و امور خیریه 
آذربایجان غربی رضا فروزش معاون حقوق و ثبتی اوقاف آذربایجان غربی  با اشاره 
به اینکه حفظ و صیانت از موقوفات یکی از اولویت های ویژه سازمان اوقاف و امور 
خیریه میباشد ،گفت : با گذشت ۱۰ سال و پیگیری های اداره کل اوقاف و امور 
خیریه آذربایجان غربی و اداره اوقاف شهرستان ارومیه  بخشی از اراضی موقوفه 
نسا خانم تعیین تکلیف شد.وی تصریح کرد: حکم قضایی نسبت به قسمتی از 
اراضی تحت تصرف شرکت مخابرات استان تقریبا به مساحت ۴هزار و ۵۰۰ متر 
مربع از موقوفه نساء خانم صادر گردید،فروزش در ادامه افزود : در حین دادرسی 
و پیاده نمودن حدود وقف نامه و پلاک موقوفه مشخص گردید مقدار ۴۶ هزار 
متر مربع از پلاک موقوفه در پلاک ارتش در سالهای گذشته ادغام گردیده است 
کــه در این خصوص نیز مکاتبات لازم در جهت تامین حقوق موقوفه با ارتش 
جمهوری اسلامی بعمل آمده اســت .معاون حقوقی و ثبتی اداره کل اوقاف و 
امور خیریه آذربایجان غربی با بیان اینکه طی سالهای گذشته کمیسون ماده ۲ 
متشکل از سه نفر فقیه، حکم به اعاده وقفیت موقوفه صادر کردند، افزود: پس 
از احراز موقوفه بودن این اراضی، این کمسیون اعلام کرده بود که خروج اراضی 
مذکور از مالکیت موقوفه ، غیرشــرعی بوده و لازم اســت اراضی به نام موقوفه 
ثبت شود.فروزش اعلام کرد: شرکت مخابرات ابطال سند موقوفه، ابطال نظریه 
کمیســیون ماده ۲ و ابطال موقوفه را درخواســت کرده بود که بر این اساس، 
موضوع تعیین تکلیف این اراضی به دیوان عالی کشور کشیده شد.وی ادامه داد: 
در نهایت با بررسی های کارشناسی، شرکت مخابرات نتوانست سندی مبنی بر 
دولتی بودن این اراضی ارائه نماید و نهایتا رای بر موقوفه بودن این اراضی صادر 
شده است.معاون حقوقی و ثبتی اداره کل اوقاف و امور خیریه آذربایجان غربی 
با بیان اینکه عرصه بخشی از پادگان ارتش و بخشی از شرکت مخابرات استان 
وقفی است، گفت: هم اکنون شــاهد ساخت و استفاده از ساختمان در اراضی 
مذکورهستیم و بر این اساس، باید ارتش و مخابرات برای ساختمان هایی که در 
اراضی موقوفه بنا کرده اند، از اداره اوقاف شهرستان ارومهی مجوز دریافت کنند.

فروزش اظهار کرد: کارشناسان رقمی معادل ۴۰ میلیارد تومان را به ازای چندین 
سال سهم تصرفات زمین وقفی شرکت مخابرات تخمین زده اند ولی این رقم 
قطعیت ندارد و پس از ابلاغ نهایی حکم، میزان دقیق این رقم مشخص خواهد 

شد

در نیروگاه شهید رجایی قزوین تحقق یافت؛

تجربه نگاری فعالیت های فنی و تخصصی حوزه 
شیمی واحدهای بخار 

آقزوین-مریم نقدی-خبرنگاریادگار امروز: 
متخصصان نیروگاه شهید رجایی، اقدام به مستندسازی تجارب فنی و تخصصی 
حوزه شیمی نیروگاه بخار نمودند.به گزارش روابط عمومی شرکت مدیریت تولید 
برق شهید رجایی، کارشناسان شیمی نیروگاه بخار با هدف بهبود فرآیند کاری 
و تسریع در انجام مانورها و فعالیت های مرتبط با حوزه شیمی، اقدام به تجربه 
نگاری فعالیت های فنی و تخصصی پیشکسوتان این حوزه نمودند.محسن آرش 
مدیر امور شیمی نیروگاه بخار در توضیح این اقدام گفت: ارائه آموزش های فنی 
به کارکنان جوان از طریق انتقال تجارب کاری پیشکسوتان به ایشان، سیاستی 
است که از چند سال گذشته، مورد نظر این حوزه بوده است. از این روی با توجه 
به افزایش میانگین سنی کارکنان امور شیمی نیروگاه بخار و جایگزینی کارکنان 
جوان، تصمیم برآن شد تا با تجربه نگاری اقدامات تخصصی کارکنان پیشکسوت، 
اندوخته ی فنی آن ها که در طول سال ها فعالیت به دست آمده بود، از دانش 
شفاهی به دانش مکتوب، ارتقا یابد.مدیر امور شیمی نیروگاه بخار  افزود: پس از 
بررسی های لازم و گردآوری دانش تجربی به کار رفته در این حوزه، کارشناسان 
جــوان، اقدام به تجربه نگاری تجربیات و مانورهای کاربردی امور شــیمی در 
6 فصل نمودند.تصفیه خانه تولیــد آب دمینه )WTP(، عنوان فصل اول این 
مستند مکتوب است که به چاه های آب، بهره برداری از تصفیه خانه تولید آب 
دمینه، فرآیند احیا، شست و شوی معکوس، سیستم تغذیه و لوله های دفنی 
پرداخته است.فصل دوم این مستند، به تصفیه خانه بین راهی)CPP(، فرآیند 
بهره برداری از آن و تجربیات مرتبط با انتقال و احیای رزین و شســت و شوی 
معکوس کاتریج فیلتر اشاره دارد.کنترل شیمیایی در سیکل آب و بخار، اقدامات 
ضروری در هنگام راه اندازی و شــات دان واحد بخاری و عملیات اسید شویی، 
عناوین مربوط به فصل سوم است که با شرح جزییات، به آن پرداخته شده است.

جلسه هم اندیشی مسئولین ادارات خدمات رسان 
شهر كوهسار

ساوجبلاغ – عبدالله مظفری - خبرنگاریادگار امروز : 
جلسه هم اندیشی مسئولین ادارات خدمات رسان شهر كوهسار با حضور شهردار 
برگزارشد به گزارش واحد خبر شهر کوهسار به نقل از روابط عمومی شهرداری 
و شــورای اسلامی شهر :در این جلسه که با حضور مهندس عظیمی شهردار ، 
مهندس فلاح پور بخشدار ،ریاســت  اداره آبفا ، ریاست اداره گاز، ریاست اداره 
برق، ریاست  اداره مخابرات، ریاست  شبکه بهداشت ، فرمانده نیروی انتظامی، 
فرمانده حوزه ۶۱۷ حمزه سیدالشهدا اعضای  شورای اسلامی شهر  مسئولین 
واحدهای  حقوقی ، املاک و مستقلات ، عمران، معماری و شهرسازی ،  روابط 
عمومی  شهرداری در دفتر شورای اسلامی شهر کوهسار برگزار شد در خصوص 
هم اندیشی ، هم افزایی و هماهنگی و همچنین تاکید بر تشکیل جلسات مستمر 
در جهت خدمت رسانی به مردم ولایت مدار و شهید پرور شهر کوهسار به منظور 

آینده نگری و تاب آوری شهری بحث و گفتگو شد.

رئیس شورای اسلامی شهرقدس مطرح کرد؛

ظرفیت بالای شهرقدس در حوزه كارآفرینی  و 
مشاغل خانگی

شهرقدس- زینب پناه لو -خبرنگار یادگار امروز:
 چناقچی،رئیس شورای اسلامی شهرقدس با اشاره به ظرفیت ویژه شهرقدس 
در حــوزه تولیدات کارآفرینان، هنرمندان و مشــاغل خانگــی، گفت: برپایی 
نمایشــگاه های مختلف به منظــور معرفی کارآفرینــان و هنرمندان و عرضه 
محصولات آنان نشــان از توجه ویژه مسئولان مدیریت شهری قدس نسبت به 
هنرمندان و کارآفرینان شهرقدس دارد.حسین چناقچی رئیس شورای اسلامی 
شهرقدس در مراسم افتتاحیه نمایشگاه صنایع دستی و کارآفرینی رونق تولید 
شهرقدس در سالن ورزشی بانوان ضمن خیرمقدم به مهمانان و مسئولان مراسم 
در سخنانی اظهار داشت: امروز در دومین روز از جشن های پیروزی شکوهمند 
انقلاب اسلامی، این نمایشگاه برای ششمین مرتبه به همت سازمان فرهنگی 
ورزشی شهرداری قدس برپا شده است.وی افزود: در این نمایشگاه حدود ۱۰۰ 
غرفه از محصولات تولیدکنندگان و هنرمندان شهرقدس حضور دارد که بخشی 
از ظرفیت های شــهرما هستند و مدیریت شهری قدس توجهی ویژه ای به این 
ظرفیت بالا در شهر دارد.رئیس شورای اسلامی شهرقدس بیان داشت: شهرقدس 
داری توانمندی های ویژه  است و در کنار حوزه صنعت، تولید و اصناف شهرقدس، 
هنرمندان و کارآفرینان توانمنــدی وجود دارند که ارزش افزوده بالایی را برای 
خود و جامعه تولید می کنند.چناقچی تصریح کرد: این نمایشگاه با هدف معرفی 
تولیدکننــدگان و کارآفرینان و عرضه و نمایش محصولات و ایجاد انگیزه برای 
سایر عزیزان به جهت ورود به این عرصه ها برپا شده است و از تمام همشهریان 

عزیز برای بازدید از این نمایشگاه دعوت می کنم.

از سوی نیروگاه شهید رجایی قزوین محقق شد؛

کسب عنوان نیروگاه بخار برتر مشارکت کننده در 
کنترل اولیه فرکانس 

قزوین-مریم نقدی-خبرنگاریادگار امروز: 
نیروگاه شهید رجایی عنوان نیروگاه بخار برتر مشارکت کننده در کنترل اولیه 
فرکانس را به دســت آورد.به گزارش روابط عمومی شرکت مدیریت تولید برق 
شهید رجایی، با ارزیابی های انجام شده از سوی وزارت نیرو و ارسال نامه تقدیر 
از سوی معاون وزیر نیرو در امور برق و انرژی، عنوان نیروگاه بخار برتر مشارکت 
کننده در کنترل اولیه فرکانس، مربوط به 6 ماه نخســت سال 1398، به این 
نیروگاه تعلق گرفت.محمد پژوهش، مدیر امور ابزار دقیق نیروگاه بخار در این باره 
گفت: با توجه به ضرورت پایداری شبکه سراسری تولید انرژی الکتریکی، نیروگاه 
ها با مانورهای بهره برداری، اقدام به کنترل فرکانس شبکه می کنند که در این 
خصوص، امور تعمیرات ابزار دقیق نیروگاه بخار توانســت با بهینه سازی کارت 
های کنترل فرکانس واحدهای 250 مگاواتی، پاسخ دهی این نوع واحدها را به 
تغییرات فرکانس شبکه، بهبود بخشد.مدیر امور ابزاردقیق نیروگاه بخار افزود: در 
ارتباط با بهینه سازی سیستم های کنترل واحدهای 250 مگاواتی، این اقدامات 
در مدت زمان 4 ماه و در 3 مرحله انجام شد.محمد پژوهش با اشاره به ظرفیت 
بالای واحدهای بخاری نیروگاه در کمک به کنترل فرکانس شبکه سراسری بیان 
داشت: به دلیل بالا بودن توان تولیدی واحدهای 250 مگاواتی نیروگاه، انتظار می 
رفت با بهسازی سیستم کنترل واحدها، نیروگاه بخار شهید رجایی سهم بیشتری 
در مشارکت کنترل فرکانس شبکه داشته باشد که با بهینه کردن این سیستم، 
این موضوع، عملی شد.کنترل فرکانس شبکه تولید برق با انجام مانورهای بهره 
برداری در نیروگاه های آبی، گازی و بخاری به صورت خودکار و از طریق سیستم 
های کنترلی در این نیروگاه ها، انجام می شود تا فرکانس شبکه سراسری، هرچه 

بیشتر به عدد 50 هرتز شبکه، نزدیک تر شود.

جشنواره ورزشهای طبیعی و همگانی در تالاب 
های پلدختربرگزارشد

پلدختر-کامرانی-خبرنگاریادگار امروز:
همزمان با روز تالاب ها وبه مناســبت دهه مبارک فجر توســط اداره محیط 
زیست وهیئت ورزش های همگانی شهرستان پلدختر وبا حضورحجت الاسلام 
موســوی امام جمعه پلدختر، نورعلیوند مدیــر اداره ورزش و جوانان، کاییدی 
بخشدار مرکزی و محمودوندفرمانده سپاه ناحیه ، چند تن از مسئولان محلی 
و هیئتهای ورزشی  وتیمهایی ازنهادهاو ادارات شهرستان درحاشیه تالاب های 
ولی عصر پلدختر برگزارشد.دراین مراسم که با اجرای مسابقات دال پلان، طناب 
کشــی، پرواز بادبادک ها و طبیعت گردی همراه بود، پس از سخنرانی حجت 
الاســلام موســوی امام جمعه پلدختر درخصوص نقش ورزشهای همگانی و 
گردش در طبیعت درایجاد نشاط و شادابی عمومی ،علی الشتری نژاد مدیراداره 
حفاظت محیط زیست شهرستان پلدختربصورت کارگاهی پیرامون روز تالاب 
ها ومشــخصات وویژگی های تالاب های یازده گانه پلدخترمطالب مشروحی 
بیان کرد.در ادامه این مراسم بااهداءجوایزی توسط هیئت ورزش های همگانی 

شهرستان پلدختراز۳۰نفرازورزشکاران و نفرات برتر مسابقات تجلیل شد.

معارفه مسئول حراست فرمانداری پلدختر 

در مراســمی با حضور کرم زاده معاون مدیرکل حراســت استانداری لرستان 
،رضاییان فرماندار پلدختر ،معاونین فرماندار و بخشدار  مرکزی ، احسان محمدی 
بعنوان سرپرســت حراست فرمانداری پلدختر معرفی شد. محمدی کارمندی 
بخشداری معمولان ، مسئولیت تعزیرات آردونان شهرستان ، مسئولیت روابط 
عمومی فرمانداری واخیرا مسئولیت   امورسیاسی انتظامی فرمانداری شهرستان 

پلدخترودبیری شورای تامین این شهرستان را در کارنامه خود دارد.

رییس سازمان جهاد کشاورزی استان خبرداد؛

رونمایی از 6 دستاورد تحقیقاتی در بخش کشاورزی آذربایجان غربی

yadegar_emrooz@yahoo.com

هشتگرد به  مرکز فرهنگی استان البرز  تبدیل خواهد شد

سرپرست آبفار استان خبرداد؛:

بهره برداری 28 پروژه آبرسانی روستایی خراسان رضوی در دهه فجر



عجیب ترین مکان های دنیا

اشتباه عجیب مایکروسافت

جزیره گربه ها - ژاپن
در شــرق جزیره ژاپــن، جزیره تاشــیروجیما نزدیک به صد 
نفر جمعیت  دارد که در گذشــته، موش ها یکی از بزرگترین 
مشکلات مردم ساکن  جزیره بود. در هر متر مربع جزیره تعداد 
زیادی موش وجود داشــت که  این موضوع صبر اهالی جزیره 
را لبریز کرده و برای نابود کردن این  موش ها، هزاران گربه را 
در جزیره رها کردند تا هم معضلشان رفع  شود و هم گربه ها 
حسابی به شکمشان برسند. این موضوع تا زمانی  خوب بود که 
تعداد موش ها بسیار کم و تعداد گربه ها بخصوص گربه  هایی 

که گرسنه بوده و زاد و ولد می کردند افزایش یافت.  

دخمه مردگان - پاریس
پاریس، عروس شهرها است 
مردگان  از دخمــه  اگر  اما 
نه  بازدید  کنید  این شــهر 
تنها بطور کلی این موضوع 
کرد،  خواهید  فرامــوش  را 
بلکه  ممکن اســت توانایی 
تحمــل ترس و وحشــت 
هنــگام ورود بــه دخمه را 
هم از  دست دهید. در قرن 
هجدهم و نوزدهم میلادی 
به دلیــل افزایش مرده ها 
و  اتمام ظرفیت قبرســتان 
های شــهر، قرار شــد زیر 
زمین معدنی شــامل تونل 
 های مختلــف ایجاد کنند 
تا اجســاد را در آن جا قرار 

دهند.  

تپه های شــکلاتی جزیره 
بوهول - فیلیپین

تپه  این  نامــش،  برخلاف 
ها اصلا شــکلاتی نیستند. 
در وســط جزیره  بوهول، 1700 تپه وجــود دارد که فقط با 
ارتفاعشان شناســایی می شوند  زیرا از نظر ظاهری، شبیه به 
هم بوده و احتمال اینکه به دســت بشــر  ساخته شده باشد 
وجود ندارد. سازمان جهانی یونســکو در رابطه با این  تپه ها 
گفته است که تپه های شکلاتی بوهول حاصل افزایش ذخایر 
 مرجانی و فرسایش توســط آب باران می باشند و دلیلی که 
بــه آن ها تپه  های شــکلاتی می گوینــد، تغییر رنگ آن ها 
از ســبز، به قهوه ای در  فصول کم بارش اســت. این مکان در 
فیلیپین یکی از پر طرفدارترین  جاذبه ها از سوی گردشگران 

تور فیلیپین به شمار می آید. 
   

جزیره سوکوترا - یمن
قدمت این جزیره و درختان بی نظیر آن، به شش میلیون سال 
قبل باز  می گردد. با اولین نگاهی که درختانش می کنید، فیلم 
ها علمی تخیلی به  ذهنتان می آید. شاید برایتان عجیب باشد 
و جالب است بدانید که گفته می  شود این درختان، درختان 
خون اژدها های چند ســر و برخــی از آن ها،  درخت بطری 

بابونه هستند. 

بزرگان غول پیکر - شمال ایرلند
نزدیک به 60 میلیون سال پیش، آتشفشان بسیار بزرگی در 
شــمال ایرلند  رخ داد که این موضوع باعث شد بازالت مذاب 
زیادی بر روی سطح  زمین آید که پس از خنک شدن، شکل 
های بسیار زیبا و شــگفت انگیزی  را به وجود آوردند. امروزه 
نزدیک به 37000 ســتون چند ضلعی در  این منطقه وجود 
دارد که عکاســی از آن ها، جزء لذت بخش ترین  فعالیت ها 

می باشد. 

پرواز گیزر)غواصی پرواز( - نوادا
در ســال 1964، کمپانی تولید انرژی بطور تصادفی آب های 
زمین  گرمایی را در کویر سنگ مشکی رها کرد که این موضوع 
باعث شــد  چشمه های سوزان تا ارتفاع بیش از 5 فوت فوران 
شــود و لازم است  بدانید ارتفاع این چشمه هر سال یک اینچ 
بیشتر می شود. چشمه های  فوران شده به شکل جلبک های 
ترموفیلیک هســتند که رنگ های قرمز  و سبز آن ها یکی از 

پدیده های زیبا و شگفت انگیز دنیا می باشد. 

»منشور اخلاقی«
پایبنــدی بــه اصــول دینــی، توجــه بــه واقعیــت هــای عینــی، احتــرام 
بــه اســتقلال و حاکمیــت ملــی، پاسداشــت ارزشــهای انســانی، دفــاع از 
ــت و  ــار ؛دوری از ران ــور اخب ــدون سانس ــق وب ــم، انتشــار دقی آزادی قل
ــراء و  ــت و افت ــود داری از تهم ــهروندی،  خ ــوق ش ــت حق ــاد، رعای فس

فعالیــت هــای رســانه ای بصــورت حرفــه ای
 از اهداف این رسانه است 

روزنامه اقتصادى - اجتماعى

روزنامه صبح ایران
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کوهــی در تصرف اژدهــا از جاذبه های 
بی نظیر و منحصر به فرد شــهر  گرمسار 
محسوب می شود و ما در این مقاله قصد 
معرفی آن به کاربران  سایت لحظه آخر را 

داریم. 
  کوهی در تصرف اژدهــا یا کوه اژدها در 
مرکز دهستان لجران  و در   11 کیلومتری 
شهرستان گرمســار واقع شده است. این 
کوه بی نظیر که  حدود 1250 متر ارتفاع 
دارد یکی از نادر ترین مناطق کشور ایران 
می  باشد و شکل عجیب این کوه توجه هر 
بیننده ای را به خود جلب می کند.  چین 
خوردگی هایی به رنگ های سفید، قرمز و 
قهوه ای بر روی این  کوه وجود دارد که به 

زیبایی های منطقه افزوده است. 
  کوه های گرمسار

  خوب است بدانید که کوه اژدهای گرمسار 
در امتداد شــمال به جنوب  کشیده شده 

اســت. جالب ترین نکته در رابطه با کوه 
اژدها نام و لقب آن  می باشــد در ادامه با 
ما همراه باشید تا علت نام گذاری این کوه 

بسیار  زیبا را شرح دهیم. 
  علت نامگذاری کوه اژدها

علت نام گــزاری کوه اژدها در واقع نقش 
اژدهایی است که در میان چین  خوردگی 

هــای موجود بر روی کوه به چشــم می 
خورد. اگر بــه بازدید از  کوهی در تصرف 
اژدهــا بروید به راحتــی می توانید نقش 
اژدها بر روی  آن را مشاهده کنید، به گفته 
زمین شناســان این نقــش در اثر فعل و 
 انفعالات زمین در طول سالیان طولانی به 

وجود آمده است. 

روستای شــوینا ) shoyna ( روســیه، در نزدیکی قطب 
شــمال قرار دارد  که می توان گفت، شمالی ترین بیابان 
در دنیــا می باشــد وزش باد در این  منطقــه، به اعتقاد 
کارشناســان، باعث حرکت تپه های شنی شده و گاهی 

 تمام خانه ها را در زیر ماسه ها دفن می کند. 
  داستان این طبیعت عجیب از کجا شروع شد؟! 

در ســال 1930 ماهی گیری، به دلیل ماهی های فراوان 
دریا، به این  منطقه وارد می شود و سکونت می کند، که 
پس از تنها دو دهه این  منطقه به یک منطقه مســکونی 
تبدیل می شود. در بررسی ها گفته شده،  که این منطقه 
در ابتدا دارای پوشش گیاهی مناسب و جنگل های زیبایی 
 بوده، که به مرور با ورود مردم به این منطقه پوشش گیاهی 

از بین می  رود و تنها شن و ماسه ها باقی می مانند،
  روستای شوینا

  می دانیم که همیشه، بادهایی در ساعاتی از روز یا هفته از 
سمت دریا  به ساحل وزیده می شود که در این روستا نیز 
باعث حرکت شن ها شده  و این مسئله بیشتر خانه های 
روستاییان را در شن و ماسه مدفون کرده  است. بطوری که 

اگر در شب شروع شود، قادر است تا صبح همه خانه  ها را 
در خود فرو ببرد. هر کدام از روستاییان به یک شکل برای 

حبس  نشدن پس از وزش باد مقابله کرده اند،
  بعضی ها درب خانه هایشان را باز می گذارند، تا صبح به 
راحتی از  در خانه خارج شوند و در شن ها مدفون نشوند، 
بعضی ها هم بی توجه  به در ورودی، در دیگری در سقف 

خانه ایجاد کرده اند، تا از این امر  جلوگیری کنند.  

روستاییغرقدرماسههاکوهیدرتصرفاژدها
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اکثر ایرانی ها خراســان رضوی را به حرم امام رضا می شناسند 
و از  آن به عنوان مکانی مذهبی یاد می کنند، اما در این استان 
تفریحــات  جالبی هم وجود دارد که می توانید اوقات خوشــی 
را در آن ها ســپری  کنید. یکــی از مکان های تفریحی موجود 
در این اســتان که اهمیت زیادی  دارد "پارک ملی تندوره" می 
باشــد. این پارک یکی از بکرترین طبیعت  های ایران را دارد و 
فضایی چشم نواز را نمودار ساخته که آن را  مدیون صعب العبور 
بودنش می باشــد. اگر این پارک هم همچون دیگر  پارک های 
کشــورمان دسترسی آسانی داشت، شاید تا به امروز این چنین 

 زیبا و تماشایی باقی نمی ماند. 
در این پارک وســیع، فضای مناســبی برای زیســت جانوران 
گوناگون و  رویش گیاهان مختلف پدید آمده اســت. پارک ملی 
تنــدوره دارای نمونه  های کمیاب حیات وحش همچون قوچ و 

میش اوریال بوده و تنوع زیستی  و گیاهی بسیار خوبی دارد. 
  تاریخچه پارک ملی تندوره

پارک ملــی تندوره یا طنــدور در ســال 1347 در زمینی به 
مســاحت حدود   73400 هکتار تحت حفاظت قرار گرفت. نام 
پارک در ســال 1348 به  پارک وحش تندوره تغییر پیدا کرد. 
در سال 1350 بخشی از شــرق  پارک حذف گردید و در سال 
1353 آن را پــارک ملی تندوره نام نهادند.  هم اکنون وســعت 
کلی پارک در حدود 35540 هکتار است که از این  میان 9250 
هکتار منطقه حفاظت شده می باشد و سایر قسمت ها به  عنوان 

تفرجگاه مردم قوچان و درگز مورد استفاده قرار می گیرد. 
در ســال های گذشــته راه ارتباطی درگز به قوچان از دلِ این 
پارک می  گذشــت که هم اکنون نیز آثاری از آن قابل مشاهده 

می باشــد؛ برای مثال  می توانیم به قلعه رجبه که دژی محکم 
بوده اشاره کنیم. 

ë اطلاعاتی در مورد پارک تندوره  

بخــش قابل توجهی از منابع آبی این پارک را 31 چشــمه و 8 
چاه موجــود  در آن تامین می کنند. مهم ترین چشــمه های 
موجود در این منطقه  عبارت اند از: چرلاق، قره لوکه، رف ســو، 
چهلمیــر، ادانه، باش تپه،  رجبه، مدخان، بیــد، تندوره، ادانه و 
توغی که بیشــترین میزان آب را  چشــمه های چرلاق و چهل 

میر دارا هستند. 
  در این پارک تعدادی پاسگاه محیط بانی وجود دارد که نظارت 
بر بخش  های مختلف پارک را بر عهده دارند. خوب است بدانید 
که در داخل  پارک یک مسیر ارتباطی وجود دارد که محیط بانی 

چهلمیر را به محیط  بانی شکرآب متصل می کند. 
میزان بارندگی های سالانه این پارک در حدود 250 الی 300 
میلی متر  است که بخش قابل توجهی از آن در فصل بهار اتفاق 
می افتد. دمای  هوا در زمستان تا منفی 20 درجه هم می رسد 

و 4 ماه از سال در این  مکان برف وجود دارد. 

ë موقعیت مکانی پارک تندوره  

پــارک ملی تندوره که یکی از گســترده تریــن مناطق تحت 
حفاظت  کشــورمان می باشد، در شــمال خراسان رضوی و در 
شهرســتان درگز  واقع شده است. به طور دقیق تر باید بگوییم 

کــه این پارک در حوزه  آبریز کشــف رود و هریرود قرار گرفته 
اســت. موقعیت جغرافیایی این  پارک ســبب شده که جانوران 
وحشــی بتوانند به راحتی در میان دره ها و  تپه های آن ادامه 

حیات دهند. 
این پارک از یک ســو بر روی ارتفاعات کپه داغ قرار گرفته و از 
سوی  دیگر در جوار جلگه پست درگز و کویر قره قوم قرار دارد 
که همین  امر دلیلی بر تنوع آب و هوایی این پارک شده است؛ 
گردشگران در  قسمت های جنوبی پارک شاهد آب و هوای سرد 
و مرطوب هستند در  حالی که اگر به قسمت های شمالی پارک 

بروند، شاهد آب و هوایی گرم  می باشند. 
مرتفع ترین نقطه پــارک در بخش جنوبی دارای ارتفاع 2586 
متری  بوده و پست ترین نقطه آن نیز در بخش شمالی قرار دارد 
که 884 متر  می باشــد. این پارک از تعداد زیادی کوه مرتفع و 

متصل به هم ایجاد شده  و رشته کوه مشخصی ندارد. 

ë حیات وحش پارک ملی تندوره  

جانوران ارزشمندی در این مکان زندگی می کنند که در ادامه 
به آن ها  می پردازیم. 

 5 گونه گربه ســان ایرانی در این منطقه وجود دارد که شــامل 
گربه  جنگلی، ســیاه گوش اوراسیا، پلنگ ایرانی، گربه پالاس و 
گربه دشتی  می باشند. پلنگ ایرانی یکی از گونه های کمیابی 
است که در ســال   1370 تعداد 134 قلاده از آن در این پارک 
وجود داشــت ولی در ســال   1387 تعداد آن هــا به 60 قلاده 
کاهش یافت؛ از همین رو تلاش ها بر  آن اســت که ضمن مهیا 
ســاختن شرایط مناســب زندگی و جفت گیری این  پلنگ ها، 
حفاظت های ویژه ای انجام شــود. همچنیــن تعداد قوچ ها و 
 میــش های موجود در این پارک در ســال 1356 در حدود 6 
هــزار راس  بوده ولی امروزه تنها حدود 4 هــزار راس از آن ها 

باقی مانده اند. 

موزه فرش
در تهران تعداد قابل توجهی موزه با موضوعات و 
رشته های مختلف  علمی، هنری، تاریخی و غیره 
وجــود دارد که هر کدام بــه نوبه خود  جذابیتی 
خاص دارند و علاقه مندان مختص خود را جذب 
می کنند، در  این مقاله می خواهیم در مورد یکی 
از موزه های مربوط به هنر  بنویسیم، موزه ای که 
مختص یکی از هنرهای اصیل ایران می باشــد، 
 موزه فــرش که برای هر ایرانی جذابیتی منحصر 
به فرد دارد و می تواند  یکی از زیباترین هنرهای 
اصیل ایرانی را به رخ جهانیان بکشــد. اگر به  این 
صنعت علاقه دارید با ما باشــید تا با موزه فرش 

بیشتر آشنا شوید. 
مــوزه فرش ایران یکی از موزه های هنری تهران 
می باشد، موزه ای  جذاب و دیدنی که می توان در 
آن شاهد یکی از هنرهای زیبای اصیل  ایرانی بود، 
از این رو این موزه در لیست جاهای دیدنی تهران 
قرار می  گیرد. فرش های ایرانی در جهان زبانزد 

خاص و عام هستند و افرادی  که در سراسر جهان 
به صنعت فرش بافی و قالی بافی علاقه دارند بی 
 شک فرش های ایرانی را به خوبی می شناسند و 

شیفته آن ها هستند.  
در موزه فرش، زیباترین و قدیمی ترین فرش ها و 
گلیم های ایرانی از  نقاط مختلف ایران گردآوری 
شده و به نمایش گذاشــته شده است، این  موزه 
علاوه بر دوســتداران هنر و قالی بافی می تواند 
برای مردم عادی  نیز جذاب و تماشــایی باشد و 
آنــان را به وجد آورد، چرا کــه فرش های  ایران 
طیف وسیعی از طرح ها و رنگ های مختلفی را 
در بر می  گیرند و همین است که آن ها را جذاب 
می کند، نقــش هایی که در بافــت  فرش های 
محلی استفاده می شود در نوع خود بی نظیرند و 
استفاده از  رنگ های زنده در آن ها جذابیت فرش 
ها را دوچنــدان می کند. از موزه  های مربوط به 
این صنعت در ایران می توان به موزه زیلو و پلاس 

میبد  نیز اشاره کرد. 
ë پیشینه موزه فرش ایران

در حدود سال 1356 ایده اولیه ایجاد مکانی برای 
نمایش فرش ها و  آثاری از این دست مطرح شد 
و در همان ســال نیز این ایده با توجه به  نیاز یک 

منبع پژوهشی جهت تحقیق در تاریخ فرش ایران 
به مرحله  اجرا رسید، موزه فرش با هدف گسترش 
و احیاء تحولات صنعت فرش  تاســیس و در آن 
تعدادی قالی و گلیم به نمایش گذاشته شد. آثار 
به نمایش  گذاشته شده در آن هرچند زیاد نبودند 
اما به راحتی نمایان گر سیر تحول  هنر قالی بافی 

ایران از گذشته تا به امروز بودند. 
به مرور با گذشــت زمان در این موزه پژوهش ها 
و تحقیقات بسیاری بر  روی این فرش و گلیم ها 
انجام شــد و اطلاعاتی از سیر تحول این  صنعت 
به صورت جزئی تر و کامل تری به دســت آمد، 
بعد از انقلاب  نیز با اضافه شدن فرش های دیگر 
به این موزه، این مجموعه وسعت  بیشتری یافت 
و طبیعتا اطلاعات بیشــتری از این هنر به دست 

آورده شد. 
ë   ساختمان موزه فرش

ســاختمان موزه فرش ایران نیــز همانند موزه 
هنرهای معاصر، از  معماری خاصی برخوردار می 
باشــد و مختص موضوع موزه ساخته  شده است، 
این ســاختمان ظاهری شــبیه به دار قالی دارد 
و از معماری  مدرنی برخوردار می باشــد و برای 
نمای آن از ســنگ و فلز استفاده شده  است، این 

ساختمان دو طبقه شامل دو تالار وسیع و بزرگ 
اســت که هر  کدام وســعتی 3400 متر مربعی 
دارند، تالار اول در طبقه همکف که  نمایشگاهی 
دائمی می باشد و تالار دوم که در طبقه اول واقع 
شده به  نمایشگاه های موقت اختصاص داده شده 

است. 
در حــال حاضر در موزه فــرش ایران، فرش ها و 

گلیم های بسیاری به  نمایش گذاشته شده است، 
می توان گفت بــا ارزش ترین قالی های ایران  را 
می توان در این موزه به تماشــا نشست و از این 
هنر زیبای ایرانی  لذت برد، آثار موزه فرش مربوط 
بــه دوران قرن نهم هجری تــا دوره  معاصر می 
باشد، در این موزه می توان از تاریخچه و قدمت 

فرش های  ایرانی نیز به خوبی آگاه شد.  

هر آنچه که لازم است مسافران
 در مورد شیوع ویروس کرونا بدانند

شیوع انسانی ویروس کرونا، ویروسی که باعث بیماری های تنفسی در  افراد می گردد، 
در دســامبر 2019 در چین اعلام شــد. این بیماری به  ســرعت در سراسر جهان 
گســترش یافته و 20 کشــور از 4 قاره را تحت  تاثیر قرار داد. در اینجا هر چیزی 
راجع به ویروس جدید کرونا باید  بدانید را می گوییم. کرونا چیست؟هفت نوع ویروس 
 ) SARS ( کرونا انســانی در جهــان وجود دارد از جمله  معروف ترین آنها ســارس
و مِــرس ) MERS (، که در ســال   2003 و 2012 الی 2013 شــیوع پیدا کردند. 
ویــروس کرونا جدید از  نظر علمی nCoV -2019  نامیده می شــود. این اولین بار 
است که  دانشمندان با این نوع ویروس کرونا مواجه می شوند که باعث  بیماری های 
تنفسی  می گردد. ویروس کرونا اولین بار در شهر ووهان استان هوبی، چین در اواخر 
 دسامبر کشف شــد. اعتقاد بر این است که شروع ویروس منبع حیوانی  داشته و از 
بازار حیوانات زنده ووهان شــروع شده است و اخیرا از  انسان به انسان دیگر منتقل 
می گردد. منبع دقیق ویروس nCoV -2019   ناشناخته است. گفته می شود به مانند 
بسیاری از بیماری های تنفســی، ویروس کرونا  جدید از طریق عطسه یا سرفه و از 

انسان به انسان منتقل می شود. 
ë علائم ویروس کرونا جدید چیست؟

علائم شــامل تب، ســرفه و تنگی نفس اســت. ویروس کرونا جدید می تواند  باعث 

ذات الریه و برونشــیت شود. ویروس کرونا جدید می تواند باعث ذات الریه و برونشیت 
شــود. افرادی  که مبتلا به بیماری هــای قلبی - ریوی بوده یا افرادی با سیســتم 
ایمنی  ضعیف، کودکان و افراد مسن بیشتر در معرض خطر هستند.  در حال حاضر 
هیچ درمان یا واکســنی برای ویــروس nCoV -2019   وجود ندارد. تنها کاری که 

متخصصان پزشکی می توانند انجام دهند،  کاهش علائم بیماران آلوده است. 
ë چطور می توانیم از ویروس کرونا جدید پیشگیری کنیم؟

 ) CDC (   و مرکز کنترل و پیشگری از بیماری ) WHO ( ســازمان بهداشت جهانی
توصیه می کنند: دســت هایتان را مرتب با آب و صابون یــا ضدعفونی کننده الکلی 
بشــویید. هنگام ســرفه یا عطســه جلو دهان خود را بپوشــانید و بعد از عطسه و 
 ســرفه دست های خود را بشویید. دســتمال کاغذی استفاده شده را دور بیندازید و 
دست هایتان را بعد از  اســتفاده بشویید. چشمها، دهان و بینی  خود را با دست های 
نشســته لمس نکنید. از تماس با هر کسی که ســرفه یا عطسه می کند و تب دارد، 
خودداری  کنید. برای پیشــگیری از آلوده کردن دیگران: اگر احساس بیماری دارید 
در خانه بمانید و از تماس با دیگران  خودداری کنید. اشیاء یا سطوحی را که احتمالا 
لمس کرده اید را کاملا بشویید و  ضدعفونی کنید. هر آنچه که لازم است مسافران در 
مورد شیوع ویروس کرونا بدانند. در حال حاضر ویروس کرونا جدید در چه کشورهای 
شــیوع پیدا کرده  است؟کشورهایی که ویروس کرونا در آنها شناسایی شده عبارت 
است از: چین )شامل هنگ کنگ، موکائو و تایوان(  استرالیا،فرانسه،ژاپن،مالزی،نپال،
سنگاپور،تایلند،کامبوج،فیلیپین،کره  جنوبی،سریلانکا،هند،ایالات متحده آمریکا،ویت

نام،کانادا،آلمان،فنلاندایتالیا،امارات

پارک ملی تندوره عجایب گردشگری
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